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ACTA PLE NÚM. 17/03 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 23 DE 
DESEMBRE DE  2003 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 23 DE DESEMBRE DE 2003 
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del 
dia vint-i-tres de desembre de dos mil tres, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del Primer Tinent d’Alcalde i Alcalde Accidental, senyor Antonio 
Martínez Flor, per absència de l’Alcaldia, que durant el transcurs de la sessió 
s’hi incorpora, assumint a partir d’aquell moment la seva Presidència, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
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Regidors/es 
 
Sra. Maria Pilar Albiol Gilabert   
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 En primer lloc pren la paraula l’Alcalde Accidental, senyor Antonio 
Martínez Flor, per manifestar que abans de començar el Ple vol dir dues coses. 
 
 La primera és que l’Alcalde està en camí, però com que havien 
avançat l’hora, suposo que abans que acabi el Ple s’incorporarà.    
 
 La segona qüestió és sotmetre a votació la decisió de declarar el Ple 
a porta tancada, encara que no hi ha ningú a la porta, però com que dijous 
passat va haver-hi una concentració i nosaltres preveiem que donat que el Ple 
s’ha avançat a les set, doncs suposo que vindran a les vuit, i seguint el nostre 
criteri és més fàcil no deixar entrar a la gent que treure’ls del Ple, doncs poso  
a consideració dels membres d’aquest Ple, el fet de declarar-lo a porta 
tancada. 
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 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que estan totalment 
en contra amb que es declari aquest ple municipal a porta tancada perquè no 
entenem que hi hagi cap raó objectiva que ho aconselli. 
 
  Fora he vist uns quants ciutadans que estaven en silenci –no 
crec que n’hi hagi més d’una vintena, i acabo d’arribar- i ens assembla que no 
és una mesura correcta perquè tothom ha de poder entrar, i efectivament si 
alguna persona es comporta de males maneres, hi ha prou autoritat com per 
fer-lo fora, però, en principi, creiem que això es posar –una vegada més- el 
carro davant dels cavalls. 
 
 
 
 Sotmesa a votació la petició de què el Ple es desenvolupi a porta 
tancada, segons el que està previst a l’article 117, paràgraf 3è, del Reglament 
Orgànic Municipal,  és aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència accidental es declara oberta la sessió, i es 
passa a despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els 
següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 16/03, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de novembre d'enguany. 
 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
  VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 
 2.- Donar compte de l’acord de la Comissió de Govern que a 
continuació s’indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes del seu coneixement, 
es dóna lectura de l’acord adoptat per la Comissió de Govern, en la sessió que 
s'especifica, el text literal del qual és el següent: 
 
 
 Sessió celebrada el dia 26 de novembre de 2003 
 
 PROPOSTA DE L'ÀREA DE PRESIDÈNCIA, INTERIOR I COMERÇ  
 
 - Aprovar un termini de pròrroga de la contractació dels serveis de 
conservació de tot tipus d’instal·lacions elèctriques i electròniques que  
depenen de l’Ajuntament, amb l’empresa SECE, S.A, per un període de l’1 de 
novembre de 2003 fins el 29 de febrer de 2004.  
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 
 Objecte del contracte: Contractació dels serveis de conservació de 
tot tipus d’instal·lacions elèctriques o electròniques que depenen de 
l’Ajuntament. 
 
 L’esmentat contracte va estar adjudicat a Sece, S.A., i tenia un 
període de vigència fins l’1 de novembre de 2003. 
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 Atès que el nou plec de condicions s’està elaborant, i s’han 
endarrerit la seva tramitació per tal d’adaptar els nous requeriments dels 
serveis de conservació al contingut dels diferents plecs de condicions. 
 
 Atès que està prevista que la finalització del tràmit d’aprovació dels 
nous plecs s’endarrereixi aproximadament 4 mesos i que es necessari garantir 
la continuïtat del servei i evitar possibles interrupcions del mateix. 
 
 Atès que l’adjudicatària Sece, S.A., està d’acord en seguir prestant 
el servei conforme als preus establerts en el present contracte en vigor. 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General. 
 
 Atès que l’adopció d’aquest acords és competència d’aquesta 
Comissió de Govern, en virtut de les delegacions efectuades per l’Alcalde 
d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret d’Alcaldia núm. 3681/2003 de data 
18 de juny de 2003, el Tinent d’Alcalde de l’Àrea de Presidència, Interior i 
Comerç proposa l’adopció dels presents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar un termini de pròrroga de la contractació dels 
serveis de conservació de tot tipus d’instal·lacions elèctriques i electròniques 
que depenen de l’Ajuntament, amb l’empresa Sece, S.A. per un període de l’1 
de novembre de 2003 fins el 29 de febrer de 2004, amb les mateixes 
condicions econòmiques que les existents fins l’actualitat en el contracte en 
vigor. 
 
 Segon.- Autoritzar la despesa de 161.609,38 Euros, amb aplicació a 
la partida pressupostària 
 
 2003 12 432C0 22717 80.804,69 Euros 
 2004 12 432C0 22717 80.804,69 Euros 
 
 En les que normalment hi ha crèdit. 
 
 Tercer.- Comunicar la present resolució al departament de Via 
Pública, Manteniment i Serveis a l’empresa Sece, S.A. així com a la Intervenció 
Municipal. 
 
 Quart.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Presidència, Interior i 
Comerç a l’empresa Sece, S.A. així com a la Intervenció Municipal. 
 
 Cinquè.- Ratificar el present acord al proper Ple de l’Ajuntament.” 
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 Seguidament pren la paraula l’Alcalde Accidental, senyor Antonio 
Martínez Flor, per manifestar que el contracte amb Sece, S.A, s’ha acabat. Ara 
hem acabat de fer el plec, i ara sortirà la contractació, i és per al temps que 
ens fa falta per poder aprovar el nou plec i adjudicar el contracte.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm. 6035/03 de data 30 d’octubre 
 
 “Atesa la voluntat política de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
de profunditzar amb les polítiques d’igualtat entre generes, així com generar 
programes relacionats amb  la integració de la Dona a la Societat, es fa del tot 
necessari designar per aquesta Alcaldia a una persona experta en la matèria 
perquè assumeixi aquesta responsabilitat conjuntament amb la realització del 
seu assessorament tècnic, 
 
 Atesa la voluntat d’aquesta Alcaldia de donar la resposta adequada 
tant a les demandes formulades pel col·lectiu com també l'expressada per la 
totalitat dels grups municipals presents en aquesta Corporació, 
 
 Atès que a la plantilla de personal de l’Ajuntament d’aquest exercici 
no hi ha cap plaça ni lloc de treball vacant amb aquesta definició, que ha de 
tenir els següents requisits: 
 

a) Experiència: En tasques relacionades amb la integració i igualtat de 
gèneres. 

b) Jornada: Parcial del 30 % de la jornada durant dos mesos i del 15 
% a partir del tercer mes, de caràcter flexible. 

 
 Atès que l’article 16 d) del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals preveu la possibilitat de contractar personal de temporada per 
la realització de tasques específiques de caràcter temporal, amb jornada 
parcial,  
 
 Atès que l’article 20 de l’esmentat Reglament preveu també que la 
contractació de caràcter laboral que no es correspongui amb l’existència prèvia 
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de places previstes en la relació de llocs de treball no requereix la inclusió en 
l’oferta pública d’ocupació, requerint-se que existeixi consignació 
pressupostària suficient  i es pugui determinar la disposició legal que reguli la 
tipologia del contracte laboral que s’hagi d’establir, 
 
 Atès el que preveuen els articles 12 i  15 a) de l’Estatut dels 
Treballadors, així com l’article 2 del Reial Decret 2720/98, 
 
 Atès que en casos de màxima urgència, que s’han de fomentar en la 
resolució que s’adopti, es pot contractar directament el personal laboral per a 
treballs concrets, d’acord amb el que preveu l’article 22 de l’esmentat 
Reglament, 
 
 Atès que en el programa 21 315 P1 13100 Laboral eventual/Dona 
del vigent pressupost hi ha consignació per poder atendre la contractació 
d’aquesta assessora, 
 
 Atès que existeix urgència per part d’aquest Ajuntament atendre 
aquestes funcions, al ser una priorització per seguir impulsant les polítiques 
assenyalades, 
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia de Presidència, Interior i Comerç fent ús 
de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3683/03 de 18 de 
juny, 
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar a una assessora 
per realitzar el servei determinat de disseny, elaboració, presentació i posta en 
funcionament del programa municipal per  profunditzar en les polítiques 
d’igualtat entre gèneres i la integració de la Dona a la Societat pel període 
2004-2006, que s’haurà de dur a terme entre l’1 de novembre de 2003 i el 31 
de desembre de 2004. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral no permanent de la 
senyora Judith Ibáñez Vives, amb efectes del dia 1 de novembre de 2003 i fins 
el 31 de desembre de 2004, en qualitat d’assessora per realitzar el servei 
determinat assenyalat en el punt, a temps parcial, amb les dedicacions 
mensuals que més endavant s’indiquen, de conformitat amb el que preveuen 
els articles 12 i 15 a) de l’Estatut dels Treballadors i l’article 2 del Decret 
2720/98: 
 
Període        Dedicació     Hores  /setmanals 
 
De l’1 de novembre al 31 de desembre de 2003     30 %      12 
De l’1 de gener de 2004 al 31 de desembre de 2004      15 %               6 
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 Tercer.- Assignar a l’esmentada empleada una retribució bruta 
mensual per tots els conceptes, inclós la part proporcional de pagues extres, 
en cadascun dels períodes de: 
 
Període                                 Retribució 
 

De l’1 de novembre al 31 de desembre de 2003                    2.000 Euros 
De l’1 de gener de 2004 al 31 de desembre de 2004                     1.000 Euros 
 
 
 Quart.- Designar  a la senyora Judith Ibáñez Vives, amb efectes del 
dia 1 de novembre de 2003, comissionada d’aquesta Alcaldia pels assumptes 
de polítiques d’igualtat. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, al 
Gabinet de l’Alcaldia, al Departament de Recursos Humans i al Comitè 
d’Empresa. 
 
 Sisè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
 
 Setè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Presidència, Interior i Comerç, per manifestar que aquest 
decret fa referència a la sortida que hem trobat al tema que havíem comentat 
al seu moment, de què la Sra. Judith Ibàñez pogués realitzar les tasques 
encomanades per part de l’Alcaldia.  
  
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.2.- Decret núm. 6557/03 de data 26 de novembre 
 
 “Atès que per acord plenari de 31 d’octubre de 1996, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de la Cultura de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent, i competències de caire informatiu però no resolutiu, i com a 
instrument de participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la 
problemàtica cultural de la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 374/2003, de 31 de març, i constituït el nou 
Ajuntament el passat dia 14 de juny, es fa necessari procedir, en compliment 
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de l'article 5 del Reglament Orgànic del Consell Municipal de la Cultura, a la 
renovació dels membres del Ple del Consell i de la Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11 respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell representatius  
dels Grups Polítics municipals i de les entitats culturals, i els de la seva 
Comissió Permanent, que estarà representada per un nombre determinat de 
membres del plenari i per personalitats de reconegut prestigi en el món de la 
cultura de Cornellà, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret,  
a proposta  dels seus Portaveus o dels representants legals de les esmentades 
Entitats. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides i a la vista de les propostes efectuades pels diferents 
Grups Polítics Municipals i per les Entitats ciutadanes afectades, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 
com a president nat del Consell Municipal de la Cultura, integraran el Ple 
d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
 
1. VICE-PRESIDENTA 
 
 
Regidora  de Cultura, Cooperació 
i Solidaritat    Rocío García Pérez 
 
 
2. VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
- Per part del PSC (PSC-PSOE)-PM:                                   
 Titular:   Jordi Garcia Guitart 
 Suplent:   José Liste Ruiz 
 
- Per part d’ICV-EA-EPM: 
 Titular:   Miguel López Sánchez 
 Suplent:   Pere Guaita Jiménez 
 
- Per part del PP: 
 Titular:   M. Isabel Espinosa Fernández 
 Suplent:   Manuel Casado Ruiz 
 
- Per part de ERC-AM: 
 Titular:   Mercè Illa Bernad 
 Suplent:   Joan Pastor Fàbregas 
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- Per part de CIU: 
 Titular:   Josep Molins Pérez 
 Suplent:   Iolanda Galvaldà Moran 
 
 
2.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
- Societat d’Ocellaires Cornellà de Llobregat 
 Titular:   Jacinto Martínez Conde 
 
- Unió Excursionista de Catalunya de Cornellà 
 Titular:   Victor Artís Carrión 
 
- Associació Cultural Col·lectiu de Teatre de Cornellà 
 Titular:   Carme Domínguez Delgado 
 
- Amics de la Sardana de Cornellà 
 Titular:   Pilar Pons Lax 
 
- Coordinadora de Entidades Barrio Gavarra 
 Titular:   Manuel López López 
 
- Asociación Cultural Galega Rosalia de Castro 
 Titular:   Manuel López López 
 
- Els Diables de Cornellà 
 Titular:   Salvador Montell Puigarnau 
 
- Patronat Cultural i Recreatiu 
 Titular:   Joan Romagosa López 
 
- Centre d’Estudis Comarcals Baix Llobregat 
 Titular:   Joan Fernández Trabal 
 
- Amics de la Música de Cornellà 
 Titular:   Joan R. Ripoll Grau 
 
- Coral Nova de Cornellà 
 Titular:   M. Teresa Conill Grau 
 
- Foment de Cultura Popular de Cornellà 
 Titular:   Francesc Fermín Andreu 
 
- Associació Cultural d’Amigues de la Moda 
 Titular:   Julia Relancio Borao 
 
- Cornellart, Traços, Arts Plàstiques Difusió 
 Titular:   Pilar Gómez de Miguel 
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- Asociación de Vecinos Barrio Riera de Cornellà 
 Titular:   José Crespín Gómez 
 
- Asociación Andaluza Hijos de Almáchar 
 Titular:   Antonio Gámez Pérez 
 
- Peña Atlético Minas de Cornellà 
 Titular:   Guillermo Quesada Herrero 
 
- Asociación Ornitológica “La Cadernera” de Cornellà 
 Titular:   Salvador Rodríguez Hernández 
 
- Associació B.R.U.J.O. (Búsqueda, Recerca, Unió, Jocs, Oci) 
 Titular:   Cesar Mesas Granados 
 
- Associació de Veïns del Casc Antic de Cornellà de Llobregat 
 Titular:   Juan González Costela 
 
- Agrupació Sardanista de Cornellà 
 Titular:   Eduard Anguera Just 
 
- Cor Jove Zetzània 
 Titular:   Pilar Alastrue Javierre 
 
- Asociación Cultural Recreativa Peña Dominó San Ildefonso 
 Titular:   Francisco Farnes Castillo 
 
- Peña Cultural Andaluza y Flamenco Recreativa Los Aficionaos 
 Titular:   Jordi Verdugo Ortega 
 
- L’Avenç de Cornellà, Associació pel Patrimoni Històric i la Cultura 
 Titular:   Ignasi Doñate Sanglas 
 
- Hermandad de la Coronada en Cataluña 
 Titular:   Francisco Serrano Pérez 
 
- Federación de Asociaciones de Vecinos de Cornellà 
 Titular:    Concepción Velarde Cidoncha 
 
- Asociación de Vecinos  del Barrio Gabarra 
 Titular:   Emilio Rodríguez Ros 
 
- Hermandad de Nuestra Señora del Rocío de Cornellà de Llobregat 
  Titular:   Antonio Pacheco Ginés 
 
- Club d’Amics del Ferrocarril-Cornellà 
 Titular:   José Mª Gelabert Campos 
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- Comissió Ciutadana per a la Normalització Lingüística de Cornellà 
 Titular:   Joan Vicente Ortuño 
 
- Asociación de Vecinos La Miranda de Cornellà 
 Titular:   Dolores Alcaraz Molina 
 
- Orfeó Catalònia 
 Titular:   Eugeni Tamarit Oró 
 
- Castellers de Cornellà 
 Titular:   Ramón Roch Llobet 
 
-Asociación Cultural Extremeña San Isidro Labrador 
 Titular:   José Núñez Fernández 
         Suplent:   José Bravo Rodríguez 
 
- Asociación de Vecinos del Barrio Almeda 
 Titular:   Montserrat Barberà Molina 
 
- Centro Andaluz Blas Infante de Cornellà 
 Titular:   María Jiménez Ortiz 
 
 
 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President, formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de Cultura de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 
 
3.  D’entre els membres del Plenari: 
 
- Rocío García Pérez  
- Susana Cordero Rojas 
- Miguel López Sánchez 
- M. Isabel Espinosa Fernández 
- Josep Molins Pérez 
- Mercè Illa Bernad 
- Pilar Pons Lax 
- Jordi Verdugo Ortega 
- Salvador Montell Puigarnau 
- Eugenio Tamarit Oró 
- Joan Romagosa López 
- Ramon Roch Llobet 
- Pilar Alastrué Javierre 
- Joan Fernández Trabal 
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4. D’entre personalitats de reconegut prestigi del món cultural de la 
ciutat: 

 
- Dolores Freixenet Mas 
- Ricard Vaccaro Rodríguez 
- Laureà Palmer Joan 
-   Jordi Rocosa Girbau 
 
 
 Tercer.- Designar al senyor Jordi Izquierdo Moreno, Cap del 
Departament Tècnic de Cultura, com a Secretari del Consell Municipal de la 
Cultura de Cornellà de Llobregat, amb les funcions atribuïdes a aquest per 
l’article 13 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de 
Cultura d’aquest Ajuntament, així com a les persones interessades, als efectes 
escaients. 
  
 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució 
en la primera sessió que es convoqui, en compliment del que es disposa a 
l’article 22 del ROM, en concordança amb l'article 38, del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.3.- Decret núm. 6558/03 de data 26 de novembre 
 
 “Atès que per acord plenari de 23 de juliol de 1998, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de Cooperació i 
Solidaritat Internacional  de Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de 
participació de caràcter permanent i competències de caire informatiu però no 
resolutiu, i com a instrument de participació ciutadana en els assumptes 
municipals relacionats amb aquells àmbits d’activitat pública municipal que 
afectin o es refereixin a la cooperació i la solidaritat internacional. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 374/2003, de 31 de març, i constituït el nou 
Ajuntament el passat dia 14 de juny, es fa necessari procedir, en compliment 
de l'article 5 del Reglament Orgànic del Consell Municipal de Cooperació i 
Solidaritat Internacional, al nomenament dels membres del Ple del Consell i de 
la Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11, respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell representatius 
dels Grups Polítics Municipals i de les Entitats cíviques de la ciutat, i els de la 
seva Comissió Permanent, que estarà representada per un nombre determinat 
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de membres del plenari i per personalitats de reconegut prestigi en el món 
associatiu de Cornellà, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú 
decret, a proposta  dels seus portaveus i dels representants legals de les 
esmentades Entitats. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, i a la vista de les propostes efectuades pels diferents 
Grups Polítics municipals i per les Entitats ciutadanes afectades, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 
com a President nat del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional de Cornellà de Llobregat, integraran el Ple d’aquest, d’acord amb 
el detall següent: 
 
1. VICE-PRESIDENTA 
 
Regidora de Cultura, Cooperació i Solidaritat  Rocío García Pérez 
 
 
2. VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
- Per part del PSC (PSC-PSOE)-PM:                                   
 Titular:   Susana Cordero Rojas 
 Suplent:   Marta Sánchez Varas 
 
- Per part d’ICV-EA-EPM: 
 Titular:   M.José Pardo Lanuza 
 Suplent:   M. Carmen Pérez Gómez 
 
- Per part del PP: 
 Titular:   M. José Díaz Algarín 
 Suplent:   Manuel Casado Ruiz 
 
- Per part de ERC-AM: 
 Titular:   Diego Hernan Pazos Martínez 
 Suplent:   Josep del Horno Suria 
 
- Per part de CIU: 
 Titular:   Santi Bellido Suarez 
 Suplent:   Mónica Badía Cortada 
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2.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
- Centre Infantil i Juvenil MOWGLI 
 Titular:   Marga Rey Gonell 
 
- Associació Cooperació 
 Titular:   Marta Tudela Torres 
 
- Associació Cultural d’Amigues de la Moda 
 Titular:   Julia Reláncio Borao 
 
- Club d’Amics del Ferrocarril-Cornellà 
 Titular:    Samuel Valls Fontelles 
 
- Casal d’Amistat Català-Cubà El Mariel 
 Titular:   José Santos Haba 
 
- Fundació Pau i Solidaritat - Conc 
 Titular:   José Mª Ginés Guerrero 
 Suplent:   José Antonio Rodríguez Prado 
 
- Cornellà Solidari 
 Titular:   Maite Benet Pallàs 
 Suplent:   Sònia Cervelló Segòvia 
 
- Federación de Asociaciones de Vecinos de Cornellà 
 Titular:   Concepción Velarde Cidoncha 
 
- Associació de Dones Àrtemis 
 Titular:   Elisa Corral Lozano 
 
- Sodepau -Solidaritat, Desenvolupament i Pau- 
 Titular:   Enrique Ariza Murtro 
 
- Fundació Josep Comaposada 
 Titular:   Juan Sánchez Osete 
 
- Asociación WAFAE de la Lengua y la Cultura Árabe 
 Titular:   Otman Ben Mahjoub 
 
- Unión Deportiva Cornellà (U.D. Cornellà) 
 Titular:   José Gálvez Alcaide 
 
- Associació Catalana d’Amics del Poble Sahrauí 
 Titular:   María Ríos Gutiérrez 
 Suplent:   Isabel García Barroso 
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- Asociación Cultural Recreativa Peña Dominó San Ildefonso 
 Titular:   Antonio Caravaca Cano 
 Suplent:   Eloy Real Monteagudo 
 
- Cruz Roja Española 
 Titular:   Rafael Puga Vázquez 
 
 
 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President, formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional de Cornellà de Llobregat. 
 
 
3. D’entre els membres del Plenari: 
 
- Rocío García Pérez 
- Susana Cordero Rojas 
- M. José Pardo Lanuza 
- M. José Díaz Algarín 
- Diego Hernan Pazos Martínez 
- Santi Bellido Suarez 
- Concepción Velaure Cidoncha 
- Rafael Puga Vázquez 
- José M. Ginés Guerrero 
- Maite Benet Pallàs 
- Maria Ríos Gutiérrez 
- Marta Tudela Torres 
- Juan Sánchez Osete 
 
 
4. D’entre personalitats de reconegut prestigi del món associatiu de la 
ciutat: 
 
- Juana Jhoni Lele 
- Raimunda Tous Güell 
- Enrique Ariza 
- Juan M. Culillas Jalencas 
 
 
 Tercer.- Designar al senyor Enric Térmes López, Cap del 
Departament de Relacions Ciutadanes, com a Secretari del Consell Municipal 
de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, amb les 
funcions atribuïdes a aquest per l’article 13 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de 
Relacions Ciutadanes d’aquest Ajuntament, així com a les persones 
interessades, als efectes escaients. 
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 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució 
en la propera sessió que es convoqui, en compliment del que es preveu a 
l’article 22 del ROM, en concordança amb l'article 38 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
  
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.4.- Decret núm. 6560/03 de data  26 de novembre 
 
 “Atès que per acord plenari de 31 d’octubre de 1996 aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de l’Esport de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent i competències de caire informatiu però no resolutiu, i com a 
instrument de participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la 
problemàtica esportiva de la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 374/2003, de 31 de març, i constituït el nou 
Ajuntament el passat dia 14 de juny, es fa necessari procedir, en compliment 
de l'article 5 del Reglament Orgànic del Consell Municipal de l’Esport, a la 
renovació dels membres del Ple del Consell i de la Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11, respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell representatius  
del Grups Polítics municipals i de les entitats esportives, i els de la seva 
Comissió Permanent, representada per  persones elegides d’entre els membres 
del plenari i per personalitats de reconegut prestigi en el món de l’esport de 
Cornellà, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú decret,  a proposta 
dels seus Portaveus o dels representants legals de les esmentades Entitats. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, i a la vista de les propostes efectuades pels diferents 
Grups Polítics Municipals i per les Entitats ciutadanes afectades, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 
com a president nat del Consell Municipal de l’Esport, integraran el Ple 
d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
1. VICE-PRESIDENT 
 
Regidor d’Esports i Joventut  Sergio Fernández Mesa  
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2. VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
- Per part del PSC (PSC-PSOE)-PM:                                   
 Titular:   Francisco Gil Núñez 
 Suplent:   Gabriel Briones Perejil 
 
- Per part d’ICV-EA-EPM: 
 Titular:    Miguel López Sánchez 
 Suplent:   Tomás Díaz Montesinos 
 
- Per part del PP: 
 Titular:   Manuel Casado Ruiz 
 Suplent:   M. José Díaz Algarín 
 
- Per part de ERC-AM: 
 Titular:   Montserrat Coma Vinyes 
 Suplent:   Edgar Valverde Collado 
 
- Per part de CIU: 
 Titular:   Manuel González García 
 Suplent:   Néstor Artís Villena 
 
 
2.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
- Penya Barça 
 Titular:   Antoni Viñas Brau 
 
- Club COCOS Esport i Cultura 
 Titular:   Manuel Caro Expósito 
 
- Unión Deportiva Cornellà (U.D.CORNELLÀ) 
 Titular:   José Gálvez Alcaide 
 
- Club Deportivo Fontsanta-Fatjó 
 Titular:   Joaquin Morales Castillo 
 
- Bàsquet Femení Cornellà 
 Titular:   José Antonio López Luís 
 
- Atlètic Riera 
 Titular:   Eloy Linares Hernández 
 
- C.D. Almeda 
 Titular:   Tomás Moreno Sánchez 
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- Club Futbol POKER 
 Titular:   Juan García Ordoñez 
 
- Club Petanca Cornellà 
 Titular:   José Cano Martínez 
 
- Federació Catalana de Tennis 
 Titular:   Ignasi Ferrer Condomines 
 
- C.D. FONTSANTA Petanca 
         Titular:   Pedro Gavira Molina 
 
- Club Petanca Bonanza 
         Titular:   Matías Estarás Baladón 
 
- Rugby Club Cornellà 
         Titular:   Joan Valverde García 
 
- Unió Excursionista de Catalunya de Cornellà 
         Titular:   Victor Artís Carrión 
 
- Esport Ciclista Cornellà 
         Titular:   Jordi Portet Fontseré 
 
- Unificació Esportiva Sant Ildefons 
         Titular:   Francisco Durán Guerrero 
 
- Pedal Club Cornellà 
         Titular:   Javier López Ruiz 
 
- Club d’Escacs Cornellà 
         Titular:   Pere Parés Valls 
 
- Club Handbol Ràpid Cornellà 
         Titular:   Servando Jiménez Ibáñez 
 
- Club de Voleibol de Cornellà 
         Titular:   Silvia Palma Albiac 
 
- Club Basket Almeda 
         Titular:   Manuel Estepa Jiménez 
 
- Club Natació Cornellà 
         Titular:   Josep Lluís Galé 
 
- Societat de Pescadors Esportius de Cornellà 
         Titular:   Rafael Álvarez Silva 
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- Club  Basquetbol Cornellà 
         Titular:   Josep Nadal Tuset 
 
-  Cornellà Atlètic 
         Titular:   Leopoldo Durán Romero 
 
 
 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President, formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de 
Llobregat. 
 
1. D’entre els membres del Plenari: 
 
- Sergi Fernández Mesa 
- Josep Lluís Galé 
- Joaquin Morales Castillo 
- Leopoldo Durán Romero 
- Juan Valverde García 
- Sílvia Palma Albiac 
- Josep Nadal Tuset 
- Servando Jiménez Ibáñez 
- José Gálvez Alcaide 
- Francisco Durán Guerrero 
 
 
2. D’entre personalitats de reconegut prestigi del món esportiu de la 

ciutat: 
 
- Matías Polo Palau 
- Reyes Estévez López 
 
  
 Tercer.- Designar al senyor Salvador Valls Cuello, Tècnic d’Esports  
com a Secretari del Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat, 
amb les funcions atribuïdes a aquest per l’article 13 del seu Reglament 
Orgànic. 
 
 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament 
d’Esports d’aquest Ajuntament, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució 
en la propera sessió que es convoqui, en compliment del que es preveu a 
l’article 22 del ROM, en concordança amb l'article 38 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 3.5.- Decret núm.  6561/03 de data 26 de novembre 
 
 “Atès que per acord plenari de 26 de novembre de 1998, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació 
de caràcter permanent, amb competències de caire informatiu però no 
resolutiu, i com a instrument de participació en els assumptes municipals 
relacionats amb aquells àmbits d’activitat pública municipal que afectin o es 
refereixin al medi ambient. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 374/2003, de 31 de març, i constituït el nou 
Ajuntament el passat dia 14 de juny, es fa necessari procedir, en compliment 
de l'article 5 del Reglament Orgànic del Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient, al nomenament dels membres del Ple del Consell i de la 
Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11, respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell representatius  
dels grups polítics municipals; de les associacions de comerciants de la ciutat; 
de la secció sindical a Cornellà de la Unió General de Treballadors; de la secció 
sindical a Cornellà de Comissions Obreres; de les associacions empresarials 
de la ciutat; de la Federació de Veïns de Cornellà de Llobregat; del Consell 
Escolar Municipal i de quatre persones de reconegut prestigi en el medi 
ambient,  i els de la seva Comissió Permanent, que estarà representada per un 
nombre determinat de membres del plenari, seran nomenats per l'Alcalde, 
mitjançant l'oportú decret,  a proposta de les esmentades Entitats i 
Institucions, i donat que aquestes ja han proposat les persones que  els han 
de representar. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta  Alcaldia 
com a president nat del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de 
Cornellà de Llobregat, integraran el Ple d’aquest, d’acord amb el detall 
següent: 
 
 
1. VICE-PRESIDENTA 
 
Regidora senyora M. Carmen Romero López 
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2. VOCALS 
 
2.1  En representació dels Grups Polítics Municipals 
 
- Per part del PSC (PSC-PSOE)-PM:                                   
 Titular:   Antonio Martínez Flor 
 Suplent:   Antonio Suarez Romero  
 
- Per part d’ICV-EA-EPM: 
 Titular:   Ignacio Flórez Barrón  
 Suplent:   José M. Romero Velarde  
 
- Per part del PP: 
 Titular:   M. José Díaz Algarín 
 Suplent:   Manuel Casado Ruiz 
 
- Per part de ERC-AM: 
 Titular:   Jordi Flóres Romero 
 Suplent:   Laia Coma Vives  
 
- Per part de CIU: 
 Titular:   Aleix Badía Cortada  
 Suplent:   Jordi Rosell Segura 
 Suplent:   Oriol Anguera Tortosa  
 
 
2.2 En representació de les Associacions de Comerciants: 
 
        Titular:   Amalarico Román Guillot 
 
 
2.2. En representació de la Secció a Cornellà de la Central Sindical Unió 
General de Treballadors: 
 
          Titular:   Manuel Ceballos Morillo 
           Suplent:   Juan Sánchez Osete 
 
 
2.3. En representació de la Secció a Cornellà de la Central Sindical 

Comissions Obreres: 
 
          Titular:   José Manuel Jurado Villena 
           Suplent:   Eduardo Jodar 
 
 
2.4.   En representació de les Associacions empresarials: 
 
          Titular:   Marc Tauste Fortuny 
         Suplent:   Mireia Blanco 
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2.5.  En representació de les Federacions de Veïns de Cornellà de 
Llobregat: 
 
         Titular:   Antonio Alvear Brito 
          Suplent:   David López 
 
 
2.6.   En representació del Consell Escolar Municipal: 
 
         Titular:   Teresa Romagosa López 
          Suplent:   Sònia Broto Pérez 
 
 
2.7.   En representació de persones de reconegut prestigi en medi 
ambient: 
 
- Josep M. Antó Boqué 
- Rafael Torralbo Cruz 
- Roger Lloret Rios 
- Lluís Bayó Ortonoves 
 
 
 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President, formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient 
de Cornellà de Llobregat. 
  
- Antonio Alvear Brito 
- Teresa Romagos López 
- Amalarico Román Guillot 
- José Manuel Jurado Villena 
- Manuel Ceballos Morillo 
- Marc Tauste Fortuny 
- Antonio Lombardía Fernández 
- Ignacio Flórez Barrón 
- M. José Díaz Algarín 
- Aleix Badia Cortada 
- Jordi Flores Romero 
- Josep M. Antó Boqué 
- Rafael Torralbo Cruz 
- Roger Lloret Ríos 
- Lluís Bayó Ortonoves 
 
 
 Tercer.- Designar al senyor David Calabuig Aracil, Tècnic de Medi 
Ambient, com a Secretari del Consell Municipal de Participació de Medi 
Ambient de Cornellà de Llobregat, amb les funcions atribuïdes a aquest per 
l’article 13 del seu Reglament Orgànic. 
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 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de Medi 
Ambient i Sostenibilitat d’aquest Ajuntament, així com a les persones 
interessades, als efectes escaients. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució 
en la propera sessió que es convoqui, en compliment del que es preveu a 
l’article 22 del ROM, en concordança amb l'article 38 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.6.- Decret núm. 6676/03 de data 28 de novembre 
 
 “Atès que per acord plenari de 24 de juliol de 1997, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Comunitari per a la defensa 
dels drets i de la promoció de la qualitat de vida dels infants i adolescents  de 
Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter 
permanent i competències de caire informatiu però no resolutiu, com a 
instrument de participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la 
problemàtica d’aquest sector a la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 374/2003, de 31 de març, i constituït el nou 
Ajuntament el passat dia 14 de juny de 2003, es fa necessari procedir, en 
compliment de l'article 5 del Reglament Orgànic del Consell Comunitari per a 
la defensa dels drets i de la promoció de la qualitat de vida dels infants i 
adolescents, a la renovació dels membres del Ple del Consell. 
 
 Atès que segons disposa l’article 7 de l'esmentat Reglament Orgànic, 
els membres del Ple del Consell seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant 
l'oportú decret,  a proposta de les Entitats ciutadanes i dels Grups Polítics 
Municipals, manifestada a través dels seus representants i portaveus. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, i a la vista de les propostes efectuades pels diferents 
Grups Polítics municipals i per les Entitats ciutadanes afectades, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia com 
a President nat del Consell Comunitari de la Infància i l’adolescència, de 
Cornellà de Llobregat, integren el Ple d’aquest, d’acord amb el detall següent:: 
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1. VICE-PRESIDENT 
 
Regidor d’Educació, Societat del Coneixement  
i Relacions Ciutadanes    Vicenç Badenes Teixidó 
 
 
2.VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
- Per part del PSC (PSC-PSOE)-PM:         
 Titular:   M. José Mont Rieiro 
 Suplent:   Sergio Fernández Mesa 
 
- Per part d’ICV-EA-EPM: 
 Titular:   Elisa Corral Lozano 
 Suplent:   Eduardo Jodar Larena 
 
- Per part del PP: 
 Titular:   Manuel Casado Ruiz 
 Suplent:   Isabel Espinosa Fernández 
 
- Per part de ERC-AM: 
 Titular:   Roger Junyent Balasch 
 Suplent:   Laila Coma Vives 
 
- Per part de CIU: 
 Titular:   Iolanda Gavaldà Morán 
 Suplent:   Elisenda Cañas Soler 
 
2.3. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
-  Federació d’Associacions de veïns: 
 Titular:   Concepción Velarde Cidoncha 
 
- Federació d’Associacions de Pares d’Alumnes de Cornellà 
 Titular:   Paquita Rodríguez Castillo  
 
- CEIJ MOWGLI: 
 Titular:   Cristina Herrando 
 
- CEIJ GAVINA: 
 Titular:   Patrícia Medina Martín 
 Suplent:   Mónica Salas Torres 
 
- Associació Club Sanfeliu Infantil i Juvenil 
 Titular:   Antònia López Barba 
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-  Grup Esplai VOL i VOL: 
 Titular:   Joan Pallejà Peñafiel 
 
- Esplai JUMP de Sant Ildefons: 
 Titular:   David Martínez Herrero 
 
- MIJAC Els Esquirols: 
 Titular:   Esther Moreno Sánchez 
 
- MIJAN “Un dromedari dins l’armari” 
 Titular:   Anabel Ruiz Raigon 
 
- Agrupament Escolta PIUS XIIè: 
 Titular:   Enric Olmos Roca 
 
 Segon.- Designar a la senyora Teresa Romagosa López, Tècnica 
Auxiliar de l’Institut Municipal d’Educació, com a Secretària del Consell 
Comunitari de la Infància i l’adolescència de Cornellà de Llobregat, amb les 
funcions atribuïdes a aquest per l’article 11 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Tercer.- Comunicar aquests nomenaments a l’Institut Municipal 
d’Educació, així com a les persones interessades, als efectes escaients. 
 
      Quart.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en 
la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.7.- Decret núm. 6692/03 de data 3 de desembre 
 
 “Atès que per acord plenari de 30 de juny de 1994, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter permanent i 
competències de caire informatiu però no resolutiu, i com a instrument de 
participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la problemàtica social 
de la dona  a la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 374/2003, de 31 de març, i constituït el nou 
Ajuntament el passat dia 14 de juny, es fa necessari procedir, en compliment 
del que disposa l'article 5 del Reglament Orgànic del Consell de la Dona, a la 
renovació dels membres del Ple del Consell. 
 
 Atès que segons disposa l'article 7 de l'esmentat Reglament Orgànic, 
els membres del Ple del Consell  seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant 
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l'oportú decret, a proposta dels Grups Polítics Municipals i de les Entitats del 
Sector. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que juntament amb aquesta 
Alcaldia com a president nat del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, 
integren el Ple d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
1. VICE-PRESIDENTA 
 
Senyora Judith Ibáñez Vives  
 
 
2. VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 
- Per part del PSC (PSC-PSOE)-PM:                                   

 Titular:   Judith Ibáñez Vives 
 Suplent:   Joana Piñero Romera 

 
- Per part d’ICV-EA-EPM: 
 Titular:   M. Carmen Romero López 
 Suplent:   Sònia Cervelló Segòvia 
 
- Per part del PP: 
 Titular:   M. Isabel Espinosa Fernández 
 Suplent:   M- José Díaz Algarín 
 
- Per part de ERC-AM: 
 Titular:   Pilar Albiol Gilabert 
 
- Per part de CIU: 

Titular:   Elisenda Cañas Soler 
Suplent:   Carmen Jansà Goñi 

 
 
2.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 
- Federación de Asociaciones de Vecinos de Cornellà 

Titular:   Concepción Velarde Cidoncha 
Suplent:   Bárbara Isla 
Suplent:   Antonia Muñoz 
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- Associació de Dones Àrtemis 
Titular:   Lucina Estruga Laporta 
Suplent:   Isabel Cuxart Rovira 

 
- Asociación de Vecinos Barri Riera 

Titular:   Ana Torres Bellidos 
Suplent:   Concepción Zatón Pérez 

 
- Associació de Veïns de la Gavarra 

Titular:   Concepción Alors Carmona 
Suplent:   Antonia Muñoz 
Suplent:   Dolores Márquez Hernández 

 
- Comissions Obreres Baix Llobregat 

Titular:   Encarna Fernández Sòria 
Suplent:   Adelina Cobos Caballero 

 
- Entitat ACAM 

Titular:   M. Carmen Flores Domínguez 
Suplent:   M. Carmen González Faz 
Suplent:   Matilde Gómez Gómez 

 
- JSC Agrupació Local Cornellà 

Titular:   Laura Rodas Merchán 
Suplent:   Glòria Ponce Rodríguez 

 
- Asociación de Vecinos San Ildefonso 

Titular:   Mari Galván García 
Suplent:   M. Carmen Segura Barragán 

 Suplent:   Sílvia López Gallardo 
  
- Associació Eurodona 

Titular:   M. Carmen Espuña Cerezo 
Suplent:   Magdalena González 
Suplent:   M. Angeles Simón Ortega 

 
- Prevención Asistencial y Seguimiento, SL (PAS, SL) 

Titular:   Pilar Ripoll Balagué 
Suplent:   Avelina Marrero Trujillo 
Suplent:   Carmen Carbonell Borrell 

 
- Associació Familiar Alzherimer Baix Llobregat  

Titular:   M. Clara Avellán Mata 
Suplent:   M. Rosa Giner Quiñonero 

 
- Asociación C.G. Rosalia de Castro 

Titular:   Amelia López López 
Suplent:   Conchita Rodríguez Vega 
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-  Associació Adelante 
Titular:   Carmen Sánchez 
Suplent:   Conchi Alors Carmona 

 
- Unió de Dones d’Unió Democràtica de Catalunya-Baix Llobregat 
 Titular:   Encarna Catalán Mur 
 
- Associació Cornellà per les Dones 

Titular:   Lucía Folk Carmona 
Suplent:   Aurora Mendo Sánchez 
Suplent:   Encarna Salguero Ramos 

 
- Joves d’esquerra verda – Joves amb Iniciativa 
         Titular:   Gemma Funes Romero 
 Suplent:   Raquel Fernández Rodríguez 

Suplent:   Elisa Rubio Moraga 
 
- Asociación de Vecinos La Miranda 
    Titular:          Dolores González César 
 
- Institut Català de la Salut- Unitat d’Atenció a la Salut Sexual i  
Reproductiva. Baix Llobregat Centre. 
    Titular:   Neus Durán Moyano 
    Suplent:   Sílvia Granollers Mercader 
   Suplent:   Xavier Bayona Huguet 
 
 

 Segon.- Designar a la senyora Margarita Artal Serrat, com a 
Secretària del Consell Assessor de la Dona de Cornellà de Llobregat, amb les 
funcions atribuïdes a aquest càrrec per l’article 11 del seu Reglament Orgànic. 
  
 Tercer.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de Salut 
Pública, Consum i Benestar Social, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 
 
         Quart.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en 
la primera sessió que es convoqui en compliment del que preveu l'article 22 
del ROM, en concordança amb l’article 38, del Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.8.- Decret núm.  7012/03 de data  16 de desembre 
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de set persones per 
desenvolupar tasques de suport tècnic, presentada pel Departament de 
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Cultura i Joventut i així com l’informe emès pel Departament de Recursos 
Humans, 
 
           Atès que la proposta de candidats per la realització d’aquestes 
funcions puntuals i específiques per atendre els serveis complementaris i 
específics es realitza tenint en compte aquestes característiques peculiars, i la 
seva experiència acreditada en aquest Ajuntament en la realització d’activitats 
similars, 
 
            Atès que no s’havia programat cap convocatòria per atendre aquesta 
contractació per la manca de definició prèvia de les necessitats finals que 
s’haurien d’atendre per recursos propis, donades les característiques de la 
Campanya de Nit de Reis i les aportacions i contribucions d’altres 
Administracions Públiques, 
 
            Atès que a les dades actuals es inviable poder assegurar els serveis 
que es precisen atendre sense tenir que recórrer a contractacions per la via 
d’urgències, 
 
  Atès que l’Ajuntament va preveure aquest programa en el 
pressupost per l’exercici 2003, mitjançant la partida 21 451 A0 13100 
denominada laboral eventual/Direcció i Administració de Cultura,  
   
 Atès el que preveuen els articles 16 d), 19 i 20 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals així com amb l’article 15 a) de 
l’Estatut dels Treballadors, i l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, de 18 de 
desembre, 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3683/03, de 18 de juny de 2003, 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport, 
que a continuació es relacionen: 
 
 Hector Puente Garcia  
 Asier López Galar 
 Pablo Castan Valle 
 Raul Francisco Calvo Pons 
 Jordi Martin Muñoz 
 Diego Escobar Corvo 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, de les persones esmentades, durant el període comprès 
entre el 10 de desembre de 2003  i el 9 de gener de 2004, ambdós inclosos, 
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per a la prestació de serveis com a peons per a la Campanya de Nit de Reis 
2004. 
 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats les retribucions 
corresponents al lloc de treball a ocupar, consistents en 1.000,41 euros bruts, 
inclosos tots els conceptes, per tot el període contractual, d’acord amb les 
disposicions legals vigents. 
 
 Quart.- Establir a l’esmentat personal la resta de condicions 
establertes per al personal laboral d’aquest Ajuntament. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, 
al representat del Comitè i al Departament de Recursos Humans als efectes 
adients. 
 
 Sisè.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 
pròxima sessió. 
 
           Setè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Regidor-Delegat de l’Àrea de Presidència, Interior i Comerç, per 
manifestar que aquest és el personal laboral que es contracta cada campanya 
per al tema del campament i la Nit de Reis. 
  
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.9.- Decret núm.  7013/03 de data  16 de desembre 
 
 “Vist l’informe emès per el Departament de Medi Ambient d’aquest 
Ajuntament, del que es desprèn la necessitat de disposar d’un recolzament 
tècnic per poder atendre amb diligència les tasques encomanades al servei, 
fonamentalment per tres fets concrets, la preparació del “stand” a la Fira 
Infantil de Cornellà de Llobregat que tindrà lloc entre els dies 17 i 31 de 
desembre, així com la elaboració de la informació i la divulgació que s’ha de 
facilitar i dur a terme, el seguiment i control del seu funcionament, i l’anàlisi i 
valoració tècnica de la seva utilització com a mitjà de conscienciació a la 
ciutadania; la acumulació de tasques d’inspecció d’aigües residuals 
d’indústries que en l’actualitat estan pendent de realitzar-se i que s’hauran de 
dur a terme entre el període comprès entre el 9 de gener i el 8 de febrer de 
2004; la reducció de jornada que el Tècnic de Medi Ambient gaudirà durant el 
període comprès entre el 9 de febrer i el 19 d’octubre de 2004, en exercici del 
dret per la seva paternitat, 
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 Atès que davant de la situació que consta en l’informe del 
Departament de Medi Ambient, es precisa l’adopció de la mesura urgent de 
contractació d’un Tècnic/a per poder garantir el funcionament del servei, i 
donada la impossibilitat material de poder utilitzar el procediment ordinari de 
selecció per la premura de temps per atendre la petició, es fa necessari 
recórrer a la bossa de treball de Tècnic/a de Medi Ambient, 
 
 Atès que es proposa la contractació de la senyora Cristina Garrido 
Bernad, perquè té els coneixements i les aptituds necessàries per la realització 
de les esmentades tasques i per haver realitzat pràctiques en el Departament, i 
que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 
           Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 444A0 13100 de Personal laboral eventual / Medi Ambient, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l'article 4t. del Reial Decret núm.2720/1998, 
 
           Aquesta Tinència d’Alcaldia de Presidència, Interior i Comerç, fent 
us de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3683/03, de 18 de 
juny, 
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre les 
esmentades funcions de Tècnic/a de Medi Ambient a temps parcial per 
recolçament al Departament de Medi Ambient i Sostenibilitat. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 
permanent, a temps parcial amb un total de vint hores setmanals, de la 
senyora Cristina Garrido Bernad, en qualitat de Tècnica de Medi Ambient, pel 
servei determinat de preparació del “stand” de Medi Ambient a la Fira Infantil 
de Cornellà de Llobregat, la elaboració d’informació i divulgació, seguiment i 
control del seu funcionament, així com l’anàlisi i valoració tècnica de la seva 
utilització com a mitjà de conscienciació de la ciutadania, durant el període 
comprès entre el 10/12/2003 al 08/01/2004 o bé amb anterioritat si 
desapareixen les raons de la designació per altres supòsits previstos en 
l’article 24 del citat reglament. 
 
 Tercer.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 
permanent, a temps parcial amb un total de vint hores setmanals, de la 
senyora Cristina Garrido Bernad, en qualitat de Tècnica de Medi Ambient, per 
l’acumulació de tasques d’inspecció d’aigües residuals d’indústries, durant el 
període comprès entre el 09/01/2004 al 08/02/2004 o bé amb anterioritat si 
desapareixen les raons de la designació per altres supòsits previstos en 
l’article 24 del citat reglament. 
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 Quart.- Autoritzar la contractació laboral per interinitat, a temps 
parcial amb un total de quinze hores setmanals, de la senyora Cristina 
Garrido Bernad, en qualitat de Tècnica de Medi Ambient, en substitució de 
l’empleat senyor David Benjamin Calabuig Aracil, que gaudirà una reducció 
d’un terç de la seva jornada laboral en exercici del dret per la seva paternitat, 
amb efectes del 09/02/2004 al 19/10/2004 o bé amb anterioritat si 
desapareixen les raons de la designació per altres supòsits previstos en 
l’article 24 del citat reglament. 
 
 Cinquè.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Tècnica de Medi Ambient del Departament de Medi Ambient i Sostenibilitat, 
establint-li les retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el 
pacte de condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Setè.- Comunicar la present resolució a la interessada, al seu Cap, 
al de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Regidor-Delegat de l’Àrea de Presidència, Interior i Comerç, per 
manifestar que el tècnic de Medi Ambient té dret a una llicència per temes de 
paternitat, i, per tant, s’ha de cobrir aquest lloc de treball durant aquest 
temps.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 Arribant a aquest punt, l’Alcalde Accidental, senyor Antonio 
Martínez Flor, manifesta que els punts 4 i 5 es debatran conjuntament. 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PRESIDÈNCIA, 
INTERIOR I  COMERÇ 
 
 4.- Aprovació de l’Organigrama de funcionament d’aquesta 
Corporació i dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2004. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta d'organigrama funcional d'aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per a l'exercici 2004 elaborada pel 
Departament de Recursos Humans, en base a les necessitats organitzatives i 
als acords municipals adoptats en matèria de personal.  
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 El President de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i 
Comerç  proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

ACORD 
 
  Únic.- Aprovar l'Organigrama de funcionament d'aquesta 
Corporació i dels seus Organismes Autònoms per l'exercici 2004, que figura en 
el document annex i que forma part integrant del present acord.”  
 
 
 
 5.- Aprovació de la Plantilla del personal d’aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2004. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de plantilla de personal d’aquesta Corporació i 
dels seus organismes Autònoms, per l’exercici 2004, elaborada pel 
Departament de Recursos Humans, així com el projecte de pressupostos pel 
mateix exercici. 
  
 Atès el que es disposa en els articles 25, 26 i 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, l’article 291.1 de la Llei 8/1987, de 
15 d’abril, municipal i de règim local i l’article 126 del Reial Decret Legislatiu 
781/86 de 18 d’abril, 
 
 Atès que aquesta proposta recull les necessitats organitzatives i 
funcionals previstes per aquest exercici. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i 
Comerç proposa al Ple Municipal l’adopció del següent  
  

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar la Plantilla del Personal d’aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2004, que figura en  el 
document annex i que forma part integrant del present acord, de conformitat 
amb el que es preveu en els articles 25 i 26 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals i l’ article 126 del Reial Decret Legislatiu 781/86 
de 18 d’abril. 
 
 Segon.- Inserir al tauler d’anuncis de la Corporació, al Butlletí 
Oficial  de  la  Província  i  al  Diari  Oficial  de  la  Generalitat  de Catalunya la  
plantilla íntegra de personal de la corporació i trametre còpies certificades de 
la mateixa a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya,  de conformitat a l’article 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i Comerç, es fa una 
explicació dels dictàmens, manifestant que l’Organigrama que es planteja 
fonamentalment obeeix a plasmar o adequar l’organització a la distribució de 
responsabilitats que es va fer a l’últim Govern Municipal, i, per tant, el que 
s’ha fet és adaptar aquesta nova situació del Govern Municipal també 
traslladant-la a allò que és l’àmbit tècnic-administratiu de l’Ajuntament. 
 
 Per altra part, els elements  més rellevants de l’Organigrama són 
que, a diferència de l’anterior mandat, en què Cultura, Esports i tot l’àrea 
estava unida, ara està segregada políticament, però hem decidit que la unitat 
administrativa segueix mantenint-se i las unitats tècniques estan 
diferenciades, però la unitat administrativa que dóna suport a aqueixes àrees 
no tenia sentit que la segreguéssim per temes d’economia d’escala. 
 
 Hem reforçat l’Àrea econòmica, tant allò que fa referència al tema de 
control pressupostari i gestió econòmica, com el tema de tresoreria i hem 
resituat una mica tota la política de Gestió Tributària incorporant Inspecció 
Tributària a l’àrea de gestió. 
 
 D’altra banda, en allò que fa referència a l’Àrea de Presidència, hi 
ha una nova àrea, d’Organització i Programes, i el fonamental és atendre els 
problemes relacionats amb la ciutadania, i, per altra part, es fa un reajust en 
l’Àrea de Comunicació. 
 
 Així mateix es reforça Benestar Social amb dos assistents socials 
més, es crea un dels acords de la Jornada de les Entitats per a Centre de 
recurs per a les entitats i, també es fa una segregació dels equips tècnics en 
l’Àrea d’Urbanisme i Via Pública, per atendre les diferents responsabilitats i 
competències que tenen cada àrea delegada per l’Alcaldia. 
 
 Tot i això hi ha un creixement de la plantilla en l’Àrea d’Urbanisme 
d’un arquitecte tècnic destinat a abordar en part allò que és l’Ordenança 
d’Estètica, i en Via Pública es fa un reforç en el tema de sancions. 
 
 S’aborda el tema de la Guàrdia Urbana reforçant-la amb dos 
administratius per poder destinar personal a fer tasques pròpies de guàrdies, i 
reformem tot allò que és la gestió de serveis municipals perquè -com sabeu- en 
el futur serà una de les peces claus, tant de la gestió econòmica com la de 
recursos. 
 
 El creixement net de la plantilla és un arquitecte superior, un 
enginyer, dos economistes, un tècnic d’activitats culturals, dos assistents 
socials, un arquitecte tècnic i un dissenyador  gràfic i set administratius. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, abans de res, 
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m’agradaria que m’aclaríssiu un tema, i és que he vist una ressenya en 
l’informe fet per l’Interventor, en el que diu que no s’ajusten les places a la 
plantilla, i m’agradaria que m’informéssiu per si és que jo ho he interpretat 
malament. 
 
 Per altra part, nosaltres estem en contra del creixement desmesurat 
de places de funcionariat, i és evident que segurament en altres àrees les 
posaríem com és el tema de la Guàrdia Urbana, on hem vingut reclamant més 
guàrdies en la ciutat, però crec que és ja nombrosa, massa nombrosa la 
plantilla de l’Ajuntament, tenint en compte que contractem molts serveis a 
empreses exteriors. Per tant, crec que s’ha de ser d’alguna manera justos en la 
contractació perquè és una càrrega que a les administracions –hi ha alguna, i 
sobretot la nostra, que sembla ser que té pocs recursos- i crec que hauríem de 
ser més prudents en contractar personal, i encara més funcionariat ja que 
queden les places fixes, per tant, votem en contra. 
 
 Novament pren la paraula el Sr. Antonio Balmón, per manifestar 
que l’altre dia ja vaig explicar que la plantilla la podíeu mirar per dalt i per 
baix, i vaig dir que no la miréssiu perquè la plantilla defineix moltes places 
que són promocions, estan duplicades places i, per tant, us fareu un embolic, 
per això vaig donar les dades de creixement net que són les que estan 
pressupostades, però la plantilla ha de recollir-ho tot. 
 
 Això ha passat any rere any, és a dir, que quan hem fet les 
promocions d’auxiliars administratius o administratius, hem tingut quaranta 
auxiliars administratius i vuitanta administratius, i fins que això no ho hem 
regularitzat, la plantilla evidentment no tenia res a veure amb allò que està 
previst al capítol 1, perquè aquest capítol el que preveia és la gent real que 
existeix, i això ja ho vaig explicar en la Comissió Informativa, i vaig donar unes 
dades de creixement net. 
 
 Per tant, aqueix és el tema, la plantilla orgànica recull tots els 
moviments que es realitzen en les diferents actuacions que es recollirà en 
l’oferta pública d’ocupació, i hi ha coses que encara no hem finalitzat dels 
acords que vam adoptar amb el personal. Això ho vaig explicar i per això us 
vaig donar –com he donat aquesta nit- el creixement net de plantilla. 
 
 Respecte al tema de si el creixement és molt o poc, jo crec que 
l’organització en aquests moments ha arribat a unes circumstàncies que no 
pot suportar més les càrregues de treball que en aquests moments tenen 
encomanades, i crec que entre tots hem fet un esforç, perquè la petició de les 
àrees era molt més elevada per poder abordar tot el treball que en aquests 
moments s’ha de desenvolupar per part de l’Ajuntament, però les 
circumstàncies econòmiques ens han determinat que fem un procés de 
prioritzar algunes actuacions 
 
 Alguns del creixements nets que es donen de plantilla són 
reassignacions pressupostàries, és a dir, van a creixement econòmic que 
deriva de convenis que hem signat o venen de reassignacions del capítol 2,  és 
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a dir, de les places noves, no totes, però algunes ja venen amb part econòmica 
que estava o garantida pel tema d’un conveni o bé garantida perquè aqueixa 
despesa es realitzava des d’altres partides del capítol 2, i el que hem fet és una 
reassignació econòmica. 
 
 Per a nosaltres, en l’Organigrama que plantegem, hem prioritzat 
quatre o cinc coses importants, perquè l’actual situació ens fa analitzar i 
abordar aqueixa realitat específica que és millorar la nostra gestió vist com 
quedaran les finances municipals, i per això que hem reforçat algunes àrees 
de gestió i control i també algunes que ens semblen importants per a millorar  
els serveis de cara als ciutadans. 
             
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictamens són aprovats per majoria 
absoluta dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
  
 
 
 
 
 
 6.- Adjudicar a Cooperativa de Construcciones Baix Llobregat, 
S.C.C.L., el contracte de conservació, reparació, millora i renovació dels 
elements de fontaneria. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
 
 Objecte del contracte : Conservació, reparació, millora i renovació 
dels elements de fontaneria 
 Tramitació : Ordinària 
 Procediment d’adjudicació : Obert 
 Forma d’adjudicació : Concurs 
 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació son les següents 
empreses: 
 

1 Cooperativa de Construcciones Baix Llobregat, S.C.C.L. 
2 Can Ensenya, S.A.L. 

  
 
 Atès que la Mesa de Contractació es va reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació a Cooperativa de 
Construcciones Baix Llobregat, S.C.C.L., per ser l’oferta més avantatjosa per 
aquest Ajuntament i complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions 
aprovat per regir el present procediment. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i 
Comerç proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
  Primer.- Adjudicar a Cooperativa de Construcciones Baix 
Llobregat, S.C.C.L., el contracte de conservació, reparació, millora i renovació 
dels elements de fontaneria, amb estricta subjecció al Plec de Condicions 
Econòmic-Administratives aprovat pel Ple de  data 30 d’octubre de 2003, i a la 
seva oferta.. 
 
  Segon.- Establir com a preu del contracte la quantitat màxima de 
114.192,- euros (IVA Inclòs), aplicant un descompte únic de l’11% sobre els 
preus simples i compostos del quadre de preus a desembre de 2002 que 
autoritza l’ITEC. 
 
  Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 4.567,68,- 
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
  Quart.- Retornar la garantia provisional per un import de 
2.283,84,- euros al següent licitador : 
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              Can Ensenya, S.A.L.  (Òrgan de Contractació) 
    
 
  Cinquè.- Formalitzar aquest contracte en document 
administratiu de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
  Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
  Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
  Vuitè.- Notificar la present resolució al Departament de Via 
Pública, Manteniment i Serveis, la Intervenció Municipal, a l’adjudicatari, així 
com a la resta de participants. 
 
  Novè.- Disposar de la despesa plurianual amb aplicació als 
exercicis i imports següents: 
 
Exercici Partida Import 

2003 12 431B0 6230120 Fontaneria general 19.032,- 
2004 12 431B0 6230120 Fontaneria general 95.160,-“ 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i Comerç, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que es van presentar dues empreses i al 
final s’adjudica a l’oferta més econòmica que és una baixa d’un 11% sobre els 
preus, presentada per Cooperativa de Construcciones Baix Llobregat, S.C.C.L.. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la regidora del Grup 
Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyora Glòria Recio Díaz.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 7.- Adjudicar a l’empresa Projectes i Manteniment Ecoverd, 
S.L., el contracte de subministrament d’arbres i treballs de plantació de 
l’arbrat viari de la ciutat de Cornellà.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
 
 Objecte del contracte : Subministrament d’arbres i treballs de 
plantació d’arbrat viari de la ciutat de Cornellà 
 Tramitació : Ordinària 
 Procediment d’adjudicació : Obert 
 Forma d’adjudicació : Concurs 
 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació són les següents 
empreses: 
 

1 Boixa 2000, S.A 
2 Jardineria J. Bosch, S.L. 
3 Jardineria Moix, S.L. 
4 Acsa Agbar Construccion, S.A. 
5 Projectes i Manteniment Ecoverd, S.L. 
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6 Majo Jardiners, S.L. 
7 Cespa Ingenieria, S.A. 
8 Constructobras de Montcada, S.L. 
9 Azahar Jardineria y Riegos, S.A. 
10 Jardineria Farre, S.L. 

 
  Atès que la Mesa de Contractació es a reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació a l’empresa 
Projectes i Manteniment Ecoverd, S.L., per ser l’oferta més avantatjosa per 
aquest Ajuntament i complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions 
aprovat per regir el present procediment. 
 
 L’Alcalde-President proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents: 
 

ACORDS 
 
 
  Primer.- Adjudicar a l’empresa Projectes i Manteniment Ecoverd, 
S.L., el contracte de subministrament d’arbres i treballs de plantació de 
l’arbrat viari de la ciutat de Cornellà, amb estricta subjecció al Plec de 
Condicions Econòmic-Administratives aprovat pel Ple en data 30 d’octubre de 
2003, i a la seva oferta. 
 
  Segon.- Establir com a preu del contracte la quantitat de 
30.599,55,- euros IVA Inclòs. 
 
  Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 6.119,91,- 
euros, corresponent al 20% de l’import d’adjudicació que haurà de satisfer el 
contractista de conformitat amb l’article 83 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, la qual haurà d’ingressar el contractista en el 
termini de 15 dies següents, a comptar de la recepció del present acord. De no 
acomplir-se aquest requisit, per causes imputables a l’adjudicatari, 
l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
  Quart.- Acordar que una vegada feta al recepció del contracte, 
amb les condicions establertes al Plec aprovat, es procedirà a retornar la 
garantia definitiva del 20% i establir aquesta en el 4% de l’import de 
l’adjudicació (1.223,98,- euros), de conformitat amb l’establert a l’article 47.5 
de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
  Cinquè.- Retornar la garantia provisional per un import de 805, 
25,- euros als licitadors següents : 
 
1 Boixa 2000, S.A.  (Òrgan de Contractació) 
2 Jardineria J. Bosch, S.L.  (Òrgan de Contractació) 
3 Jardineria Moix, S.L.  (Òrgan de Contractació) 
4 Acsa Agbar Construccion, S.A.  (Òrgan de Contractació) 
6 Majo Jardiners, S.L.  (Òrgan de Contractació) 
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7 Cespa Ingenieria Urbana, S.A.  (ingressat en Tresoreria) 
8 Constructobras de Montcada, S.L.  (ingressat en Tresoreria) 
9 Azahar, Jardineria y Riegos, S.A.  (Òrgan de Contractació) 
10 Jardineria Farre, S.L.  (Òrgan de Contractació) 
 
  Sisè.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu 
de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
  Setè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
  Vuitè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres 
licitadors ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 
89.3, en concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
  Novè.- Notificar la present resolució al Departament de Via 
Pública, Manteniment i Serveis, la Intervenció Municipal, a l’adjudicatari, així 
com a la resta de participants.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i Comerç, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que es van presentar onze empreses, i 
després de realitzar la valoració per la mesa de contractació, l’adjudicació va 
ser a qui presenta la millor oferta econòmica, l’empresa Projectes i 
Manteniment Ecoverd, S.L. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
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Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 8.- Adjudicar el contracte per la reforma de la coberta plana del 
CEIP Abat Oliva.  
 
 DICTAMEN 
 
  “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
 
 Objecte del contracte : Reforma de la coberta plana del CEIP Abat Oliva 
 Tramitació : Ordinària 
 Procediment d’adjudicació : obert 
 Forma d’adjudicació : concurs 
 
  Atès que les proposicions admeses a la licitació son les següents 
empreses: 
 

1 Mrunner, S.L. 
2 Preufet, S.A. 
3 Obres i Contractes Penta, S.A. 
4 Servimutua de Edificios, S.A. 
5 Faus, S.A. 
6 Rehac, S.A. 
7 Can Ensenya, S.A.L. 
8 Promociones Navàs, S.A. 

 
 Així mateix les proposicions de les següents empreses no han 
resultat admeses a licitació pel motiu que s’esposa: 
 
  9 Construcciones y Mantenimiento G2, S.A. 
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   Atès que la Mesa de Contractació es a reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació a REHAC, S.A., 
per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i complir tots els 
requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el present procediment. 
 
 El Tinent d’Alcalde de Presidència, Interior i Comerç proposa al Ple 
de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
   Primer.- Adjudicar a REHAC, S.A., el contracte per la reforma de la 
coberta plana del CEIP Abat Oliva, amb estricta subjecció al Plec de 
Condicions Econòmic-Administratives aprovat per  aprovat pel Ple de data 30 
d’octubre de 2003 i a la seva oferta. 
 
   Segon.- Establir com a preu del contracte la quantitat de 
151.447,40,- euros IVA Inclòs. 
 
   Tercer.- Acceptar les millores constructives proposades per 
l’empresa REHACSA que impliquen un estalvi econòmic de 15.139,88 euros 
sobre el pressupost adjudicat (tal i com consta a la documentació aportada per 
l’empresa Rehacsa a petició de la Mesa de Contractació) i que prèviament a 
l’inici de les obres es reflexarà en el corresponent document tècnic. 
 
   Quart.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 6.057,90,- 
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
   Cinquè.- Retornar la garantia provisional per un import de 
3.422,54,- euros als licitadors següents : 
 
 Obres i Contractes Penta, S.L. 

M Runner, S.L. 
Preufet, S.A. 
Faus, S.A. 
Servimutua de Edificios, S.A. 
Can Ensenya, S.A.L. 
Promociones Navas, S.A. 

 ingressat a  Contractació. 
Ingressat a  Contractació 
Ingressat a Contractació 
Ingressat a Contractació 
Ingressat a Contractació 
Ingressat a Contractació 
Ingressat a Contractació 

    
   
   Cinquè.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu 
de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
   Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
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formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
   Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
   Vuitè.- Notificar la present resolució al Departament de Via Pública, 
Manteniment i Serveis, la Intervenció Municipal, a l’adjudicatari, així com a la 
resta de participants.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i Comerç, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que s’adjudica a l’oferta més econòmica 
que és la presentada per Rehac, S.A. i que, a més, té un afegit que hem de 
lligar perquè venien a fer una proposta que beneficiava i millorava el projecte 
de reforma, i, per tant, es proposa que s’adjudiqui a Rehac, S.A..   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 9.- Aprovació inicial  del Pressupost General de l’Ajuntament 
per a l’exercici 2004. 
 
 DICTAMEN 
 
 “L’Alcaldia-Presidència, d’acord amb allò previst en l’article 149, de 
la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals i l’article 18 del Reial 
Decret 500/1990 ha format el Projecte de Pressupost General de l’Ajuntament 
per a l’exercici 2004, que ha estat informat favorablement per la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, per la qual cosa el 
sotasignant proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovació inicial, de conformitat amb l’establert a l’article 
112 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i a l’article 149.5 de la Llei 39/1988 de la 
Llei Reguladora d’Hisendes Locals, del Pressupost General per a l’exercici de 
2004, integrat pels Pressupostos de l’Ajuntament, de l’Institut Municipal 
d’Educació, del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà i de les Empreses 
Municipals amb capital íntegrament local; Societat Promoció Econòmica de 
Cornellà, Societat Anònima (PRECSA), i Societat de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà, Societat Anònima (EMDUCSA) i, el resum dels quals segons l’estat de 
consolidació per capítols pressupostaris i expressats en euros són del següent 
tenor literal: 
 
 

PRESSUPOST GENERAL 2004 
 

ESTAT DE CONSOLIDACIÓ 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

         
CAPITOL DESCRIPCIO  AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNES TOTAL 

1  DESPESES PERSONAL 17.234.000,00 1.658.351,00 158.165,00 1.174.603,00 782.900,00 0,00 21.008.019,00

2  BENS I SERVEIS  17.923.343,00 516.635,00 36.553,00 1.372.176,00 17.176.500,00 -169.531,00 36.855.676,00

3  DESPESES FINANC.  293.216,00 0,00 0,00 0,00 600,00 0,00 293.816,00

4  TRANSF.CORRENTS  5.189.440,00 37.559,00 0,00 0,00 0,00 -874.072,00 4.352.927,00

 OPERACIONS CORRENTS 40.639.999,00 2.212.545,00 194.718,00 2.546.779,00 17.960.000,00 -1.043.603,00 62.510.438,00

6  INVERSIONS REALS  12.900.724,00 48.421,00 0,00 150.000,00 0,00 0,00 13.099.145,00
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7  TRANSF.CAPITAL  2.461.238,00 0,00 0,00 0,00 0,00 -198.421,00 2.262.817,00

8  ACTIUS FINANCERS  0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

9  PASSIUS FINANCERS  1.956.320,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 1.956.320,00

 OPERACIONS DE CAPITAL 17.318.282,00 48.421,00 0,00 150.000,00 0,00 -198.421,00 17.318.282,00

 TOTAL DESPESES  57.958.281,00 2.260.966,00 194.718,00 2.696.779,00 17.960.000,00 -1.242.024,00 79.828.720,00

  

 

ESTAT D’INGRESSOS 

         

          

CAPITOL DESCRIPCIO  AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNAS TOTAL 

1  IMPOSTOS DIRECTES 21.586.065,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 21.586.065,00

2  IMPOSTOS INDIRECTES 955.000,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 955.000,00

3  TAXES I ALTRES ING.  5.531.998,00 758.483,00 63.006,00 1.884.933,00 0,00 -169.531,00 8.068.889,00

4  TRANSF.CORRENTS  16.919.683,00 1.444.986,00 131.112,00 614.839,00 0,00 -874.072,00 18.236.548,00

5  ING.PATRIMONIALS  1.245.148,00 9.076,00 600,00 44.865,00 20.980.400,00 0,00 22.280.089,00

 OPERACIONS CORRENTS 46.237.894,00 2.212.545,00 194.718,00 2.544.637,00 20.980.400,00 -1.043.603,00 71.126.591,00

6  ALIENACIO INVERSIONS 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

7  TRANSF.CAPITAL  900.593,00 48.421,00 0,00 150.000,00 0,00 -198.421,00 900.593,00

8  ACTIUS FINANCERS  0,00 0,00 0,00 2.142,00 0,00 0,00 2.142,00

9  PASSIUS FINANCERS  10.819.794,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 10.819.794,00

 OPERACIONS DE CAPITAL 11.720.387,00 48.421,00 0,00 152.142,00 0,00 -198.421,00 11.722.529,00

 TOTAL INGRESSOS  57.958.281,00 2.260.966,00 194.718,00 2.696.779,00 20.980.400,00 -1.242.024,00 82.849.120,00

          

 
  
 Segon.- Aprovar les Bases d’Execució del Pressupost General per a 
2004. 
 
 Tercer.- Exposar al públic i donar al present acord la publicitat 
establerta a l’article 150 de la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà aprovat definitivament, si 
durant el termini d’exposició al públic no es presenten reclamacions.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que aquest és el pressupost que 
dóna inici al mandat 2003-2007 de l’Ajuntament, i, per tant, és un pressupost 
que té en compta molts més elements o ingredients dels que habitualment 
configuren el pressupost dels anys successius ja que intentem seguir una 
lògica de comportament amb una sèrie de criteris generals dels que creiem ha 
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de tenir com a norma de funcionament el pressupost de l’Ajuntament de 
Cornellà. 
 
 Un dels elements que sempre subratllem i que creiem que és 
important no perdre de vista és el mantenir l’estabilitat pressupostària de 
l’equilibri entre els ingressos i les despeses, i acompanyar-ho  d’un tractament 
de la fiscalitat que traslladem als contribuents de manera no gravosa i, per 
tant, mantenir un to sostingut amb el creixement de la fiscalitat sempre parell 
tendencialment al que va succeint bàsicament en el tema de pèrdua del poder 
adquisitiu derivada de la inflació. 
 
 L’altre element que integrem sempre com a filosofia pressupostària 
és el fet de què es continuï creant les bases perquè hi hagi un element 
d’activitat econòmica en la ciutat, que es vagin instal·lant noves activitats 
econòmiques, i que s’eixampli en definitiva la base fiscal futura de la ciutat, la 
qual cosa ens permet mantenir un nivell d’ingressos recurrents sense 
necessitat d’haver de traslladar-ho tot basat en la fiscalitat. 
 
 Millorar la prestació dels serveis municipals i la seva qualitat és un 
altre objectiu que ens proposem al llarg dels diferents mandats -no deixarem 
de fer-ho en aquest-, i, per tant, això requereix recursos per poder fer front a 
les contractes –fonamentalment- que són les que en aquest exercici, en aquest 
mandat concretament, haurem de fer front a la nova contracta de serveis 
municipals i a la qualitat de la prestació d’aquests serveis, i això lògicament 
ens fa també ser prudents a l’hora d’avaluar les necessitats financeres que es 
poden derivar d’aquest creixement  dels nous serveis o dels altres que hem de 
prestar per a l’ampliació d’activitats que s’han produït en la ciutat i que se’ls 
hi ha de donar una cobertura de manteniment de forma ordinària. 
 
 L’altre aspecte en matèria d’inversions és tenir com element 
primordial en aquest mandat les actuacions inversores que siguin necessàries 
a dintre del que és el camp d’actuació dels diferents barris o districtes de la 
ciutat, més que posar l’accent en les grans inversions dels grans equipaments 
públics el que pretenem al llarg d’aquest mandat és que es vagin posant en 
funcionament aquells que ja han estat dissenyats i que de forma normal s’han 
anat construint o se n’aniran acabant al llarg d’aquest any vinent 2004 i inici 
del 2005. 
 
 Insisteixo que en aquest mandat posarem bastant més l’accent, no 
tant en gran obra pública, sinó en tenir inversió de sostenibilitat en tot allò 
que  són les necessitats dels diferents barris de la ciutat. 
 
 Finalment, mantenir un equilibri prudent entre els recursos propis 
amb els que fem front a les nostres inversions i no anar amb especial alegria a 
recórrer els augments de crèdit que generarien un increment del deute 
municipal, ja que això ens traslladaria un augment de la càrrega financera, la 
qual cosa no ens ajudaria en les expectatives de mantenir aquests 
pressupostos equilibrats que necessitem. 
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 Això seria com a criteri general una mica en la línia en la que 
pensem transitar pressupostàriament any rere any al llarg d’aquest mandat. 
 
 En l’apartat d’ingressos, és una etapa que la iniciem amb 
restriccions imposades bàsicament per les restriccions que estem patint des 
de l’entorn del finançament local per la nova Llei de reforma de les Hisendes 
Locals, també per la Llei d’Estabilitat Pressupostària i per l’objecte del dèficit 
zero objectius dèficit zero, que des del Govern s’imposa i, a vegades, sense 
regular o acotar amb massa precisió de quina manera es pot aconseguir o què 
és el què es deixa de fer i el que es lesiona per obsessionar-se amb un dèficit 
que, a vegades, no necessàriament ha de portar cap mena de benefici per 
als/les ciutadans/es. 
 
  Per aquestes raons, i donat que la restricció d’ingressos és palesa 
bàsicament pel que he dit abans de la implicació o afectació de la reforma 
d’hisendes locals, en relació fonamentalment amb el que ha succeït amb 
l’impost d’activitats econòmiques, doncs la proposta d’ingressos, en relació a 
impostos i taxes que es va formular en el Ple de les Ordenances, era 
augmentar un 4,5% aquells ingressos en el ben entès que la recaptació líquida 
estimada, malgrat s’augmenti les tarifes un 4,5%, estarà en torn  al 2%, el que 
en paper moneda, en euros, comptant i sonant, és el que realment estimem 
recaptar de més. Per tant, tenint en compte  que la inflació d’aquest exercici 
tancarà ja al voltant del 3%, vol dir que el creixement dels ingressos que 
tindrem en recaptació líquida estarà un punt per sota de la inflació que ja 
gairebé segur tindrem en el tancament del 2003, i que aquesta inflació tindrà 
la seva translació en increment de costos al llarg del 2004. 
 
 Això fa que tinguem uns ingressos corrents de 46.237.894,- euros, 
una davallada d’un 11,3% respecte al 2003, bàsicament per l’absència del que 
en l’exercici anterior van ser els dividends d’Emducsa per poder fer front al 
finançament de l’equipament de Ribera-Serrallo, que aquest ingrés no hi és i 
entre això i l’ingrés de menys en quant a la recaptació de l’impost d’activitats 
econòmiques, ja que els ingressos corrents baixen un 11,3%. 
 
 Les operacions de capital, és a dir, les necessitats financeres per a 
l’exercici 2004 les estimem en 11.720.387, euros, el que fa un total del 
pressupost de l’Ajuntament de 57.958.281,- euros. 
 
 Quant a l’apartat de despeses, l’increment de la despesa corrent es 
situa en torn al 7,32%, és a dir, hi ha un creixement d’un 4,32% per sobre de 
la inflació del període que -com deia- està estimada en un 3%.  
 
 Un creixement necessari per fer front als tres grans aspectes que 
hem d’abordar. Un és el que abans ha esmentat el meu company, Sr. Balmón, 
en relació a la adequació dels recursos humans a les necessitats dels serveis 
municipals, i això fa que hi hagi hagut un increment important en el capítol 1 
de l’Ajuntament, i, per altra banda, l’increment de les contractes en el capítol 
2, tant per la que s’ha derivat de la posta en funcionament d’escoles bressol, 
com de l’ampliació de serveis municipals que ha hagut de fer ampliar les 



50 

contractes i la prestació d’aquests serveis i això també en el capítol 2 s’ha 
notat de forma important, i un lleuger increment en el deute municipal derivat 
dels crèdits sol·licitats en l’exercici anterior per fer front a inversions 
projectades d’una envergadura notable en el darrer exercici, i això ha 
augmentat l’increment d’amortització dels préstecs quelcom més de la mitja 
que fins ara portàvem. 
 
 Tots els departaments tenen creixements molt per sobre de la 
inflació que permet fer front a les demandes socials que tenen encomanades, 
per tant, malgrat les limitacions d’ingressos, no per això, deixem d’atendre o 
de créixer en els diferents departaments, en les diferents àrees d’activitats, per 
fer front a les demandes socials que tenen encomanades o existeixen en la 
societat cornellanenca, no sense tenir en compte que probablement hi hagi 
sempre més necessitats que no recursos disponibles, i, per això, s’ha d’acurar 
molt la utilització d’aquests recursos i les seves aplicacions en general 
 
 Dues partides en particular vull destacar, una és la de cooperació i 
solidaritat, que és un 14,75%, i això fonamentalment és perquè no se li ha 
aplicat en aquesta àrea la davallada d’ingressos, és a dir, s’ha mantingut el 
creixement, amb independència de què els ingressos són menors, que, com 
sabeu, la fórmula que tenim aplicada és que el 0,7% dels ingressos propis 
d’impostos de capítol 1 i 2 de l’Ajuntament és el que s’aplica com a partida per 
a la cooperació i solidaritat, aquests ingressos han baixat, però malgrat això, 
s’ha mantingut constant la xifra del 2003 consolidada i se l’ha augmentat en 
relació a l’adequació d’aquesta xifra en el 2004, i per això fa que aquest 
creixement sigui tan important en relació amb aquesta partida. 
 
 Pel que fa al tema de l’àrea medi ambiental, hi ha hagut un 
creixement del 7,32%, amb la línia d’anar dotant cada vegada més i anant 
afinant actuacions en aquesta matèria. 
 
 Així mateix, el tema de salut pública i benestar social, amb un 
creixement d’un 5,6% que és segurament per les demandes del departament 
just i insuficient, però malgrat tot, amb un creixement notable en relació amb 
el que tenia previst en l’exercici del 2003. 
 
 Això fa que un total de la despesa corrent estigui en 42.596.319, 
euros, és a dir, com he dit abans, un 7,23% per sobre del que teníem previst 
en el 2003. 
 
 Les inversions previstes pel 2004, estan centrades en 15.361.962,- 
euros, el que fa un total de pressupost de 57.958.281,- euros en el capítol de 
despeses, òbviament equilibrat amb el capítol d’ingressos. 
 
 Pel que fa a l’IME, hi ha una estimació de 2.260.966,- euros, i a la 
Ràdio de 194.718,- euros, el que faria un total del consolidat del pressupost de 
l’Ajuntament més organismes autònoms de 60.413.965,- euros. Això seria a 
grans trets, i sense entrar en més detalls, l’explicació tant dels criteris com de 
les grans xifres d’aquest pressupost, tenint en compte que hi ha hagut 
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ocasions més que sobrades, tant en les comissions informatives com en altres 
discussions més bilaterals que hem establert amb alguns grups municipals, 
per haver abordat totes les explicacions complementàries que s’han requerit 
pel funcionament o la construcció d’aquest pressupost, sense comptar –com 
és natural- amb totes les reunions preliminars amb tots els diferents 
departaments, analitzar cada una de les partides i les diferents polítiques que 
s’han anat proposant i que al final han conformat aquest pressupost. Un 
pressupost -en suma- ajustat, auster i que amb el consolidat decreix un 1% 
en relació amb el pressupost de l’any 2003, i decreix bàsicament perquè 
baixem el nivell d’actuació en matèria inversora i, en canvi, en matèria de 
despesa corrent té un creixement que es pot permetre aquesta ciutat, però 
amb tota la cura per no desequilibrar les xifres entre ingressos i despeses.   
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el senyor Alcalde, José 
Montilla Aguilera, el qual a partir d’aquest moment assumeix la seva 
Presidència. 
 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal de CiU,  senyor 
Francesc Molina Núñez, per manifestar que, és clar que aquests no són els 
pressupostos de Convergència i Unió, perquè no som el govern municipal i, 
per tant, no els hem elaborat nosaltres i, al nostre entendre, aquests són uns 
números  que es poden considerar “preelectoralisme”.  
 
 Després d’un final de legislatura quasi esgotador amb tanta obra i 
tota a l’hora, algunes amb problemes posteriors com l’avinguda Can Mercader,  
on han calgut reparar dos esfondraments d’aquell carrer des de la seva 
inauguració, pocs dies abans d’iniciar la campanya electoral de les eleccions 
municipals., ara els cal un descans per tenir forces  pels anys 2006 i 2007, 
per tornar a recuperar un altre cop aquesta voluntat creativa i inversora, 
sobretot a l’àmbit de les pedres. 
 
  Entenem aquests pressupostos com continuistes, amb una certa 
manca d’imaginació i d’alegria i, fins i tot, malgrat allò que s’ha exposat d’un 
creixement a l’Àrea de Benestar Social, nosaltres considerem que continua 
estant amb una certa  falta de sensibilitat social envers sectors amb més 
dificultats. Possiblement això sigui també conseqüència (la manca 
d’imaginació i el continuisme) de quasi vint anys governant la ciutat amb 
majoria absoluta, que els fa acomodar-se en el poder i, a vegades, ens fa 
creure que no cal pensar permanentment en la ciutat i en el seu futur, i que 
no tant sols són les pedres, sinó que també han de comptar les persones.  
 
 Podem posar exemples d’això que diem d’una forma genèrica, i és 
que vam parlar de sostenibilitat i medi ambient, i el foment de la participació i 
la sostenibilitat és una qüestió que no és que estigui excessivament 
interioritzada, i posarem algun exemple: en el tema de la despesa de 
funcionament a l’Àrea de Medi Ambient i Sostenibilitat, les partides destinades 
a ”Campanyes de participació” i al “Foment d’Energies Alternatives” són 
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exactament iguals les de l’any 2003 i 2004, la qual cosa ens indica que, o bé 
les campanyes de participació ja han tingut un resultat impressionant, -el 
qual nosaltres no veiem- o bé que pensen que no cal esmerçar més esforços. I 
referent al foment de les energies alternatives sembla com si Cornellà ja 
hagués assolit el seu límit màxim i com que tothom utilitza energies 
alternatives a la indústria i al sector privat, ja no cal fer gaire cosa més en 
l’aspecte del foment. 
 
 Abans parlaven de la nostra consideració de manca de sensibilitat 
en alguns aspectes i això ho traduïm en dades com les previsions en apartats 
de despesa de Serveis Socials on els ajuts a gent gran l’any 2003 era de 
21.876,- euros i la previsió per l’any 2004 és de 10.313,- euros, i en el cas dels 
ajuts als adults  per al 2003 era de 48.802,- euros i per a l’any 2004 és de 
38.000,- euros, quan nosaltres considerem que aquestes haurien de ser unes 
partides obertes –i això ho hem comentat en la Comissió Informativa-  perquè 
les necessitats que es puguin generar són difícil de poder-les establir amb un 
pressupost i amb una quantitat determinada per destinar. 
 
 Pensem que s’ha de tenir en compte que en la societat actual hi ha 
persones que no segueixen el ritme i queden enrera, i que això és el que fa 
necessari, -i insistim- que partides d’aquest tipus siguin partides obertes per 
poder atendre qualsevol de les situacions que es puguin presentar, no en el 
mes de febrer i març, sinó també d’octubre, novembre o desembre.  
 
 S’han de tenir en compte dades com les publicades als diaris del 
dissabte dia 20 de desembre on diu que el 54 % de les famílies catalanes tenen 
dificultats per arribar a finals de més, per tant, vol dir que la problemàtica es 
pot iniciar a començament d’any amb una perspectiva i pot acabar amb una 
altra de diferent, i per això, -tornem a insistir- la importància de què partides 
com aquestes dels ajuts a la gent gran i als adults, siguin partides obertes. 
 
 Des d’aquí, a més, els demanem que facin un estudi comparatiu 
amb l’evolució de les necessitats socials dels cornellanencs i cornellanenques 
perquè igual la seva manca de sensibilitat –que nosaltres entenem- tan sols és 
manca de coneixement de les necessitats reals i presents i les projeccions de 
futur . 
 
 D’altra banda, està l’apartat del foment de l’associacionisme com un 
motor de creixement social a partir de la participació ciutadana, aquest és un 
altre aspecte que no cuiden prou als seus pressupostos, en els que sembla que 
ara no hi ha més pedra a posar i, per tant, descansem, ens referim al mínim 
creixement de les partides de despesa destinades a subvencions a entitats i a 
promoció d’activitats pròpies als casals de gent gran i als centres cívics com 
models tradicionals de participació i, en canvi, sí que es valora els nous 
models de participació a través de les noves tecnologies com des de l’Àrea de la 
Societat del Coneixement  on la subvenció a Cornellà Net creix en 6.000 euros 
passant de 12.757,- a 18.757,- euros, cosa que considerem bé sense deixar de 
banda els models tradicionals. 
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 Respecte al que considerem de poca preocupació per fomentar la 
participació ciutadana em podran respondre que per l’any 2004, s’inclou a 
Alcaldia la partida de 90.000 euros pel Projecte Ciutat, que és fruit d’una 
Moció de l’oposició que vostès van recollir i que ara caldrà discutir per veure 
com es concreta i es converteix en un veritable instrument de participació 
ciutadana. 
 
 Alguna cosa positiva els hem de reconèixer com el fet de què 
prenguin consciència de la importància de la Guàrdia Urbana en  el 
manteniment de la convivència i la seguretat ciutadana, i es contempli quasi el 
doble d’inversió en l’adquisició de vehicles i quasi un 150% de creixement en 
l’adquisició de vestuari, perquè amb les eines adequades tothom fa millor la 
seva feina, i en el cas de la Guàrdia Urbana, es produeix aquesta  mateixa 
circumstància. 
 
 Com dèiem en un començament aquests no són pas els nostres 
pressupostos i, per tant, no ens podem mostrar indiferents amb una abstenció 
i es per això que el vot del nostre Grup municipal és en contra. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que, en primer lloc, 
voldria dir que, com que sempre hem de tenir la voluntat de dubtar de 
nosaltres mateixos, la Pilar i jo mateix, quan redactàvem el text que ara us 
llegiré i que després passarem a Secretaria perquè s’incorpori de manera 
textual a l’acta, ens preguntàvem si no se’ns hi havia anat una mica la mà -en 
forma de paraula-, i ara veient a la perversió a la que hem arribat, -perquè són 
les vuit i no sento les masses cridant en contra de l’Alcalde ni en contra de 
l’Ajuntament- de convertir en habitual allò que hauria de ser excepcional i que 
ens hauria d’entristir a tots i a la ciutadania, com és que un acte públic, 
suprem com és el plenari municipal, es declari a porta tancada, és habitual. 
Bé, suposo que com tot allò que s’acaba fent moltes vegades, esdevé en això, 
un hàbit. De manera que ens refermem que el que hem posat aquí “va a 
missa” per part nostra.     
 
 En el dia d’avui, 23 de desembre de 2003, en el marc de la sessió 
del Plenari Municipal convocada per a dur a terme la discussió i aprovació del 
projecte de Pressupost Municipal per a l’any 2004, el Grup Municipal d’ERC-
AM vol recordar la proposta duta a terme ara fa un any en el moment en què 
es procedia a l’aprovació del darrer Pressupost Municipal del període 1999-
2003.  
 
 En concret, aleshores, el nostre Grup Municipal, entenent que s'era 
a les portes d'un nou mandat, la qual cosa permetia ajornar el debat profund -
ideològic i polític- fins a la campanya electoral del mes de juny, es limità  a  
sol·licitar a la majoria política del Consistori l’acceptació d’un seguit d’esmenes 
-reduïdes quant al nombre i la quantia pressupostària, però políticament 
transcendents segons el nostre criteri-, les quals, tanmateix, no foren 
considerades.  
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 La resposta del govern fou negativa. En conseqüència, el Grup 
Municipal d’ERC optà per no donar suport al projecte de pressupost presentat. 
De fet, s’havia materialitzat allò que, de vell antuvi, era de preveure donada la 
trajectòria de la relació entre el Govern de la ciutat i el nostre Grup Municipal.  
  
 S’havia evidenciat,  una vegada més, que  la majoria política, que no 
tenia cap obligació ètica ni cap necessitat política de tenir-nos presents, 
defugia contemplar les nostres demandes.  I així fou. Per la qual cosa, un any 
més el nostre Grup Municipal votà NO al projecte presentat. 
  
 Enguany, tot i la nova correlació de forces present en les 
institucions d’àmbit nacional configurada arran de les eleccions del 16 de 
novembre, res no ha canviat. Ans al contrari.   
 
  D'una banda i en primer lloc, hem comprovat amb sorpresa la 
resposta donada a la proposta del nostre Grup Municipal respecte a les 
Ordenances Fiscals de l'any vinent. Certament, desitjàvem votar-hi  a favor, tal 
com havíem fet en anys anteriors. Sol·licitàrem, tanmateix, el desplegament 
d'una campanya rotunda de denúncia de l'actuació del Govern d'Espanya en 
relació a la minva d'ingressos com a conseqüència de la supressió de l'Impost 
d'Activitats Econòmiques. En aquest sentit, perseguíem que la ciutadania 
arribés a tenir ple coneixement d'aquesta retallada econòmica, tant pel que fa 
a allò  que no podrà dur-se a terme com pel que ateny a la necessitat  
d'estendre entre la ciutadania el coneixement i la consciència de  l'espoli 
econòmic a què som sotmesos.  
 
 El Govern de la ciutat ha convingut, no obstant, que, malgrat 
l'agressivitat del Partit Popular envers el país,  tot això no s'escau. El Govern 
de la ciutat ha considerat que no és convenient i tal vegada no li sembla gaire 
“estètic”  desplegar pancartes a la balconada de l'Ajuntament, adjuntar fulls 
reivindicatius als rebuts de tributació i d'altres iniciatives encaminades a 
fomentar la contribució conscient i el coneixement per part de la ciutadania 
dels serveis que ofereix –i bé- l’administració municipal. Ho repetim, “fomentar 
la contribució responsable”, perquè no volem que se'ns pugui interpretar 
malament en considerar que ens posicionem en contra del pagament 
d'impostos o que puguem sentir-nos propers a  aquella divisa tan reaccionària 
encunyada pel PP de “menys impostos i més seguretat” 
 
 En segon lloc, hem hagut de contemplar com, un any més, el 
projecte de Pressupost Municipal era presentat a la ciutadania sense haver 
estat discutit prèviament amb els Grups Municipals. La qual cosa porta a 
considerar, en termes lògics, que el Govern de la ciutat  no està disposat a 
considerar cap opinió o a acceptar cap esmena  provinent de l'oposició. Perquè 
hauria tingut sentit presentar-lo amb anterioritat a les entitats  si d'elles 
s'esperés la introducció de suggeriments. Com que no és el cas, hem 
d'entendre que vostès ja havien donat per tancat el projecte de pressupost, tot 
reduint la seva presentació en el Plenari Municipal a un acte d'ofici d'obligat 
acompliment.  
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 És per això que, tal com han pogut comprovar, hem renunciat a la 
presentació d'esmenes. Es tracta més que mai del seu pressupost. Com 
sempre, perquè  mai no han tingut, al llarg del cinc anys que som representats 
en aquest Plenari Municipal, interès a acceptar cap parer nostre relacionat 
amb els pressupostos.  
 
 Certament, tal vegada amb una certa dosi d’ingenuïtat, havíem 
contemplat la possibilitat que els resultats electorals de les passades eleccions 
municipals, en les quals el Grup Socialista perdé dos regidors, hauria fet 
visualitzar  un canvi estratègic en la política municipal del PSC de Cornellà  i 
hauria desvetllat els seus dirigents municipals, encarcarats pels anys i anys 
d'estada en el govern.   
 
 D’altra banda, manteníem la hipòtesi que l’entrada en el govern 
d’EUiA, que durant els quatre anys anteriors havia mantingut una actitud 
d’oposició contundent -tant respecte al Grup Socialista, com al d’Iniciativa per 
Catalunya- condicionaria els regidors ecosocialistes  a desprendre’s un xic 
d’aquella actitud sumisa envers els seus socis majoritaris.  
 
 Val a dir que aquestes expectatives, a les quals nosaltres mateixos 
recordeu que hem qualificat d’ingènues, no s’han acomplert. En absolut.  
Constatem que el nou grup municipal ICV-EA-EPM hi renuncià ja d'entrada 
l'endemà mateix de la celebració de les eleccions municipals. I ho vàrem 
lamentar. Haguéssim desitjat que una persona com la Carme Romero s’hagués 
fet càrrec de la regidoria d’Ensenyament en entendre que coneixíem la seva 
ferma convicció a favor de l’escola pública i, en conseqüència, vàrem fer-li 
saber que el Grup Municipal d’ERC, tot i situar-se a l’oposició, faria públic el 
seu compromís de suport absolut a la tasca que pogués dur a terme. D’igual 
manera, teníem confiança que l’assumpció per part d’EUiA de les 
responsabilitats d’Assistència Social significaria un gir copernicà en l’actuació 
dels anys precedents, en què tan allunyats se sentien ells mateixos de la tasca 
dirigida per l'anterior regidora.  
 
 No obstant, la realitat ha estat tota una altra. La gestió de Medi 
Ambient, malgrat els anys que fa que ha estat constituïda com a Regidoria, 
continua mantenint un pressupost  esquifit  de 118.731,- euros, la qual cosa 
qüestiona si   la dimensió d’allò que es pot dur a terme -i que es fa, certament 
i ho reconeixem- amb un pressupost tan minso s’adequa a la necessitat de  
deixar-hi tants diners en el pagament d’una tinença d’alcaldia, a no ser que el 
que es pretengui radiqui a  subvencionar i agrair els serveis de suport polític a 
la majoria socialista per part d'aquesta força política.   
 
 D’igual manera, fem avinent un cert desencís en haver comprovat la 
no inclusió d’una partida, en el projecte de Pressupost que se'ns presenta, per 
tirar endavant la Casa d’Acollida, malgrat les tantes i tantes demandes 
explicitades des de fa anys per la Coordinadora Contra la Marginació de 
Cornellà i d’altres col·lectius i persones -cal recordar fins i tot la moció 
aprovada pel Parlament de Catalunya en favor de la iniciativa- i alhora 
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explicitades en aquest mateix Plenari Municipal per diversos regidors, d’entre 
els  quals Ignacio Flórez.  
 
 Ni tan sols no hem sabut trobar en les partides  de Serveis Socials 
cap partida destinada  a l’encàrrec d’un estudi, a què es va comprometre el 
Govern,  sobre la necessitat de crear una Casa d’Acollida. De fet, tanquem 
l’any sense ni tan sols haver estat convocat el Consell Municipal de Serveis 
Comunitaris, òrgan destinat, segons el compromís adquirit per la regidora 
responsable, a materialitzar l’encàrrec. 
 
 Val a dir, també, que havíem dipositat esperances en el fet que la 
presència d’EUiA permetria avançar en la reivindicació d’aconseguir, de 
manera definitiva,  la reclamació del 0,7 del pressupost com a aportació  per a 
projectes de Cooperació i Solidaritat. Reclamació que any rere any s'havia 
estavellat contra la incomprensió de la majoria política que feia mans i 
mànigues per fer creure que ja actuaven en clau solidària pressupostant   un 
percentatge que ni tan sols assolia la meitat d'allò reclamat massivament  al 
carrer anys enrere. No  neguem la dificultat política que pot generar haver de 
renunciar a disposar d’una major quantitat de diners  per intervenir a la ciutat 
en favor de la cooperació i la solidaritat internacionals. Actuar en aquest sentit 
implica atreviment i molta voluntat didàctica a fi que la ciutadania assumeixi 
com a valor progressista la renúncia d'algunes millores immediates en benefici 
de projectes solidaris llunyans.  I això era el que  esperàvem d'EUiA d'acord  
amb el seu ideari. 
 
 Se’ns ha negat, repetides vegades, la demanda, expressada fins i tot 
en aquest mateix Plenari Municipal, de regular mitjançant la confecció i 
aprovació d’un codi deontològic la propaganda institucional, tant se val la 
confegida des del serveis de premsa municipals com la contractada  a través 
de publicistes o mitjans de comunicació. Ho hem reclamat força vegades, però  
com a resposta tan sols hem rebut mofa -només cal recordar les intervencions 
del tinent d’alcalde Balmón- i els silencis interessats d'IC com ara la 
campanya publicitària endegada poc abans de les darreres eleccions 
municipals destinada a enaltir exclusivament l’actuació del Govern de la ciutat 
i no pas la institució Municipal, com restava evidenciat pel seu acriticisme 
absolut i la negació de la presència de les opinions de l’oposició.  
 
 D’igual manera, la majoria política mai no ha estat receptiva a les 
demandes de creació d’un Consell Municipal destinat a vetllar per l’objectivitat 
i  equanimitat dels mitjans de comunicació municipals, i per assegurar-hi la  
participació ciutadana. Valgui l’exemple del cas de la  revista Cornellà Informa 
controlada de manera matussera pel tinent d’alcalde Balmon, que disposa fins 
i tot de l’article d’opinió del Grup Municipal d’ERC abans d’ésser publicat 
perquè es té bona cura des del Departament de Premsa de portar-l’hi “a taula” 
i s’atreveix a pressionar i amenaçar a no publicar-lo de la manera com ha 
estat redactat. És per això que no avalarem mai cap partida econòmica per a 
aquestes funcions que no vagin acompanyades de les mesures polítiques que 
superin aquests dèficits democràtics que tant hem denunciat –i els socialistes 
de Catalunya els primers- en d’altres institucions fins ara governades per 
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Convergència i Unió. En conclusió, no avalem l’aprovació dels 470.578,- euros 
continguts en les diverses partides de Comunicació i Premsa. 
 
 En aquest sentit, incrementa la nostra desconfiança el fet de 
comprovar com després de sis mesos d’haver-se constituït l’actual 
Ajuntament, no s’ha avançat ni un bri en la demanda feta a favor de la 
discussió d’un nou Reglament Orgànic Municipal que possibiliti  la 
dinamització de la vida política de l’Ajuntament, així com la participació 
ciutadana en els afers públics municipals.  Efectivament,  després de sis 
mesos d’haver-se constituït el nou Ajuntament i d’haver-nos estat transmesa 
la voluntat -arran de successives interpel·lacions del nostre Grup Municipal- 
que s’iniciaria el procés, se’ns presenta un pressupost sense haver-se 
materialitzat cap pas endavant. Tot plegat, ens porta a creure que, dit en 
termes populars, “se’ns pren el número” ¿Per què, doncs, hem d’anar més 
enllà en la nostra capacitat i esforç per acostar-nos a la comprensió del 
Govern si  els seus responsables són tan deslleials amb nosaltres? 
 
 Una altra manca de respecte envers l’oposició, que des d’aquí 
mateix volem denunciar, la podem visualitzar a través de la partida de 
90.000,- euros, anomenada Projecte Ciutat. Tot i haver estat fruit d'una 
decisió  aprovada fa uns mesos per unanimitat per aquest Plenari Municipal, -
arran de diverses iniciatives, d’entre les quals una d’ERC, i sobretot la del 
mateix Govern- que pretén estimular la participació ciutadana, cau en la 
contradicció flagrant de no haver merescut que el Govern destinés ni tan sols 
mitja hora, a discutir-ne el protocol i la metodologia de desplegament amb la 
resta de Grups Municipals -ni el títol!-. Paradoxalment, es tracta d’una partida 
nascuda d’una voluntat unànime destinada a fomentar la participació i 
l’educació democràtiques! 
 
 Altrament, desitjaríem plantejar objeccions de criteri a les partides 
incloses en el pressupost dels Departaments de Cultura de 126.592,- euros) i 
d’Esports 198.622,- euros que afecta a les subvencions a les entitats. Entenem 
que, avui dia, caldria reformular les aportacions de diner públic a la 
dinamització cultural i esportiva de la ciutat. No pas perquè hàgim d’invalidar-
les, sinó perquè cal prioritzar i focalitzar els àmbits d’actuació culturals, 
dialècticament relacionats amb les noves necessitats producte d’una ciutat 
que evoluciona de manera trepidant i amb l’escassetat de recursos econòmics 
de què gaudim.  
 
 Entenem, doncs, que s'hauria de contemplar la possibilitat de 
qüestionar un canvi en el criteri que permetés relativitzar el valor del 
repartiment “mecànic” de subvencions -a manera de repartidora-. Tanmateix, 
el pressupost d’enguany, novament, es presenta com una nova repetició 
continuista del de l’any passat.  
 
 Paisatge, pel que fa a la dinamització cultural endegada des de 
l'Ajuntament,  avui dia erm d’idees i orfe d’imaginació. Sempre ens hem sentit 
orgullosos de la tasca duta a terme pels successius governs municipals  d'ençà 
la recuperació de les llibertats. Dit això, però, cal constatar que  els grans 
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projectes culturals de la ciutat són fills d’un període d’il·lusions i de creativitat, 
-els anys de l’alcaldia Prieto i els primers anys de l’alcaldia Montilla-. A partir 
d’aleshores, el govern de la ciutat ha tingut cura de  llur manteniment, -i això 
ja és un gran mèrit- certament, però quant a la generació de noves iniciatives -
on és el gran equipament per als joves de la ciutat després de tants anys?- per 
això confirmem que el Govern viu instal·lat en el “que inventen ellos!”. D’ 
innovacions, doncs, poques.  I d’agosarament  per reformular allò que mostra 
símptomes d’esgotament -el Corpus, per exemple- més aviat, escàs. En aquest 
sentit, no s'ha generalitzat –per desgràcia- el bon exemple que donà l'exregidor 
de Cultura Vicenç Badenes en acceptar les reflexions  d’ERC i d’altres 
col·lectius, formulades  arran de la celebració del  IX Festival de Pallassos.  La 
seva actitud positiva va demostrar  com n'és de profitosa mostrar-se 
permeable a la crítica, tal com restà reflectit en l'èxit del darrer certamen. 
 
 Volem fer avinent l’observació que dir NO  al suport  polític global al 
Pressupost Municipal que se’ns ha estat presentat no significa -com hom pot 
constatar si té cura de resseguir el posicionament del Grup Municipal d’ERC 
al llarg del curs polític en les diverses sessions del Plenari Municipal- negar  
els èxits i les fites assolides pel Govern de la ciutat. Només des del sectarisme i 
la indignitat es pot dubtar de la sinceritat del que afirmem.  En aquest sentit, 
destaquem per la magnitud de la xifra, i per la implicació política que suposà 
en el seu dia, el nostre posicionament favorable, a la partida 5.703.936,- euros 
destinada a l’equipament esportiu Ribera-Serrallo. I d'igual manera, suport 
d’ERC a les partides encaminades a fer realitat la rehabilitació de Can Suris, 
la nova biblioteca i les obres constructives de can Manso. Per contra, però, cal 
dir que en cap moment se’ns ha fet confiança sobre la possibilitat de participar 
en la discussió sobre l’ús posterior que es donarà a can Manso,  ni se'ns ha 
avaluat la idea del  projecte de Museu de la Ciutat a can Suris -tal com es 
plantejà aquí mateix- ni se'ns ha manifestat cap mena de receptivitat  a la 
iniciativa d’endegar una experiència de creació d’horts urbans en els terrenys 
limítrofes al parc esportiu. Amb tot, el Grup Municipal d'ERC no defugirà al 
llarg de l'any vinent de presentar un seguit d'iniciatives a discussió amb 
l'objectiu que puguin ésser tingudes en consideració.  
 
 Volem manifestar, doncs, que  tot i les coincidències que mantenim 
amb el Govern Municipal quant a diversos àmbits de la seva actuació,  avui 
per avui predomina per part nostra un bon sentiment de desconfiança política 
envers l'alcaldia, tant pel que fa a la seva capacitat d'autocrítica per trencar 
un cert immobilisme estèril, com per superar un conservadorisme -la seva 
actuació referida a l'Ateneu de Kornellà  n'és un exemple-  més obsolet que 
mai en els temps que corren.   
 
 La qual cosa ens esperona a progressar en la  maduresa política per 
esdevenir una oposició més constructiva i, alhora,  més contundent.  
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que espera que tingui en 
compte els minuts quan alguna vegada em treu la paraula el Sr. Alcalde. 
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 Per començar, tal i com succeeix any rere any, aquests 
pressupostos es presenten fora de data, i amb això no es respecta els terminis 
d’exposició pública. La Llei d’Hisendes Locals ens diu que un cop aprovats els 
pressupostos pel Ple de la Corporació s’han d’exposar al públic durant 15 dies, 
i una vegada resoltes les al·legacions –si és que haguessin-, es procediria a 
l’aprovació definitiva abans del 31 de desembre. 
 
 No fa falta ser molt hàbil per veure que a 23 de desembre no es 
poden exposar 15 dies els pressupostos en el BOE, per tant, m’agradaria que 
m’expliqués com pensa solucionar aquest tema. 
 
 Analitzant el plantejament que vostè ha fet dels pressupostos em 
refermo en allò que he dit, es juga amb varis factors creant confusió amb la 
finalitat de distreure l’atenció del contribuent i de la ciutadania de quelcom 
realment greu, la pujada d’impostos que any rere any fan i el poc control que 
tenen sobre les despeses. 
 
 Aquest any els impostos pugen globalment un 4,5%, però si 
analitzem alguns en solitari segur que ens trobem una pujada bastant 
superior. 
 
 Ens diuen que malgrat pujar els impostos el 4,5%, els ingressos 
reals només pugen un 2% i que la culpa, com sempre, la té el govern central 
que retira impostos i després no els compensa. 
 
 Fins últim moment estan mantenint aquests arguments, treien la 
falta de recursos a la pèrdua de l’IAE, oblidant informar que es va rebre un 
avançament fa poc en concepte de l’IAE perdut i que la resta es rebrà al març, 
abril o maig. 
 
 La realitat és que la baixa de recollida de beneficis de les empreses 
municipals, sobretot Emducsa, respecte  als anteriors pressupostos es redueix 
a la mínima expressió i que les subvencions previstes per la Diputació són de 
21.000,- euros menys respecte a l’anterior exercici. Falta també ingressos –
aquest any- de la recaptació, el que l’any passat es va donar de El Corte 
Inglés, 1.335.418,- euros dels Fons de Cohesió, etc. etc. i si sumem totes 
aquestes xifres entendrem per què baixen els ingressos. 
 
 Si llegim l’informe de l’Interventor ens indica que el pressupost 
presenta un desequilibri en termes  de necessitat de finançament en relació 
amb l’objectiu d’estabilitat pressupostària fixada per al 2004. 
 
 Les operacions financeres de despeses superen els ingressos en 
8.863.474,- euros la qual cosa suposa una necessitat de finançament pel 
mateix import. Aquesta diferència està motivada per compromisos d’inversió 
d’exercicis anteriors. Total 9.888.718,- euros. Segons la Llei d’Estabilitat 
Pressupostària haurà d’explicar-nos per què gasta més que ingressa i, per 
tant, està obligat a presentar un pla econòmic financer en un termini de tres 
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mesos, ja que al créixer  el deute també ens augmenta la càrrega financera en 
un 5,3%. 
 
 M’agradaria saber l’estat de situació d’existència en Tresoreria o dit 
d’una altra manera que jo m’entenc millor, quant diner hi ha en estalvis 
d’aquest Ajuntament i quins beneficis econòmics comporta.  
 
 Si aquest pressupost que clarament creix per damunt de les nostres 
possibilitats afegim que cada any marxen més empresaris i ciutadans/es a 
d’altres pobles de l’entorn amb més qualitat de vida i a més, més assequibles, 
tant en impostos com en sòl, ens trobem que els ciutadans/es amb capacitat 
de contribuir econòmicament al manteniment i creixement de la nostra ciutat, 
cada dia som menys i que de donar-se algun increment en el nombre 
d’habitants es deu  fonamentalment a l’arribada d’una immigració amb pocs 
recursos o cap, raó per la qual no poden contribuir al manteniment de la 
nostra ciutat, però sí contribueixen considerablement en l’augment de les ja 
abundants  despeses. 
 
 Resulta evident que si cada vegada som menys a pagar i que si les 
despeses continuen creixent cada vegada més els contribuents sofrirem un 
augment en la pressió fiscal i això serà el conte del peix que es mossega la  
cua, atès que l’augment de la pressió fiscal contribuirà a què els ciutadans/es, 
sobretot els joves, optin per anar-se a ciutats on paguin menys impostos pels 
mateixos serveis. 
 
 El capítol 1 que comprèn els sous, és “la joia de la corona”, 
s’inverteix en ell 17.234.000,- euros, 1.133.000,- 0 1.139.000,- euros més que 
l’any passat, significa el 30% del total del pressupost, massa diner tenint en 
compte que una gran part dels serveis, com és la recollida d’escombraries, 
neteja de carrers, enllumenat, manteniment de semàfors, reg i manteniment 
de parcs i jardins, vigilància de parcs, es realitza mitjançant contractes amb 
empreses externes. Nosaltres no estem en contra de la pujada salarial al 
funcionariat i demés treballadors de la casa, però sí que estem en contra i hem 
estat en contra des de fa molt temps és dels sous excessius que es paguen a 
determinades persones. No entenem ni ho entendrem com alguns sous 
dupliquen o tripliquen els dels altres. Nosaltres, a més, estem en contra del 
creixement desmesurat –ja ho he dit anteriorment- de la plantilla amb 18 
places noves, és massa càrrega per a qualsevol administració màxim quan 
aquesta ens està dient que hi ha pocs recursos. 
 
 Es destinen a l’Àrea de Presidència 300.576,- euros, 122.000,- 
euros més que l’any passat. Per a Comunicació i Premsa, 501.000,- euros, 
però després veiem que per a Serveis Socials es destinen 695.989,- euros, i ja 
no segueixo amb Dona, Sanitat o Relacions Ciutadanes. La partida més 
pressupostària, la més còmica és la destinada a Medi Ambient, que si no fos 
per l’important que nosaltres creiem que és aquest Departament per al 
desenvolupament de generacions futures, ho prendríem a broma perquè es 
destina a aquest Departament 118.731,- euros, i és el que jo anomeno 
“departament pel pacte”, si de veritat creuen que no és necessari ja que les 
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seves funcions –sembla ser- es poden fer des d’altres àrees, doncs ho treuen i 
no gastin diner públic en col·locar als seus socis. M’explico, la partida 
pressupostària per a Medi Ambient i el sou de la Tinent d’Alcalde del mateix és 
la meitat de la partida, és a dir, el 45%. 
 
 Si aquestos impostos són les que fan les esquerres progressistes, 
doncs que em diguin on és “lo social” on és el progrés, amb inversions com la 
Medi Ambient i la despesa social.    
 
           
 A continuació pren la paraula la regidora del Grup Municipal d'ICV-
EA-EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar que avui parlarà aquí 
en nom dels quatre regidors que formem el Grup municipal, que és un Grup 
municipal format per Iniciativa per Catalunya-Verds i Esquerra Unida i 
Alternativa, i cal dir, evidentment, que és una decisió unànime dels quatre 
membres que composem aquest Grup. 
 
 També ho fem des del punt de vista de corresponsabilitat i lleialtat 
amb els acords de govern signats amb el PSC per aquest mandat, per tant, 
nosaltres creiem que el que anem a destacar ara dels pressupostos, no té a 
veure, no només amb la nostra corresponsabilitat sinó també amb les nostres 
conviccions fermes també com programàtiques que portàvem en el nostre 
programa. 
 
 Nosaltres volíem destacar dels pressupostos que acabem de 
presentar ara, per una banda, crec que no podem insistir més en la 
perspectiva en el panorama que ha plantejat el Tinent d’Alcalde d’Hisenda, 
perquè evidentment és per tots coneguts en els paràmetres que tenim sobre 
els ingressos de l’IAE, el creixement zero, etc,  i penso que el mínim que 
podíem trobar era un pressupost d’aquest tipus, un pressupost que continua 
creixent en la part d’evolució en serveis municipals, en prestació dels serveis 
municipals, i en total decreix una mica un 1,09% respecte a l’any passat. 
 
 Nosaltres coincidim amb els objectius generals que es plantegen en 
aquest pressupost. Aquests objectius, fonamentalment els que fan referència a 
la qualitat de vida de la nostra ciutadania, aquells que fan referència a 
promocionar l’activitat econòmica i la qualitat de vida del municipi, a millorar 
les prestacions dels serveis municipals i la seva qualitat, a prioritzar les 
dotacions i les inversions en les necessitats de cada un dels districtes del 
nostre poble. 
 
 Creiem, a més, una vegada vistos els pressupostos i vist també el 
que ha passat en altres ajuntaments propers, que aquest pressupost ens dóna 
un sentiment de tranquil·litat perquè pensem que s’ha fet des d’una elaboració 
correcta, s’han redistribuït els ingressos i les despeses, s’ha fet un augment de 
la pressió fiscal inferior a la inflació prevista en total i es proposa una 
austeritat en les despeses comuns, sense restringit les prestacions dels serveis 
de proximitat. 
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 Com he dit abans, creiem que, a més, es produeix un augment de la 
despesa en serveis municipals, que és una evolució creixent que aquest any es 
situa en el 9,57%, per tant, continuem per sobre del que en molts llocs es 
dedica a despesa de serveis socials. 
 
 Creiem també i confiem en l’administració dels recursos que tenim. 
Sabem que no són els recursos més amplis o millors que podríem tenir, i 
creiem que no és culpa –evidentment- ni del propi ajuntament ni de la gestió 
que es fa, ni tampoc de la pròpia ciutadania, sinó que aquesta manca de 
recursos ve donada d’un altre lloc -i és de tots ben sabut, i no cal tornar a 
recaure sobre el mateix tema- però sabem i tenim confiança en l’administració 
que es fa d’aquests recursos, tant per part de les regidories –dels regidors i 
regidores responsables- i també de molt funcionariat que acaba prenent 
decisions i que participa en aquestes despeses. 
 
 L’augment que s’ha produït en departaments com en Medi Ambient, 
Esports, Serveis Socials o Sanitat pública, etc., creiem que encara són minsos, 
estan molt per sobre del que és en aquest moment el que està previst que 
augmenti l’IPC, per tant, creiem que també sobre les idees inicials que ens 
havíem fet de pressupost, hem aguantat, hem intentat millorar tot el possible, 
i, sobretot, no deixar de fer cap servei ni cap prestació de les que teníem 
compromeses a la nostra ciutadania. 
 
 Per això, encara que Medi Ambient creix un 7,32% és poca cosa, i 
tothom ha dit que Medi Ambient tenia una partida més “de cara a la galeria”, -
deien alguns- que realment útil. Nosaltres pensem que és una lectura 
possible, evidentment la lectura que fa l’oposició, és una lectura fàcil de fer 
perquè només es situen en els números que tenim en els pressupostos, però 
no avalua realment quin és el treball en transversalitat i quines són les altres 
dependències que tenim o els treballs que tenim amb d’altres departaments. 
 
 El Departament de Medi Ambient està fent bàsicament dues coses: 
foment de les energies alternatives, que és una part del Pla d’Acció Ambiental, 
i que va ser aprovar per aquest Ajuntament, i en aquest Pla el que quedava 
molt clar és que totes les accions que s’havien de fer no les feia el 
Departament de Medi Ambient, sinó que les feien també altres departaments 
des de la coordinació i des de l’ordenació periòdica i gradual en el temps que 
cada una d’aquestes accions requeria. 
 
 Per tant, el que està pressupostat dintre del Departament de Medi 
Ambient, són aquelles accions, úniques i exclusives del departament, per 
exemple, el tema de les energies alternatives, i en aquest cas, jo li voldria dir al 
company de CiU que, malgrat que nosaltres voldríem tenir una partida més 
ampla, la realitat és que la demanda que hi ha per part de la societat, per part 
de les entitats o ens sense ànim de lucre a qui va adreçada aquesta partida, a 
qui va destinada, realment ens costa molt que es gasti sencera, que finalment 
es puguin donar aquests projectes que al final faci que aquesta partida quedi 
totalment gastada. Per tant, creiem que és suficient en aquest moment degut 
a la demanda que hi ha, i no perquè sigui molt ampla, sinó perquè no hi ha 
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més demanda i ens costa molt treballar amb les entitats per explicar-les 
quines són les avantatges que pot tenir i que nosaltres estem disposats a 
treballar amb ells per augmentar per aconseguir un medi ambient millor per a 
la nostra ciutat. 
 
 Creiem que es valora poc la partida que al final es va aconseguir per 
a participació ciutadana. El Projecte de ciutat –com bé s’ha dit aquí- és un 
acord del Ple de setembre de 2003, que també es va dir en aquell moment que 
calia la metodologia, la manera com s’anava a  desenvolupar. Evidentment no 
és l’única cosa que fem de participació perquè també tots els consells que 
tenim a la ciutat endegats són de participació, però és una part del pressupost 
que pot ser molt interessant que es treballi d’una manera consensuada i de 
participació més directa de la ciutadania. Queda per desenvolupar de quina 
manera es farà però, de moment, la partida està dotada i hi ha una intenció 
evident i clara de posar-la en pràctica durant aquest any. 
 
 També s’ha de treballar, s’ha de consensuar amb la pròpia 
ciutadania i s’ha de buscar la metodologia més correcta perquè això no 
esdevingui des del començament un fracàs sinó que realment es pugui dur a 
terme amb un projecte que sigui de confluència per a tota la ciutat i reconegut 
per tothom. 
 
 Aquests serien els eixos més significatius del pressupost, i també 
voldria dir que agreixo moltíssim la preocupació que tenen tots els partits de 
l’oposició per recalcar quins són les mancances que podem tenir o quines són 
les expectatives que s’havien fet sobre Serveis Socials i Medi Ambient. 
 
 Sobre Medi Ambient ja hem parlat alguna cosa i sobre Serveis 
Socials voldria dir als companys d’ERC-AM, que han de canviar la 
nomenclatura, que no es diu Assistència Social. Precisament el que fa la gent 
des de l’esquerra -i em temo molt que això encara no ho tenen assumit- no és 
assistència social, és treball amb la ciutadania d’un altre tipus, són serveis per 
a la ciutadania, per a aquella gent que ho necessita més, i que no és 
necessàriament assistència social. 
 
 Els serveis socials han crescut no possiblement tant com 
inicialment estava previst i el propi departament demanava, però sí per sobre 
de les possibilitats que teníem, i sobre tot tenint en compte que no s’abandona 
cap programa sinó que es recullen i es consoliden algunes partides que encara 
no estaven recollides i consolidades i que queden establertes dintre del mateix 
pressupost consolidat i que això també –com deien els companys de CiU-, no 
és cap problema si en algun moment aquestes partides han de ser més obertes 
o si degut a una necessitat important s’han de demanar més ajuts o s’han de 
destinar d’una altra manera o reordenar d’una altra manera. Per tant, les 
partides, sobretot les que tenen a veure amb la gent gran i amb la infància, 
són  partides que encara poden sofrir durant tot l’any alguns tipus de canvis.       
 
  Per últim només voldria dir als companys d’ERC-AM, que sento 
molt que estiguin tan àcids en la seva crítica. M’interessen molt totes les 
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crítiques que poden presentar qualsevol grup. Penso que els preocupa molt la 
nostra actitud com a Grup Municipal, perquè hem estat els primers en sofrir 
les crítiques constructives –si ells ho volen veure així- que ens han fet quan 
han defensat la seva postura davant dels pressupostos, però jo penso que tot 
el que té a veure amb els atacs personals, amb les persones concretes, això 
està fora de lloc, i això evidentment no correspon a la categoria política i moral 
que els companys d’ERC-AM volen mostrar aquí en aquest Ple.    
 
    Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, per manifestar 
que és curiós, al carrer hi ha dos grups, un, els alternatius que viuen en la 
mateixa enyorança que el Grup d’ERC, i després vostè té un cor però resulta 
que no són dels seus sinó que són comunistes radicals que demanen que 
baixem els impostos, curiosos companys de viatge entre tots vostès que estan 
manifestant-se i nosaltres, per sort, podem seguint treballant en el Ple. 
 
 Els pressupostos –ja ho ha explicat anteriorment el Tinent d’Alcalde 
d’Hisenda- són de l’inici d’un mandat, diríem que no hi ha cap diferència amb 
qualsevol inici d’un mandat, no obeeix, evidentment, a cap esperit preelectoral 
o electoraliste sinó que obeeix a reposar i a reflectir els compromisos electorals 
de cadascuna de les forces polítiques que estan integrades en l’Equip de 
Govern, i que, a més, estan recollides en un document que és públic, i que és 
evidentment, el que comentàvem abans, dintre d’unes circumstàncies 
econòmiques que nosaltres portem temps denunciant, respecte del 
finançament dels ajuntaments i que això ens obliga a fer una política 
econòmica d’ajustar la política d’ingressos amb la política de despeses. 
 
 Segurament si no haguéssim tingut la pèrdua d’ingressos que 
preveiem que tindrem per l’any vinent, segurament hi hauria un increment 
major de despeses en algunes àrees, perquè, com abans he explicat en els 
temes de personal, els treballs i les peticions de les àrees, òbviament sempre 
són més ambicioses que les que s’acaben reflectint en els pressupostos. 
 
 Algunes vegades també el pressupost és un “espegismo”, i ho dic 
per als únics que s’hi queden només amb el detall i són incapaços de veure tot 
el treball diari que es fa i que no té cap traducció econòmica, i ho dic també 
perquè podem parlar de les quantitats que pot tenir un àrea en despeses de 
funcionament, i això no vol dir que aqueixa àrea tingui més treball, suporti 
més treball que la resta de l’Ajuntament. Poso per exemple l’Oficina d’Atenció 
al Ciutadà, si agafem les despeses de funcionament, que no  sé si són 30 o 
40.000,- euros, doncs l’altre què significa?, que no es fa una gestió adequada?, 
doncs no, perquè no té traducció econòmica, la seva traducció econòmica és 
més en personal que no pas en recursos. Hi ha una traducció econòmica en 
les polítiques de benestar social que estan recollides en el pressupost que són 
recursos humans per a nous projectes que abans hem estat parlant que es 
posaran en marxa. 
 
 Hem parlat de reflectir d’una vegada i ja per totes, una preocupació 
que tenim que és el tema del què suposa la presència de la immigració i com 
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abordar-lo en aquest mandat, per tant, comença a haver en aqueix camí 
moviments que ajusten aqueixa política social, i això està reflectit en el 
pressupost que es porta aquesta nit a la seva aprovació, però tot i això, crec 
que el més important és que existeixen nous programes a l’Àrea de Cultura, 
per exemple, i jo lamento que no se sàpiguen veure, però existeixen. També 
existeixen noves actuacions que estan previstes en el pressupost d’inversions 
relacionades amb les persones, com és el tema de la biblioteca, com és el tema 
de les escoles bressol, finalitzar actuacions que teníem i que venen de 
l’anterior pressupost, que s’han de finalitzar perquè el seu període d’execució 
era molt més llarg, amb un fet important com és el tema de Suris que 
reflectirà un canvi important en el tema, no tant sols de les  noves tecnologies, 
sinó tot el tema d’una dotació d’equipament al voltant d’un barri, i temes 
relacionats amb el tema d’habitatges, que també queda recollit per les 
actuacions que farà Emducsa. 
 
 És a dir, hi ha una política social que està recollida en el 
pressupost, torno a repetir que no és que sigui una novetat en alguns casos, 
perquè és el manteniment coherent de les coses que hem vingut fent, i altres 
sí que són elements nous i canvis de rumb respecte a algunes polítiques, 
sobretot les relacionades amb política social. 
 
 Respecte a les crítiques per part dels grups municipals, dir al Grup 
de CiU, que, per sort, a Catalunya hi ha hagut un canvi, i esperem que això 
quedi reflectit en els nostres pressupostos i en les nostres actuacions, perquè 
fins ara totes les polítiques socials –i podríem parlar d’elles- de les coses que 
ha anat realitzant el govern de la Generalitat en la nostra ciutat, a part de 
tenir l’oficina de Benestar Social i de portar autocars a victorejar al Sr. Artur 
Mas, -que haguéssim pogut destinar a altres finalitats aqueixos recursos-, jo 
crec que ara, com  que sí que sabrem a què destinar aqueixos recursos i 
podrem fer polítiques més assistencials i més destinades a les persones, 
òbviament, podrem abordar amb més recursos –que és el que pretenem- per 
exemple, les absències en les beques de menjador, podem posar exemple de 
les dificultats amb les que ens hem trobat en els dos últims anys en aquest 
camp, i que l’Ajuntament, junt amb altres administracions hem intentat 
pal·liar, però no hem pogut arribar perquè el compromís que havia adquirit la 
Generalitat no ha arribat fins on havia d’arribar, com en d’altres camps. 
 
 Per tant, la crítica del Grup Municipal de CiU, s’ha de mirar en un  
mirall, és el mirall també on han estat durant molts anys, i ara, esperem que 
nosaltres puguem  variar aqueix rumb  i que, evidentment, puguem destinar 
més recursos i que hi hagi una única administració en  la ciutat –que és la 
més pròxima- que pugui destinar més diners a això que li preocupa tant al 
Grup Municipal de CiU, i que a nosaltres també ens preocupa. 
 
 Respecte al Grup d’ERC-AM, mentre els persegueixi sempre els seus 
fantasmes, serà difícil que ens puguem entendre, i mentre l’enyorança estigui, 
doncs serà també molt difícil que ens puguem entendre, perquè a mi en el 
tema de les ordenances em sorprèn. Jo vaig manifestar i seguim manifestant 
que nosaltres som partidaris d’explicar a la ciutadania d’una forma molt 
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pedagògica una cosa que ens preocupa a tots, que és aquesta absència 
d’ingressos que s’ha d’explicar a la ciutadania què suposa en aquests 
moments per a l’Ajuntament, tota aquesta política econòmica que s’està 
traslladant per part del govern del PP i que afecta a la vida dels ciutadans de 
Cornellà. Per tant, ja vaig explicar a un dels membres del Grup d’ERC, que en 
el Ple ens comprometíem a fer aqueixa activitat pedagògica -perquè creiem, a 
més, que és necessari fer-la-, d’explicar no tan sols la composició dels 
pressupostos, sinó el per què els ajuntaments reclamem major finançament, 
major competència en les circumstàncies en les quals ens trobem ara, i per 
tant, em sorprèn. Una altra cosa és que diguéssim que en un rebut no es pot 
posar el que es plantejava perquè no es pot posar, res més, l’altre es va fent, i, 
a més, ha hagut en un Cornellà Informa –cosa que no li ha agradat al Grup 
Municipal del PP, i amb això coincideixen també ambdós- respecte al tema del 
diner que deixa d’ingressar l’Ajuntament respecte a l’IAE. 
 
 Nosaltres en el pressupost el que reflectim són els problemes i les 
inquietuds que creiem que tenen la majoria dels ciutadans, i això és una mica 
el que intentem traslladar al pressupost, intentem allunyar-nos sobretot dels 
discursos tremendistes i de certes crítiques que s’han titllat d’àcides, però que 
a mi no em semblen àcides, a mi em recorden aquest dies a les mateixes 
crítiques que realitza el Partido Popular al Pacte de Govern de Catalunya, que 
aquí tothom s’ha vengut per un plat de llenties. Per tant, aqueixa coincidència 
en la crítica hauríem de tenir cura una mica més i dir que aquí s’ha de 
respectar l’autonomia de cada grup polític per decidir en base als seus 
projectes i a les seves idees si som capaços de coincidir o no. I torno a repetir 
al Grup d’ERC-AM, el mateix que vam dir a l’inici d’aquest mandat, que 
nosaltres sempre estem disposats a cercar coincidències, i aqueixes 
coincidències de les que som en aquests moments coneixedors fan referència 
al tema de les ordenances. Al tema de pressupostos, a dia d’avui, que jo 
sàpiga, no he tingut cap document, com a portaveu, i no em consta que el 
Tinent d’Alcalde de l’Àrea d’Economia, tingui cap document per poder abordar 
amb el Grup d’Esquerra Republicana qualsevol punt de coincidència respecte 
al tema de pressupostos, i és difícil sobre el silenci i sobre no sé què base 
buscar enteniments, perquè els enteniments es construeixen parlant clar i 
sobretot evitant –com abans han dit- els insults i els atacs pejoratius per 
intentar no sé si molestar o fer-lo des d’una posició que jo crec que no 
condueix a res i agria una mica el debat d’aquesta nit. 
 
 Respecte al PP, doncs crec que vostès estan bé on són, és a dir, 
continuaran en aqueix lloc, seguiran intentant comprendre què és el 
pressupost i seguiran estudiant què és el capítol 1, si els hi sembla poc o molt, 
d’això hi ha uns informes de la Diputació de Barcelona que els hi farem 
arribar i vostès tindran dades per comparar quina és la gestió en aquest 
sentit, i són pressupostos que evidentment, esperem que en un futur es 
puguin millorar si millora el finançament dels ajuntaments i milloren una 
sèrie de circumstàncies, per les quals, vostès no estan, i que evidentment, van 
en detriment, no tan sols dels serveis que presta l’Ajuntament, sinó dels drets 
dels ciutadans/es de Cornellà. 
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 Acte seguit intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per, 
dirigint-se a la Sra. Espinosa, dir-li que cadascú ha parlat el que ha volgut, és 
a dir, no he tallat a ningú, perquè vostè ho deia referint-se al Sr. Tardà, però 
vostè també ha pogut parlar el que ha volgut. 
 
 Pren novament la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que parlava d’atacs 
pejoratius, però vostès no cessen en els atacs, i desgraciadament aqueixos 
atacs després es traslladen als seus socis, però de veritat, ja estem acostumats 
i ens dóna iguals aqueixos atacs pejoratius i aqueixa manera “chulesca” que 
tenen quan es refereixen al Grup del PP. 
 
 Li vaig a dir una cosa, Sr. Balmón, ara tenen l’ocasió de demostrar-
nos que aqueix finançament vingui a l’Ajuntament, perquè evidentment 
hauran de reclamar-ho a la Generalitat, que és qui tindrà la competència. 
Nosaltres també estem fa temps pel finançament dels ajuntaments més ampli, 
i ara tindran ocasió, la llàstima és que no ho hagin reclamat abans quan 
governaven vostès, perquè amb la política que vostès han portat, amb aqueixa 
política tan formosa i estupenda i amb la intel·ligència que tenen vostès quan 
han governat Espanya, recordi-s’hi, i sinó ja li faig recordar jo perquè per això 
estic, ens van portar a un dèficit del 6%, tres milions i mig d’aturats, un forat 
de cinc-cents mil milions de pessetes en la Seguretat Social i uns interessos 
d’un 11, 14 i fins un 19 que va pagar aquesta servidora. Per tant, aqueixa 
meravellosa política que tenen vostès, espero que no es porti també en la 
Generalitat, i de veritat que ho desitjo encara que això suposaria que vostès 
durarien menys que un caramel a la porta d’una escola, però no desitjaria 
aqueix final amb els impostos i l’economia de Catalunya. 
 
 Per tant, no “chuleemos” de fer-ho bé, que tots guardem un trist 
record del seu pas pel Govern de la Nació, per tant, esperem i ho desitjo de 
cor, que ho facin millor en la Generalitat i que tot això que falta a Cornellà, i 
que encertadament han reclamat al company de CiU, ara siguin vostès 
capaços de traslladar-lo i tinguem aqueixes guarderies, i tinguem assistència 
social que no tenim i que tinguem tot això que ens falta i aqueixes 
subvencions de la Diputació, i de veritat que tot això ho desitjo, però el camí 
és llarg i allà ens trobarem, perquè som caminats. 
 
 Pel que fa a allò que ha dit el Sr. Balmón d’aqueixos companys que 
hi ha al carrer, el Partit Popular camina i ho ha demostrat amb qualsevol que 
es posi per caminar, per això tenim avui Espanya com la tenim, encara que a 
vostès no els hi agradi, encara que alguns ens anomenin reaccionaris, portem 
onze punts davant de vostès, no s’oblidin perquè per alguna cosa serà, i crec 
que s’ha de respectar la voluntat de la ciutadania. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que fa molts anys que quan debatem els pressupostos debatem 
de l’escassetat dels recursos públics de les administracions més properes als 
ciutadans que som els ajuntaments, i dic això, a més, sobre la base d’una 
persona que sempre ha defensat els impostos, i la pujada d’impostos quan ha 
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tocat, perquè en definitiva, el que avui estem discutint aquí, és com repartim 
els recursos, com reassignem els recursos que recaptem o que ens hi arriben 
d’altres administracions que els han recaptat Els impostos han estat un dels 
grans avanços de les societats modernes i on es paguem més impostos són les 
societats més avançades, no són les societats on es paguem menys impostos, 
només cal pensar i repassar les societats on es paguem menys impostos són 
les societats més endarrerides, desgraciadament. La societat del benestar 
arriba sobre la base dels impostos que possibilita que hi hagin serveis, 
impostos no, serveis sí, desgraciadament la màquina de fer bitllets no la tenim 
aquí i amb menys impostos no es poden fer més coses sinó menys coses i, per 
suposat, crec que això ho té clar la majoria i, per això, en aquest cas, sí que 
sap la majoria molt bé, en el nostre cas, on és l’esquerra, i està aquí i no hi és 
a fora.    
 
 Deia que desgraciadament -l’esquerra en general l’esquerra plural, 
l’esquerra amb els seus matisos i les seves diferències- sempre discutim de 
l’escassetat dels recursos i aquest any no ha sigut una excepció després de la 
reforma que ha hagut que comporta menys recursos i les xifres no menteixen 
en aquest aspecte, per molt que se’ls vulgui justificar, les xifres no menteixen i 
són les que són i la reforma ha suposat menys recursos per a aquest 
ajuntament. Esperem que el finançament de l’administració local es pugui 
solucionar i la solucioni qui pertoca, que no és la Generalitat, perquè a la 
Generalitat si de cas, sempre hem reclamat un complement, gestos envers 
l’administració local com a administració més propera, perquè faci algunes 
coses que fins ara feia la Generalitat ja que els ajuntaments, al marge del seu 
color polític, sempre ho  podran fer millor per un problema de proximitat, però 
per descomptat mai hem dit que el finançament municipal l’arreglarà la 
Generalitat, ni governant Convergència ni ara, mai ho hem dit en aquest Ple. 
El que sí hem demanat és que els recursos que la Generalitat destina als 
ajuntaments havien de créixer,  això és una altra cosa. En el nostre país, a 
part de comunitats autònomes, existeix una altra administració que és la 
municipal, que com tal se la ha de tractar i ha d’estar tractada amb dignitat i 
assignant-li els recursos necessaris per poder desenvolupar aquelles funcions 
que la llei l’encomana i que els ciutadans demanden. 
 
 Si provéssim els pressupostos avui i fos il·legal, tal com deia la Sr. 
Espinosa a l’inici, el 80 o 90% dels ajuntaments i diputacions espanyoles, -i 
les governades pel seu partit, per suposat, que també- estarien aprovant-los 
il·legalment. Els pressupostos s’aproven en el 85 o 90% dels ajuntaments en el 
mes de desembre, en aquestes dates, i avui sense anar més lluny, hi ha molts 
ajuntaments de tots els colors polítics que fan Ple, per tant, no és que 
nosaltres siguem uns incultes o indocumentats i estiguem aprovant-lo fora de 
termini. Suposo que hi ha alguns que fins i tot acabaran l’any i no ho 
aprovaran, també és així, i en fi, no estem incomplint absolutament res i la 
prova és  això que he dit. 
 
 Afortunadament, d’aquesta ciutat no marxen ni els ciutadans ni les 
empreses, hi ha ciutadans que marxen i d’altres que arriben, i hi ha empreses 
que marxen i empreses que arriben, i arriben més empreses de les que 
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marxen. Això convé dir-ho davant de les afirmacions una mica catastrofistes 
que vostès feia, i a les paraules em remeto, i en això les dades són més que 
evidents també, perquè Cornellà té avui moltes més empreses que fa quatre 
anys, moltes més que les que tenia fa vuit anys, i li asseguro que dintre de 
quatre anys, al marge de la polèmica, ja veurà com hi haurà també més 
empreses de les que hi ha en aquest moment i més activitat i, per tant, més 
contribuents, el nombre de contribuents ha anat creixent i estan els padrons 
municipals dels respectius impostos per comprovar-ho. 
 
 Cornellà va perdre molts habitants en els anys 80 i principi dels 90 
i no tornarem a tenir els habitants que hi havia a principi dels 80, ni falta que 
ens fa, -també ho dic-, però el que sí que està clar és que en activitat i en 
col·locació hem continuat creixent de forma progressiva i seguirem creixent i 
aqueixa és una base fonamental per a l’equilibri de les finances municipals 
d’aquells que no creiem que hi hagi una altra administració que ens ho arregli. 
Però com sigui que no tinc molta confiança en què ens arreglin les coses 
altres, el bàsic és que nosaltres fem bé allò que ens pertoca i és evidentment 
que hi hagi més contribuents, bàsicament empreses, perquè habitants no 
tindrem més, no ens hem d’enganyar -i com deia abans, ni falta que ens fa. 
Per tant, no s’ha de fer aqueix discurs que no té res a veure amb el que diu la 
realitat ni amb el que diuen els números, amb el que diu qualsevol informació 
per a persones que, si més no, si miren la documentació ho poden 
perfectament extreure. 
 
 Aquest any no és un any en el que el pressupost sigui una 
meravella per la caiguda d’ingressos als que abans al·ludíem i això ha 
comportat allò que el Tinent d’Alcalde ha dit en la presentació i que jo crec que 
no és una bona notícia, les coses com són, i nosaltres seguirem invertint 
menys que l’any passat, i una part de la inversió menys que l’any passat la 
farem amb recursos propis, no obstant com que el nivell de la inversió no està 
gens malament, haurem de recórrer a crèdit, i això no és una bona notícia, ara 
bé, comparat amb d’altres que no poden invertir o que han d’invertir tot en 
base a crèdit, jo crec que estem en un nivell d’endeutament que ja voldrien la 
mitjana dels ajuntaments de la nostra dimensió, i per tant, el que és 
important no és si un s’endeuta, sinó si un és capaç de pagar el deute pel qual 
s’endeuta. I aquest ajuntament en el que s’endeuta, té perfecte capacitat per 
pagar el deute, per tant, no ens ha de preocupar més enllà del que és 
raonable, de què a ningú li agrada endeutar-se, perquè és com el que compra 
un pis i ho fa amb una hipoteca, doncs el problema és si pot pagar bé la 
hipoteca, perquè segurament li agradaria pagar-ho de cop, però en fi, com que 
això és molt més difícil, doncs això és una mica el que passa en la nostra 
ciutat. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José 
Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert 
Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 10.- Aprovació definitiva de la modificació de les Ordenances 
General de gestió, recaptació i inspecció i de les Ordenances Fiscals per a 
l’exercici 2004.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord adoptat pel Ple Municipal en sessió del dia 30 d’octubre 
proppassat, d’aprovació provisional de modificació de l’Ordenança General de 
gestió, recaptació i inspecció, de les Ordenances Fiscals i del llistat de carrers, 
per al proper exercici de 2004. 
 
 Atès el que disposa l’article 178.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el text Refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local, referent al procediment a seguir en 
l’aprovació de les Ordenances, així com l’article 17 de la Llei 39/1988, de 28 
de desembre, reguladora de les Hisendes Locals (en endavant LHL). 
 
 Atès que s’ha detectat un error material en l’Ordenança Fiscal núm. 
21, reguladora de la “Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, de 
consum i les d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat pública i 
ambiental relativa a la tinença de gossos i qualsevulla altres de naturalesa 
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semblant”, en el sentit que l’article 5 preveu un benefici fiscal per a les 
persones propietàries de gossos que siguin cegues o disminuïdes físiques i els 
necessitin com a guia, així com per les que tinguin 60 anys o més i visquin 
soles; quan, en realitat, correspon regular aquesta qüestió en l’article 2 de 
l’Ordenança com un supòsit de no subjecció a la Taxa, tal com es concreta a la 
part resolutiva del present acord, per la qual cosa procedeix la seva esmena, 
de conformitat amb el que disposa l’article 156 de la Llei 230/1963,de 28 de 
desembre, General Tributària, sobre la rectificació d’ofici per part de 
l’Administració, en qualsevol moment, dels errors materials o de fet i els 
aritmètics. 
 
 Vistos els informes emesos per la Secretària General i l’Interventor 
General, de conformitat amb el assenyala l’article 179 1.b) de l’esmentat text 
refós, en relació a l’article 47.3 de la indicada Llei 7/1985, 
 
 Atès que l’esmentat acord ha estat exposat al públic, durant 30 
dies, segons anunci d’exposició publicat al Butlletí Oficial de la Província núm. 
262 de data 1 de novembre de 2003, als efectes de presentar reclamacions, de 
conformitat amb el que disposen els apartats 1 i 2 de l’article 17 de la LHL. 
 
 Atès que el termini d’exposició ha finalitzat el dia 10 del present 
mes de desembre. 
 
 Atès que durant el període d’exposició pública s’han presentat les 
següents reclamacions : 
 

Sindicat del Taxi de Catalunya, representat pel  Sr. Miquel Tomàs 
Romero, en qualitat  de President (sense acreditar). 21-11-03  
 
Grup Municipal del Partit Popular, representat per la senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández. 26-11-03 
 
Grup Municipal de Convergència i Unió, representat pel senyor Néstor 
Artís i Villena. 28-11-03 
  
Sr. Federico Ferrán García. 10-12-03 
 
Sr. Manuel Camacho Nucete. 10-12-03 

 
 Atès que el Sindicat del taxi de Catalunya materialitza la seva 
reclamació contra l’ordenança fiscal i l’extrem  que tot seguit s’especifica: 
 
Ordenança fiscal número 3. Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
 

Incloure una subvenció per als titulars dels taxis de potència superior a 
12 cavalls fiscals, igual a la diferència entre la quota que haurien de 
satisfer i la corresponent a la dels vehicles de 12 cavalls fiscals. 
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 Atès que el Grup Municipal del Partit Popular concreta la 
reclamació en les al·legacions i contra les ordenances fiscals que a continuació 
s’indiquen: 
 
1a.- Publicació de l’estudi del cost efectiu de les taxes. 
 
2a.- Ordenança fiscal número 1, Impost sobre béns immobles. 
 

1. Disminuir el tipus de gravamen. 
 
2. Preveure  bonificació per als habitatges que hagin instal·lat sistemes 

per l’aprofitament tèrmic o elèctric de l’energia provinent del sòl per 
l’autoconsum.  

 
3. Incrementar les bonificacions establertes per a les famílies 

nombroses. 
 
3a.- Ordenança fiscal número 3. Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
 

Establir una bonificació per als vehicles elèctrics i per als que utilitzin 
biocombustibles o gas natural. 

 
4a.- Ordenança fiscal número 5. Impost sobre construccions, instal·lacions i 

obres. 
 
 Fixar les següents bonificacions: 
 

1. 50% a les construccions, instal·lacions u obres que incorporin 
sistemes per l’aprofitament tèrmic o elèctric de l’energia solar. 

 
2. 50% per  a les  construccions, instal.lacions u obres per a  

l’adaptació  d’habitatges per a persones discapacitades. 
 
3. 50% per les obres de rehabilitació de façanes. 

 
5a.- Ordenança fiscal núm. 17. Taxa per les entrades de vehicles a través de 

les voreres, reserves de la via pública permanents i reserves temporals 
(càrrega i descàrrega). 

 
Establir la devolució de l’import de la Taxa dels guals, proporcional al 
període que s’executin obres en la calçada que  els afecti. 

 
6a.- Ordenança fiscal número 21. Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en 

general, de consum i les d’anàlisis químiques, bacteriològiques de 
salubritat pública i ambiental relativa a la tinença de gossos i 
qualssevulla altres de naturalesa semblant. 
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Determinar el 100% de bonificació de la Taxa de la tinença de gossos per 
a les persones majors de 60 anys, discapacitats, malalts crònics i 
persones en procés de rehabilitació.  
 
Atès que el Grup Municipal de Convergència i Unió circumscriu la 
reclamació en les ordenances i disposicions  que tot seguit s’especifiquen: 

 
1a.- Ordenança fiscal número  1. Impost sobre béns immobles. 
 

1.  Art. 6. Preveure una bonificació pels arrendadors que tinguin 
arrendat un habitatge a una família nombrosa, equivalent a la que 
s’estableixi per als propietaris dels immobles quan són família 
nombrosa. 

 
2.  Art. 6 2.1. Fixar en 2,5 vegades el salari mínim interprofessional 

vigent per l’any de   l’atorgament de la bonificació. 
 
2a.- Ordenança fiscal número  22. Taxa per la prestació dels serveis i 

utilització d’instal·lacions municipals. 
 

Establir en las tarifes d’entrada puntual a les piscines de Can Mercader i 
Can Millars la gratuïtat als menors de 6 anys, jubilats i  pensionistes 
amb acreditació d’incapacitat absoluta. 

 
 Atès que el senyor Federico Ferrán García,  delimita la seva 
reclamació en el següent motiu: 
 

Revisar  les Ordenances Fiscals  ara modificades i restablir-les al 
contingut  anteriorment en vigor;  i, si més no,  que l’increment no 
superi  l’IPC. 

 
 Atès que el senyor Manuel Camacho Nucete, precisa la reclamació 
en l’al·legació que s’indica: 
 

Retirar l’augment dels Impostos sobre bens immobles i sobre 
vehicles de tracció mecànica, així com el de la Taxa per la prestació 
de serveis a les escoles bressol.  

 
 Atès que les al·legacions adduïdes pels reclamants han de ser 
desestimades en base als raonaments que s’exposen a continuació, per a 
cadascuna d’elles:  
 
A) SINDICAT DEL TAXI DE CATALUNYA 
 
 Ordenança fiscal número 3. Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
 

Incloure una subvenció per als titulars dels taxis de potència superior a 
12 cavalls fiscals, igual a la diferència entre la quota que haurien de 
satisfer i la corresponent a la dels vehicles de 12 cavalls fiscals. 
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La LHL no disposa cap tipus de subvenció per al supòsit indicat. Els 
articles 9.1 b) de la citada LHL i 10 de la Llei 230/1963, de 28 de 
desembre, General Tributària (en endavant LGT), ordenen que les 
Ordenances Fiscals Municipals no poden establir beneficis fiscals  que no 
estiguin expressament previstos en normes amb categoria de Llei o per 
aplicació de Tractats internacionals, conseqüentment no es factible 
introduir la referida subvenció. 

 
B) GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR. 
 
1a.- Publicació de l’estudi del cost efectiu de les taxes. 
 

Els informes tècnics-econòmics emesos en relació als increments de les 
tarifes de les Taxes formen part del preceptiu expedient administratiu de 
modificació de les Ordenances Fiscals per a l’exercici de 2004, de 
conformitat amb  l’article 25 de la LHL. 
 
L’indicat expedient administratiu pot ser examinat per totes les persones 
que tinguin la consideració d’interessades en el procediment, dins del 
període de trenta dies d’exposició pública, segons preveu l’article 17.1 de 
l’al·ludida LHL; per tant, els informes tècnics-econòmics romanen a la seva 
disposició, complint-se, d’aquesta manera,  el que s’estableix en la vigent 
legislació  respecte a aquesta qüestió.  

 
2a.- Ordenança fiscal número 1, Impost sobre béns immobles. 
 

1. Disminuir el tipus de gravamen. 
 

1. El tipus de gravamen el regula l’apartat 1 de l’article 73 de la LHL. 
Aquest estableix l’1,10% com a màxim pels bens immobles de 
naturalesa urbana; essent evident que el 0,657% fixat per a l’exercici 
2004, es troba dins dels marges previstos per la Llei.  

 
3. Incrementar les bonificacions establertes per les famílies nombroses. 

 
La bonificació fixada en les Ordenances per a l’any 2004 pels, subjectes 
passius de l’Impost que gaudeixin de la condició de titulars de famílies 
nombroses, és del 50% per a les de primera categoria, que comprèn, 
d’entre altres supòsits, les formades de 3 a 6 fills o 2 si un d’ells és 
disminuït, i del 75% per a la resta de categories. 
 
L’article 75.4 de la LHL assenyala, com a requisit per a la seva 
concessió, que els titulars de l’Impost han de tenir legalment 
reconeguda la condició de família nombrosa, és a dir, han d’haver  
obtingut el preceptiu títol oficial, segons la normativa vigent. Aquesta 
les classifica únicament en tres categories, primera, segona i d’honor, 
no ajustant-se, per tant, la proposada per la recurrent, a   la 
classificació  establerta. Per altra banda, s’ha de tenir en compte que la 
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implantació del benefici fiscal en les Ordenances Fiscals, així com  la 
regulació del seu percentatge és  una facultat atorgada al  Govern 
municipal. Entenent, després d’analitzar exhaustivament diversos 
aspectes sobre aquest tema,  que el percentatge fixat és l’adient per a 
l’exercici 2004, màxim considerant que és  el primer any de la 
instauració del citat benefici fiscal. 

 
 
4a.- Ordenança fiscal número 5. Impost sobre construccions, instal.lacions i 

obres. 
 

3. Establir una bonificació del 50% per les obres de rehabilitació de 
façanes. 

 
La LHL no preveu cap classe  de bonificació pel concepte esmentat. 
L’article 9 de l’al·ludida LHL i l’article 10 de la LGT, com s’ha dit 
anteriorment, assenyalen que els beneficis fiscals solament poden 
establir-se quan estiguin previstos per la Llei o per aplicació de 
tractats internacionals, per la qual cosa, no es pot reconèixer el 
benefici fiscal proposat pel Partit reclamant.  

 
5a.- Ordenança fiscal núm. 17. Taxa per les entrades de vehicles a través de 

les voreres, reserves de la via pública permanents i reserves temporals 
(càrrega i descàrrega). 

 
Establir  la devolució de l’import de la Taxa dels guals, proporcional al 
període que s’executin obres en la calçada que els afecti. 
 
La devolució de l’import de les Taxes, qualsevol que sigui el motiu, quan 
per causes no imputables al subjecte passiu, l’activitat  administrativa o 
el dret a la utilització o aprofitament del domini públic no es presti o 
desenvolupi,  ja es troba prevista en l’article 26.3 de al·ludida LHL, 
essent d’aplicació als contribuents afectats encara que no figuri en les 
Ordenances Fiscals.  

 
6a.- Ordenança fiscal número 21. Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en 
general, de consum i les d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat 
pública i ambiental relativa a la tinença de gossos i qualssevulla altres de 
naturalesa semblant. 
 

Determinar el 100% de bonificació de la Taxa de la tinença de gossos per 
a les persones majors de 60 anys, discapacitats, malalts crònics i 
persones en procés de rehabilitació. 
 
L’Ordenança ja regula en l’article 2.2 la no subjecció a la Taxa quan els 
propietaris dels gossos siguin persones cegues o disminuïdes físiques que 
els necessitin com a guia o  que tinguin 60 anys o més i visquin soles.  
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Pel que fa a les diverses bonificacions que proposa el Grup Municipal 
Popular en relació als tributs que tot seguit es detallen: 

 
2a.- Ordenança fiscal número 1, Impost sobre bens immobles. 
 

2. Preveure  bonificació per als habitatges que hagin instal·lat sistemes 
per l’aprofitament tèrmic o elèctric de l’energia provinent del sol per 
l’autoconsum.  

 
3a.- Ordenança fiscal número 3. Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
 

1. Establir una bonificació per als vehicles elèctrics i per als que utilitzin 
biocombustibles o gas natural. 

 
4a.- Ordenança fiscal número 5. Impost sobre construccions, instal.lacions i 
obres. 
 

1. 50% a les construccions, instal.lacions u obres que incorporin 
sistemes per l’aprofitament tèrmic o elèctric de l’energia solar. 

 
2.  50% per a  les construccions,  instal.lacions u obres per  a l’adaptació  

d’habitatges per a persones discapacitades. 
 
 S’ha de remarcar, com s’ha dit anteriorment, que la introducció dels 

esmentats beneficis fiscals és opcional per part dels Ajuntaments, 
sense que  la Llei  estableixi compensació econòmica alguna per a  la 
disminució d’ingressos que comporta la seva implantació; havent-se 
determinat que, per al proper exercici, no és oportú regular les 
referits beneficis fiscals. 

 
 
C) GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ. 
 
1a.- Ordenança fiscal número  1. Impost sobre béns immobles. 
 

1.  Art. 6. Preveure una bonificació pels arrendadors que tinguin arrendat 
un habitatge a una família nombrosa, equivalent a la que s’estableixi 
per als propietaris dels immobles quan són família nombrosa. 

 
El benefici fiscal proposat, a favor dels subjectes passius que no 
ostentin directament la condició de família nombrosa, no es troba 
previst en la vigent legislació, la qual cosa suposa la impossibilitat del 
seu establiment en les Ordenances Fiscals, en conformitat amb els 
articles 9 de la LHL i 10 de la Llei General Tributària, esmentats 
anteriorment. 

 
2. Art. 6 2.1. Fixar en 2,5 vegades el salari mínim interprofessional vigent 

per l’any de l’atorgament de la bonificació. 
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La regulació de la indicada bonificació per les famílies nombroses és 
discrecional pels Ajuntaments, així com els requisits substancials i 
formals per a la seva concessió, al respecte s’ha estimat adequat 
preveure, com un dels requisits, que el salari del titular de l’ habitatge 
sigui el mínim interprofessional . 

 
2a.- Ordenança fiscal número  22. Taxa per la prestació dels serveis i 

utilització d’instal.lacions municipals. 
 

Establir en las tarifes d’entrada puntual a les piscines de Can Mercader i 
Can Millars la gratuïtat als menors de 6 anys, dels jubilats i dels 
pensionistes amb acreditació d’incapacitat absoluta. 

 
L’Ordenança Fiscal disposa per l’exercici de 2004 la gratuïtat en les 
citades entrades per a les persones menors de 2 anys, i, fixa per a les de 
2 a 5 anys, i per les jubilades i pensionistes amb acreditació d’incapacitat 
absoluta, unes tarifes inferiors a la resta d’usuaris, entenent que 
aquestes són les ajustades per a la prestació del referit servei. 

 
D) Sr. Federico Ferrán García 
 

Revisar  les Ordenances Fiscals  ara modificades i restablir-les  al 
contingut  anteriorment en vigor, i; si més no,  que l’increment no superi  
l’IPC. 
 
Tots els increments dels Impostos que s’han establert es troben dins dels 
paràmetres determinats per la  LHL, i,  pel que fa als de les Taxes, s’ha 
de remarcar que els informes tècnics econòmics emesos en relació al seu 
cost els  legitimen plenament. Al mateix temps, cal  tenir en compte que 
la fixació dels increments dels tributs és una facultat del Govern 
Municipal, sempre i quan estiguin emparats legalment, com succeeix en 
el present supòsit  . 

 
E) Sr. Manuel Camacho Nucete 
 

Retirar l’augment dels Impostos sobre bens immobles i sobre vehicles de 
tracció mecànica, així com el de la Taxa per la prestació de serveis a les 
escoles bressol.  
 
En aquesta al·legació el contingut de l’explicació, en relació al motiu 
adduït, és la mateixa que en l’apartat anterior del Sr. Ferrán.  
 
Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents acords: 

 
 
 Primer.- Rectificar d’ofici l’error detectat en L’Ordenança Fiscal 
núm. 21, reguladora de la “Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, 
de consum i les d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat pública i 
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ambiental, relativa a la tinença de gossos i qualssevulla altres de naturalesa 
semblant”, i, en conseqüència, esmenar  el redactat dels articles 2 i 5,  tal com 
a continuació es determina:  
 
Article 2n. Fet imposable. 
 
Afegir un segon paràgraf que disposi: 
 

“2. No restaran subjectes a la Taxa regulada en la present Ordenança 
relativa a la Tinença de gossos, les persones propietàries d’aquests 
quan siguin cegues o disminuïdes físiques i els necessitin com a 
guia, així com les que tinguin 60 anys o més i visquin soles”. 

 
L’article tindrà el següent contingut: 
 

“1. Constitueix el fet imposable de la taxa els serveis d’inspecció sanitària 
en general, de consum i les d’anàlisis químiques, bacteriològiques de 
salubritat pública i ambiental relativa a la tinença de gossos i 
qualssevulla altres de naturalesa semblant que s’especifiquen en la 
tarifa de l’annex d’aquest ordenança. 

 
2. No restaran subjectes a la Taxa regulada en la present Ordenança 

relativa a la Tinença de gossos, les persones propietàries d’aquests 
quan siguin cegues o disminuïdes físiques i els necessitin com a 
guia, així com les que tinguin 60 anys o més i visquin soles”. 

 
Article 5è. Beneficis fiscals. 
 

Suprimir la frase segona que diu: “Excepte en la taxa per serveis de 
salubritat pública i ambiental relativa a la tinença de gossos quan els 
seus propietaris siguin persones cegues o disminuïdes físiques que els 
necessitin com a guia i els de les persones de 60 anys o més que visquin 
soles”. 
 
L’article tindrà el contingut següent: 

 
“No es concedirà cap benefici fiscal sobre les imports de les quotes 
tributàries que s’assenyalen en les tarifes d’aquesta taxa”. 

 
 
 Segon.- Desestimar, pels arguments exposats, les reclamacions 
formulades pel Sindicat del Taxi de Catalunya, pels Grups Municipals del 
Partit Popular i de Convergència i Unió, i pels senyors Federico Ferrán García i 
Manuel Camacho Nucete. 
 
 Tercer.- Aprovar definitivament les modificacions de l’Ordenança 
General de gestió, recaptació i inspecció, de les fiscals reguladores dels 
Impostos i de les Taxes, així com del llistat de carrers, que han de regir en el 
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proper exercici 2004, les quals es varen aprovar provisionalment en la sessió 
plenària del dia 30 d’octubre d’enguany. 
 
 Quart.-  Disposar el següent: 
 

1) Que es publiqui el text íntegre de les indicades modificacions de 
l’Ordenança General de gestió,  recaptació i inspecció, de les 
Ordenances Fiscals i del llistat de carrers, en el Butlletí Oficial de 
la Província. 

 
2) Que les modificacions entrin en vigor el dia 1 de gener de 2004. 
 
3) Que es notifiqui el present acord al senyor Miquel Tomás Romero, 

representant, sense acreditació, del Sindicat del Taxi de 
Catalunya; a la senyora Mª Isabel Espinosa   Fernández  i al 
senyor Néstor Artís  i Villena,  representants, respectivament, dels 
Grups Municipals Popular i de Convergència i Unió, i als senyors 
Federico Ferrán García i Manuel Camacho Nucete.” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, un cop adoptats els acords 
corresponents a les Ordenances en el Ple del mes d’octubre i establert el que 
és preceptiu que és posar a exposició pública les ordenances fiscals, van 
haver-hi al·legacions presentades concretament pel Sindicat del Taxi de 
Catalunya, pel Grup Municipal del Partit Popular, pel Grup Municipal de CiU, 
pel senyor Federico Ferrán García i pel senyor Manuel Camacho Nucete. 
 
 De totes aquestes al·legacions, en particular una, la que fa 
referència i ve detallada amb una de les esmenes precisament del Grup 
Popular, fa referència al tema dels gossos i el tema de les persones de 60 que 
viuen soles o les persones amb disminució física, en aquest cas, cecs, que 
utilitzen els gossos, doncs és un error de l’ordenança que ha estat solucionat i, 
per tant, aquest apartat el modifiquem –com és natural- en el sentit de què no 
són objecte de taxa aquest tipus de persones, que quedin exclosos de la taxa, 
si no que no són objecte passiu d’aquestes taxes aquest tipus de persones, és 
un error de redacció i s’ha modificat, i per tant, queda el redactat com vostès 
suggereixen. 
 
 Pel demés, tant els grups polítics,  com el Sindicat del Taxi, com les 
persones físiques que han fet al·legacions a les ordenances, rebran les 
contestes a cada un dels aspectes als que han posat alguna esmena. Pel 
demés, per a nosaltres, tècnicament, un cop argumentat tot això, proposem en 
aquest plenari la desestimació d’aquestes modificacions i, per tant, tornem a 
presentar aquesta modificació que he dit de les ordenances fiscals a la seva 
aprovació definitiva en aquest plenari. 
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 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal de CiU,  senyor 
Francesc Molina Núñez, per manifestar que les al·legacions presentades pel 
nostre grup fonamentalment tenien la voluntat de donar suport –en aquest cas 
feia referència a les famílies nombroses- a col·lectius que des de diferents 
àmbits de les polítiques de les diferents administracions requereixen un 
suport.  
 
 Per nosaltres és clar que, com vostè mateix ens ha manifestat en 
diferents ocasions a les Comissions Informatives de Planificació,  Economia i 
Hisenda, respecte a aquest tema,  la seva voluntat política és al voltant de “em 
toca, no em toca” , perquè ja en diferents ocasions ens ha exposat que 
precisament no considera que a partir de les ordenances fiscals, sigui la 
manera de fer una política social  envers a les famílies nombroses, entre altres 
motius perquè realment segons el seu posicionament el suport que se’ls hi pot 
donar és petit i que considera que s’han de fer des d’altres àmbits. 
 
 Però, tot i això, ja sabem que hi ha polítiques socials que són 
competència de cada administració i que, per tant, les ha d’executar, però 
l’Ajuntament també té el seu, tenen diferents àmbits de responsabilitat, i 
l’Ajuntament també té el seu grau de responsabilitat ni que sigui a través de 
les ordenances fiscals. Per tant, quan nosaltres proposàvem aquesta 
bonificació que era més aviat l’increment del límit d’ingressos de les famílies 
nombroses, el que estàvem proposant era incrementar el ventall de famílies 
que poguessin acollir-se a aquest tipus de bonificació. 
 
 Després de presentar les al·legacions i comentar-lo se’ns ha respost 
que es mantenien en el mateix posicionament de considerar que el salari 
mínim interprofessional més un 15%  per cada membre de la família 
nombrosa fins a un 60% era el límit d’ingressos, nosaltres continuem 
considerant que és un límit molt baix i que, d’alguna forma, això limita molt la 
quantitat de famílies nombroses que puguin acollir-se. 
 
 Donat això, també tenim la sensació de què acollint-se a la llei, ho 
han aplicat aquesta ordenança però una miqueta com “per cobrir l’expedient”, 
per aquests motius nosaltres ens posicionem en contra de les que serien les 
seves Ordenances Fiscals. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que, tal com ha 
quedat reflectit en la intervenció anterior, nosaltres sí que considerem que cal 
pagar impostos, de fet  compartim cent per cent, la intervenció de l’Alcalde fa 
uns instants parlant dels impostos, però nosaltres ens abstindrem perquè no 
ens creiem aquesta campanya, és a dir, no ens acabem de creure que hi hagi 
tanta fermesa com per fer aquesta campanya, que nosaltres reclamàvem que 
hauria de ser contundent, de manera que estem d’acord amb la filosofia que 
inspira i la compartim totalment però, en canvi, no ens refiem que realment hi 
hagi voluntat de fer aquests campanya que denunciï la política -en aquest cas- 
del Partit Popular. És per això que ens abstenim,  i així podríem explicar 
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nosaltres, cosa que no podríem fer si votéssim a favor, la qual cosa –que quedi 
clar- no vol dir que no compartim totalment els criteris del govern pel que fa al 
concepte del que significa que la tributació sempre beneficia a les classes 
populars.  
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no vol debatre i pensa 
que és l’Ajuntament també qui ha de fer polítiques que afavoreixin els 
col·lectius més desfavorits de la societat i era en aqueix camí en el qual 
nosaltres hem proposat una sèrie de modificacions a les ordenances. 
 
 Ho fem amb el desànim anticipat sabent que és un treball inútil, 
però seguim en això. De totes formes començo a estar satisfeta d’aquest treball 
estèril que estem fent fa anys perquè estic comprovant que la ciutadania 
també comença a presentar al·legacions. Quan nosaltres començàvem a fer-lo 
gairebé ningú mirava ni quan es presentaven a exposició pública, i espero que 
aquesta bona costum de participació de la ciutadania s’ampliï als 
pressupostos, i aleshores ens trobarem això que el Sr. Alcalde diu que tots els 
ajuntaments fan igual que aquest que als últims dies ens trobarem que 
l’Ajuntament no podrà tenir a primer de gener el pressupost aprovat, perquè a 
algú se li ocorrerà presentar al·legacions dintre dels quinze dies que preveu la 
llei i que nosaltres no els hi donem, o sigui, que jo continuo amb  aquest ànim 
de què aquest esforç continuï participant la ciutadania en això també, en 
controlar què es legisla des d’aquí perquè ells paguin.    
 
 També celebro que aqueixes persones grans que tenen animals de 
companyia s’hagi solucionat gràcies a l’aportació del Partit Popular i que 
puguin tenir animals sense contribuir per això.  
 

 Seguidament intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que, després de 
les dues intervencions que han fet els meus companys ideològics m’estalvio 
una part, -tant l’Alcalde com el company de ERC-AM, la necessitat dels 
impostos- del que anava a explicar i, en tot cas, tornar a repetir el que vam dir 
quan es va presentar per primera vegada les ordenances i és que, 
desgraciadament, aquest any teníem que pujar pel damunt del que havia estar 
una dinàmica habitual en aquest ajuntament degut precisament a la política 
econòmica que s’estava fent amb el finançament dels ens locals i que no 
corresponia a nosaltres. 
 
 En tot cas, repetint aquell tema i que, a més, per poder fer tot el que 
fa uns escassos minuts hem estat parlant de poder portar a terme els 
pressupostos que poden gustar més o menys, però són els que són, i que, a 
més, estan en funció precisament de què aquestes ordenances es puguin 
aplicar, evidentment estem a favor i votarem a favor. 
 
 Novament pren la paraula el Sr. Salabert, per manifestar que només 
vol fer un comentari amb caràcter general pel que fa al tema de les 
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ordenances, i també lligant-lo amb el tema dels pressupostos ja que no són 
dos aspectes que vagin per separat. A vegades, quan algú fa algunes reflexions 
aquí dóna la sensació que per moments ens poguéssim trobar en el municipi 
de Luxemburg, i aquest és un municipi que té unes limitacions d’ingressos i 
aquestes limitacions d’ingressos quan les analitzem i les traslladem en 
ordenances no es pot tractar tota la llista de peticions del que se suposa ha de 
fer front aquest ajuntament, no augmentar gairebé res els impostos i, a més, 
els que s’augmentin bonificar-los per tots els costats per donar cobertura a 
polítiques sectorials d’ajuda a col·lectius desfavorits, perquè no és possible i, a 
més, és contradictori i, a més, no pot estar tot pivotant sobre l’única 
administració que és l’administració local. 
 
 Per tant, si tothom s’ha mirat els pressupostos –i crec que s’ha fet- i 
es veuen exactament les despeses fixes que té aquest ajuntament per fer front 
a tot el que ha de fer, el marge de discrecionalitat és molt petit i la resta en 
termes fiscals, si algú pren la molèstia de mirar la sèrie dels últims deu anys 
en termes de pressió fiscal, veurà perfectament que en el còmput dels últims 
deu anys el que ha estat el creixement de la inflació en relació amb el que ha 
estat el creixement dels impostos no està en absolut descompensat, però si es 
vol abordar problemes de famílies o d’altres tipus de col·lectius quan s’està 
fent el tractament d’un impost, d’un  bé immoble, és a dir que grava un 
patrimoni, doncs bé, s’ha de tenir una mica de lògica i de coherència per veure 
com i de quina manera s’aborden problemes socials de determinats col·lectius 
i com es tracta la tributació de les pedres dels que tenen patrimoni i han de 
pagar per ell, perquè és la forma que hi ha per recaptar per poder aplicar a les 
persones que precisament tenen dificultat en determinades actuacions de la 
seva vida per desgràcia. 
 
 Això era un comentari a títol global, que es perdi la coherència a 
l’hora de parlar i no es parli segmentadament  d’augmentar o baixar impostos 
de subvencionar o bonificar impostos i, a la vegada, de fer una llista de 
despeses immensa de totes les necessitats que hem de cobrir, que hi hagi una 
mica de coherència perquè el pressupost ha de quadrar i ha  de quadrar en la 
vessant d’ingressos i en la vessant de despeses.       
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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Abstenció: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José 
Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert 
Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 11.- Segona aprovació provisional del Pla Especial de millora 
urbana de la parcel·la ubicada al carrer Silici, entre el carrer Rosselló i la 
carretera de l’Hospitalet. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient del Pla de millora urbana de la parcel·la ubicada al 
carrer Silici entre el carrer Roselló i la carretera d'Hospitalet, de Cornellà de 
Llobregat, promogut per l'empresa propietària del solar LUT, SA i redactat per 
l'arquitecte Xavier Vilaseca. 
 
 Vist l'acord del Ple de data 30 d’octubre de 2003, mitjançant el qual 
s’aprovava provisionalment el mencionat Pla Especial així com la remissió de 
l'esmentat expedient, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, a 
efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
  Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 3 de desembre de 2003, obrant a 
l’expedient i posant de manifest: que a l'expedient, aprovat provisionalment pel 
Ple, d'acord a les directrius donades pels tècnics de la direcció General 
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d'Urbanisme, s'han d'introduir les següents concrecions de detall. Les 
modificacions a introduir a l'expedient són: 
 

- Cal presentar la normativa del document (Ordenances d'edificació) 
amb format de text articulat. 

 
- Subsanar  l'error material en el  número màxim de parcel·les, que  

es de quatre (en lloc de cinc que figura a la memòria de l'expedient). 
 
- Afegir un plànol  indicatiu de les quatre parcel·les. 
 
- Definir amb claredat, a nivell gràfic, la coberta dels lluernaris de la 

planta del primer soterrani, a fi d'evitar la creació d'un pati anglès. 
 
 L'expedient modifica l'article 3 de la Memòria, introduint l'articulat 
de les ordenances, i els plànols número 1, E, F, G i H (plantes soterrani) per 
clarificar la no existència del pati anglès, i introdueix un nou plànol on 
s'indica les quatre possibles parcel·les, mantenint invariable la resta de 
documentació.  
 
 Són concrecions de detall que s'incorporen a l'expedient aprovat 
provisionalment i  que   no suposen modificació substancial de l'expedient ja 
que no alteren el contingut ni els aprofitaments, tant sols completen 
l'expedient.  
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures de data 17 de desembre de 2003, obrant a l’expedient. 
 
  Atès l’article  83.1 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme a 
Catalunya. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52.2.c) i 114 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local, 
el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 
                                ACORDS 

 
 Primer.- Procedir a la segona aprovació provisional del Pla Especial 
de millora urbana de la parcel·la ubicada al carrer Silici entre el carrer Roselló 
i la carretera d'Hospitalet, de Cornellà de Llobregat, promogut per l'empresa 
propietària del solar LUT, SA i redactat per l'arquitecte Xavier Vilaseca. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l’expedient a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva.  
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 Tercer.- Notificar el present acord a Lut, S.A, propietària dels 
terrenys.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és un tema purament tècnic, i és que a petició de 
la Direcció General d’Urbanisme fem tres o quatre ajusts com és per exemple, 
enviar un plànol nou, adjuntar un plànol nou, i reduir el nombre de parcel·les 
de cinc a quatre el nombre de parcel·les possibles, així com evitar 
expressament en el detall la possibilitat de què es construeixi un pati angles. 
 
 Estem parlant de l’edifici de Metalux i aquestes són les 
modificacions, són de tan poca entitat que no fa falta tornar a fer aprovació 
inicial sinó que simplement el que fem és una segona provisional per 
incorporar-les i enviar-les a la Generalitat per a la seva aprovació definitiva.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José 
Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert 
Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 12.- Aprovació definitiva de l’expedient complementari 
d’expropiació pel sistema de taxació conjunta, de les finques afectades 
per l’eixamplament de la carretera d’Esplugues, en execució de les 
previsions viàries del PGM de 1976, fase 1, tram comprès entre els 
carrers Lluís Muntades i Sabina Mitjavila. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord plenari de data 25 de setembre de 2003, mitjançant el 
qual s’aprovava  inicialment el projecte d’expropiació pel sistema de taxació 
conjunta per l'execució de les previsions viàries del Pla General Metropolità -
76 a la carretera d'Esplugues, en el tram comprés entre el carrer Sabina 
Mitjavila i Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat, complementari de 
l'aprovat definitivament en data 26/02/2002 al mateix àmbit",  redactat per 
l'arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l'Empresa Municipal  
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, i se sotmetia a exposició 
pública, pel termini d’un mes, l’esmentat projecte, mitjançant la inserció 
d’edictes al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 1-10.03), al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (data 2-10-03) i en un dels diaris de 
major difusió de la província (data 2-10-03), sense que durant aquest termini 
s’hagin formulat observacions i/o reclamacions. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Atès el que disposen els articles 107 i 146 de la Llei 2/2002, de 14 
de març d’Urbanisme de Catalunya  i els articles 201 a 204 del Reglament de 
Gestió Urbanística. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52.2.c) i 114 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local, 
el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents  
 
     ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar definitivament el projecte d’expropiació pel 
sistema de taxació conjunta per l'execució de les previsions viàries del Pla 
General Metropolità -76 a la carretera d'Esplugues, en el tram comprés entre 
el carrer Sabina Mitjavila i Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat, 
complementari de l'aprovat definitivament en data 26/02/2002 al mateix 
àmbit",  redactat per l'arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l'Empresa 
Municipal  Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
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 Segon.- Ordenar la remissió de l’esmentat expedient a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de Barcelona. 
 
 Tercer.- Notificar individualment els titulars de béns i drets 
afectats, advertint-los que la manca de pronunciament en el termini de vint 
dies a partir del dia següent a la notificació del present acord, es considera 
acceptada la valoració fixada.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del  Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest és el complementari dels petits trossos que 
ens van quedar per desconeixement nostre o dels propietaris, ja que estem 
parlant d’un par de petites terrasses i d’un petit tros de vorera, i, es fa 
l’aprovació definitiva i s’envia a la Generalitat. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José 
Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert 
Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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II 

 
PART DE CONTROL 

 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 1.- Moció del Grup Municipal del PP, referida a la realització 
d’un estudi sobre les barreres arquitectòniques.  
 
  MOCIÓ 
 
 “L’últim estudi realitzat per la Fundació Jaume Bofill desprèn que el 
9% de la població catalana pateix algun tipus de discapacitat. És evident  que 
des del àmbit institucional i social se sumen cada dia esforços perquè la 
integració d’aquest col·lectiu en tots els sentits sigui una realitat. Amb motiu 
del Dia Internacional de les Persones amb Discapacitat es reitera l’atenció en 
fronts com la no discriminació laboral, ja que discapacitat no significa 
incapacitat, és a dir, obrim noves metes al voltant d’aquest col·lectiu entenent 
que problemes com l’accessibilitat a determinats llocs (d’àmbit públic) ja 
haurien d’estar solucionats. Es legisla sobre la premissa de les igualtats per a 
tots/es, aleshores, no entenem com en la nostra ciutat encara poden quedar 
emplaçaments públics amb barreres arquitectòniques que impedeixen la 
mobilitat de les persones discapacitades. Durant la celebració de les eleccions 
vam poder constatar que encara hi ha a Cornellà col·legis que no disposen ni 
tan sols de rampes per a cadires de rodes. Entenem que això és inadmissible 
atès que som exemple per a la societat, no podem exigir si nosaltres no 
complim. 
 
 És per tot això, que el Grup Municipal del Partir Popular de 
Cornellà proposa: 
 

ACORDS 
     
 Primer.- Un estudi de tots els emplaçaments de caràcter públic 
para constatar el nivell d’accessibilitat de tots ells i detectar els incompliments 
de la normativa vigent. 
 
 Segon.- Una actuació immediata sobre aquells que incompleixin la 
normativa. 
 
 Tercer.- Que el plenari de Cornellà se sumi al suport incondicional 
envers a aquest col·lectiu del Dia Internacional de les Persones amb 
discapacitat i l’Any Europeu de les Persones amb Discapacitat.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que, com que tothom té la Moció, faré una exposició de motius 
molt clara i molt senzilla. 
 
 Nosaltres no podem estar impassibles davant situacions com la que 
hem vist durant aquestes eleccions en un col·legi de Cornellà. Crec que és una 
cosa per la que tots hem de lluitar contra això. Una simple barrera que 
nosaltres veiem que és intranscendent per a ells pot ser un element que els hi 
impedeix viure la vida diària i quotidiana. Pensem que, pel que fa a aquest 
col·lectiu, no només hem de pensar en ells uns dies a l’any o certs dies cada 
cert temps, sinó que hem d’estar constantment pensant en ells i tractant de 
solucionar aquests errors o aquestes situacions que no haurien d’estar en 
aquest temps camí del segle XXI, en cap lloc, ni en les escales ni en les voreres 
dels carrers ni en cap lloc. 
 
 Això ho hem vist en un col·legi i suposem que hi ha bastants més 
llocs públics i privats de la ciutat que tenen aquests mateixos inconvenients i, 
per tant, demanem que es faci un estudi del nivell d’accessibilitat de tots ells, i 
sobretot en els llocs públics detectar l’incompliment de la normativa vigent i 
una actuació immediata en aquells –com és en aquest cas- i, que el plenari se 
sumi i doni suport incondicional a aquest col·lectiu que amb motiu del Dia 
Internacional d’aquestes persones, estem segurs que no hi haurà cap 
inconvenient, perquè cal dir que és una cosa molt senzilla, però creiem que de 
tant en tant es mereixen un record.       
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup, en 
principi, estan d’acord amb la Moció i que s’ha de fer un estudi per mirar 
quins emplaçaments públics encara no estan adaptats, però en el segon punt 
que demanen una actuació immediata, al 1995 es va aprovar al Parlament de 
Catalunya el Codi d’Accessibilitat i es va donar una moratòria de deu anys per 
adaptar tots els edificis públics a la normativa, o sigui que acaba al 2005, i per 
tant, crec que s’hauria de fer aquest estudi i mirar quines són les més 
necessàries perquè al 2005 haurien d’estar tots adaptats. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que a ells els hi 
consta que aquest estudi està fet, però en tot cas, es podria explicar encara 
que no fos ara, una monogràfica el dia que sigui, en la Comissió que sigui, a 
veure com estan aquestes obres, però això és una cosa que en aquests 
moments s’està fent, encara que no possiblement a la velocitat que a tots ens 
agradaria, però aquesta és una realitat. 
 
 Intervé en aquests moments el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
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manifestar que Cornellà va aprovar fa molts anys un estudi d’accessibilitat per 
a tot el tema, i no només d’edificis públics, sinó també de carrers. Els edificis 
públics municipals estan tots adaptats, les escoles són edificis que pertanyen 
a la Generalitat de Catalunya que com molt bé a dit el Sr. Artís, -va aprovar 
una cosa que va donar una moratòria fins l’any 2005, però el que passa és que 
no ha fet absolutament res, l’únic que es farà és a l’Abat Oliva un ascensor 
que, per cert, l’Ajuntament de Cornellà paga la meitat de l’ascensor, no tenint 
que pagar absolutament res, i suposo que li deixarà al pròxim govern que en 
dos anys hagi de fer accessibles totes les escoles de Catalunya, i sinó diran 
que no compleixen el programa d’accessibilitat, però el cas és que fins ara, des 
de l’any 1985 fins ara, si més no a Cornellà, no s’ha fet accessible 
absolutament cap escola, llevat d’aquesta que he dit. 
 
 L’escola que diu la Sra. Espinosa, evidentment és una escola de la 
Generalitat de Catalunya, que pot fer-la accessible la Generalitat i ja 
demanarem a la Generalitat que compleixi aqueix Pla que van aprovar i que no 
van fer dintre de les possibilitats que tingui de fer-ho. El que passa és que la 
Moció es fa difícil de votar perquè evidentment estem d’acord amb el suport a 
aquest col·lectiu, però passa que l’estudi està fet i aprovat per aquest Ple, 
aquest estudi té uns terminis que s’han complert quant als serveis públics i 
també pel que fa als carrers que consideràvem que eren els recorreguts de més 
vianants. També posa en aqueix estudi que s’aniran revisant a mida que es 
vagin urbanitzant els carrers i, per altra banda, l’Ajuntament de Cornellà el 
que va fent és, quan hi ha alguna persona amb accessibilitat reduïda que va 
en cadires de rodes i que ha demanat que se li faci un recorregut especial per 
anar a algun lloc, doncs l’Ajuntament ho ha fet directament, inclús per a una 
sola persona, i inclús estem fent una cosa que és ajudant a les porteries que 
tenen difícil accessibilitat a poder fer les rampes per accedir, però és clar que 
nosaltres aprovem i fem allò que són edificis municipals, però els que no ho 
són, evidentment, no ho podem fer. 
 
 Novament intervé la Sra. Espinosa, per manifestar que creu 
recordar que aquest Ajuntament fins i tot va rebre  alguna cosa per la manera 
que portava el cas, o sigui que aquesta Moció de cap de les maneres és 
recriminant a l’Ajuntament de Cornellà.  
 
 En lloc d’una Moció pogués haver estat  un prec, però crec que 
aquest col·lectiu, donades les seves característiques, es mereixen més que un 
prec, per tant, no és una cosa que jo estigui exigint, però crec que sí que en 
aquest Col·legi que és un Col·legi Electoral, perquè que nosaltres sapiguem hi 
ha dues persones invàlides que hi van repetides vegades, repetides eleccions 
s’han queixat i aquesta última vegada s’ha tingut que entrar les cadires 
enlairades. 
 
 Crec que les persones que estem en aquest Ple no podem permetre 
això, perquè una rampa en un col·legi puntual no representa cap esforç tan 
gran que no es pugui dur a terme encara que la Generalitat de Catalunya 
compleixi aquests terminis de no sé quants anys, perquè crec que això ha de 
ser una cosa ràpida quan hi ha quelcom que es necessita, i que em perdonin 
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qui al seu dia van aprovar aquestes moratòries perquè crec que és el col·lectiu 
que menys es mereixen cap moratòria. 
 
 Novament intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que, després de l’explicació 
que ha fet el Regidor, voldria recordar que a principi d’any es va proposar una 
Moció aquí també de facilitar l’accessibilitat a tothom, no només en els llocs 
públics, sinó que demanéssim també en els llocs privats i una de les coses que 
demanàvem era precisament que la Renfe fos una de les empreses que, a més 
a més, per ser pública tenia que donar aquestes facilitats, cosa que fins ara, 
després d’un any, i precisament ara falten cinc o sis dies perquè acabi l’any 
per aquest tema, i Renfe, com a mínim a la nostra població, no ha fet encara 
cap obra perquè els disminuïts que vagin en cadira de rodes o qualsevol 
persona que vagi amb un cotxet de nens pugui tenir accessibilitat, o sigui que 
aquí tothom, com diu alguna gent, ha de “rascarse cuando le pique”  
   
 De nou pren la paraula el Sr. Martínez Flor, per manifestar que per 
fer la rampa no hi ha cap problema i ens podem comprometre a fer-la, entre 
d’altres coses perquè, si ens hem gastat nou milions de pessetes en fer un 
ascensor que no ens corresponia, però passa que el Grup Municipal Socialista 
proposa que es retiri la Moció, perquè diu dues coses i no podem votar-la, ja  
per diu que fem un pla el qual ja està fet, i que ho fem de forma immediata, 
quan aqueix pla diu de quina manera s’ha de fer, per tant, faríem la rampa 
però votaríem en contra de la Moció. 
 
 Pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en vista del que s’ha 
dit, retira la Moció.  
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’ERC-AM, referida a la 
catalanització del servei de correus. 
  
  MOCIÓ 
 
 “Atès que l'Empresa Estatal Correus i Telègrafs S. A. ha iniciat un 
procés de canvi de la seva imatge corporativa que implica un nou logotip on 
apareix l'expressió "Correos" redactada exclusivament en castellà.  
 
  Atès que l'ús exclusiu del castellà en el logotip d'una empresa 
pública estatal, que té l’exclusiva d’un servei públic com és Correus, no 
respecta l'esperit de l'article 3 de la Constitució espanyola ni els principis 
bàsics que regulen la doble oficialitat lingüística a Catalunya d'acord amb 
l'article 3 de l'Estatut d'autonomia de Catalunya i la legislació que el desplega. 
 
 Atès que considerem especialment greu el fet que Correus, que 
fins ara incloïa en la retolació de les seves oficines a Catalunya, les Illes 
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Balears i la Comunitat Valenciana un logotip bilingüe en català i castellà 
"Correus i Telègrafs", al País Basc, i part de Navarra en euskera i castellà, 
"Posta eta Telegrafoak" i a Galícia, en gallec i castellà "Correos e Telégrafos", 
opti per un nou logotip que només té versió castellana 
 
 Atès que els estats democràtics plurilingües reconeixen una 
denominació plurilingüe oficial al nom de l'Estat i a les empreses i institucions 
estatals. Així, per exemple, a Suïssa l'empresa estatal de correus té la 
denominació en alemany, francès, italià i romanx (Die Post, La Poste, La Posta, 
i La Posta); a Bèlgica, en neerlandès, francès i alemany (De Post, La Poste, i 
Die Post); a Finlàndia, en finès i suec (Posti i Posten), i al Canadà, en anglès i 
francès (Post i Postes). A la Gran Bretanya Royal Mail i Post Office usa 
oficialment el gal·lès i el gaèlic escocès, llengües amb 580.000 i 70.000 
parlants respectivament, en el seu logotip. 
 
 És per tot l’exposat anteriorment, que el Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya proposa que el plenari aprovi els 
següents  
 

ACORDS 
 
 
 Primer.- Que l’Alcalde dirigeixi una carta al President del Consell 
d’Administració de “Correos”, Sr Víctor Calvo-Sotelo Ibañez-Martín, reclamant 
que aquesta empresa estatal també empri el català en el seu nou logotip, i que 
la versió catalana del logotip aparegui tant als rètols de les oficines com a les 
bústies, carrets de repartiment, vehicles i altres elements de la seva propietat 
radicats, estacionats, emmagatzemant o instal·lats en el municipi de Cornellà 
de Llobregat. 
 
 Segon.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a que es 
dirigeixi també al Sr. Calvo-Sotelo reclamant el mateix pel què fa a totes les 
instal·lacions postals de tots els municipis de Catalunya, i demanar que 
s’apliqui també el mateix pel què fa a l'occità a la Val d'Aran, llegua  d’especial 
protecció segons la mateixa constitució espanyola. 
 
 Tercer.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a 
reclamar que Correus empri en tota la documentació d'abast estatal i 
internacional una denominació de l'empresa en castellà, català, gallec i basc 
(Correos, Correus, Correos, i Posta). Això comprèn tota la papereria originada i 
usada en els serveis centrals de Correus, el  servei de filatèlia, les 
publicacions, la pàgina web, etc.  
 
 Quart.- Donar coneixement d’aquests acords al Ministerio de 
Fomento, al president estatal de Correos – Correus, a la direcció territorial de 
Correus a Catalunya, al president del Parlament de Catalunya, a les entitats 
municipalistes de Catalunya, a l’Organització pel Multilingüisme, i a la 
ciutadania de Cornellà de Llobregat a través del Cornellà Informa i demés 
mitjans de comunicació municipals.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, com 
que la Moció és llarga, estalvio llegir-la ja que la deveu tenir. 
 
 En principi, de fet, tan sols se sol·licita a l’Alcaldia i al Plenari 
Municipal que s’adreci –en un cas- al Director de Correus, i instar al Govern 
de la Generalitat de Catalunya perquè també s’adreci per tal que rectifiqui en 
aquest pas enrere que ha significat que en la remodelació dels logos que 
s’estan duent a terme arreu de l’estat de l’empresa estatal de correus, es faci 
un pas enrere de la realitat que ja des dels primers anys de govern socialista 
s’hi havia aconseguit, i és que arreu de l’Estat i en les nacionalitat on hi ha 
llengua pròpia, tot allò que feia referència al mobiliari de correus, anava 
rotulat, tant en castellà com en gallec, com en euskera i català. 
 
 Aleshores el que explica la Moció és que, de fet, el que es va fer a 
l’estat espanyol és adequar-se al que ja passava a Europa, a Bèlgica, amb el 
neerlandès, francès i l’alemany, a Finlàndia, amb el finès i suec, etc.   
 
 És a dir, que en l’apartat d’atesos es raona el per què s’havia fet i el 
que més sorprèn és que això que ja feia anys i anys –potser feia 15 anys- que 
ja era un fet, ara aprofitant que hi havia aquesta remodelació de les oficines i 
una adequació o modernització dels logos, ara s’ha fet un pas enrere. És 
francament sorprenent i em consta per algunes cartes que hem rebut de 
Galícia que fins i tot allà, hi ha mocions promogudes pel Partit Popular i pel 
BNG demanant-ho  perquè ja feia anys que la rotulació era bilingüe. 
 
 És de suposar que rectificaran, el que passa és que llàstima de la 
despesa que hi ha hagut, perquè segur que rectificaran però, en canvi, hi ha 
hagut molts diners que estan invertits.  Sembla ser que això es fa des del País 
Valencià, des de les Illes, des de Galícia i des d’Euskadi. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
s’abstindrà perquè entenem que aquesta Moció és d’altres competències, no és 
de competència de l’Ajuntament el canvi de logo de Correus. No és 
competència municipal i, el nostre Reglament ens diu que no s’han de debatre 
aquestes mocions, per tant, nosaltres ens mantenim fidels a això. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que entenen que 
precisament per ser una empresa pública amb presència en la nostra localitat 
i que fa un servei tan important com és portar el correu a tots nosaltres, fora 
de la nostra localitat, fora de la nostra província, inclús fora de les nostres 
regions i nació, doncs creiem que és molt necessari donar suport a aquesta 
proposta que es fa, nosaltres estem totalment d’acord amb què se li enviï la 
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carta a qui sigui i, si és necessari, al Ministre que correspongui perquè es 
continuï fent el que ja s’estava fent.   
   
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José 
Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert 
Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal d’ERC-AM, referida l’Ateneu de 
Kornellà. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès el fet evident, palesat en la sessió del Plenari Municipal del 
mes de novembre, que els nostres Grups Municipals s’han compromès en la 
recerca d’una solució al problema  plantejat  per la possible desaparició de 
l’Ateneu de Kornellà arran de l’ordre de desallotjament que s’ha d’executar 
segons ha establert el Jutjat nº3 de la ciutat. 
 
 Atès el fet que els acords proposats en la moció presentada, a què 
hem fet referència, no van ésser aprovats, en entendre la majoria de regidors 
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presents en el Plenari Municipal que no pertocava a l’Ajuntament d’intervenir-
hi. 
 
 Atesa la interpretació que pressuposa que l’execució de l’ordre de 
desallotjament serà executada en els propers dies o setmanes, la qual cosa 
materialitzarà la desaparició de l’Ateneu de Kornellà, les activitats socials i 
culturals del qual, tal com ha estat publicitat i és conegut per tots els regidors 
i regidores, es vénen duent a terme d’ençà fa disset anys. 
 
 És per tot això, i davant de la situació  que pateix l’Ateneu de 
Kornellà i el desassossec que viu la ciutadania, així com per la problemàtica 
que es deriva quant a les mobilitzacions de protesta, algunes conseqüències  
de les quals (com  ara destrosses de mobiliari urbà o béns privats) lamentem i 
condemnem, que sol·licitem al conjunt del plenari Municipal l’adopció del 
següent ACORD per  tal que pugui ésser aplicat pel Govern de la ciutat en cas 
que, finalment, l’execució judicial sigui materialitzada: 
 
 Únic.- Adquirir el compromís de cercar un espai on l’Ateneu de 
Kornellà pugui continuar desenvolupant les activitats que ha vingut 
desenrotllant al llarg d’aquests disset anys d’existència.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que la 
Moció té un únic punt que és adquirir el compromís de cercar un espai on 
l’Ateneu de Kornellà pugui continuar desenvolupant les activitats que ha 
vingut desenrotllant al llarg d’aquests disset anys d’existència. 
 
  Que quedi clar que no demanem ni quin, ni quan, ni com, tan 
sols el compromís, i això ho diem avançant-nos, fins i tot, als fets. Crec que no 
està del tot clar que el desallotjament hagi de ser una realitat perquè crec que 
hi haurà una bona contestació, i crec que el tema arribarà als instituts i 
auguro que també serà un revulsiu per part d’un sector de la gent jove, és a 
dir, que no està tan clar que això estigui perdut, però vaja, potser em faig més 
il·lusions de les que pertoca. En tot cas, dient això, que potser encara no està 
tot perdut, nosaltres tenim l’obligació d’avançar-nos i, aleshores, donar per 
suposat que finalment, tot plegat esdevé una derrota tal com ho veiem 
nosaltres si el desallotjament acaba sent un fet, i s’acaba l’Ateneu de Kornellà, 
abans anomenat d’altres maneres però, en definitiva, el mateix edifici i un 
mateix esperit. 
 
 Aleshores nosaltres justament el que plantegem és estudiar, 
prendre aquest compromís de trobar una sortida suposant que finalment, fins 
i tot atenent a aquella paradoxa que es podia donar que finalment la justícia 
acabés donant la raó a la gent que ara hi és i que ha estat la promotora de les 
demandes, l’Ateneu ja deixaria d’existir. 
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 En aquest sentit, voldria recordar a manera de  reflexió –perquè no 
puc evitar-ho, perquè, a més a més, suposo que és una deformació 
professional- que l’any 1985, era l’Any Internacional de la Joventut, i estant 
repassant papers a casa, -no recordo qui era- hi havia un regidor de Joventut 
que deia que “la màxima prioritat de l’Ajuntament aquest any serà reobrir el 
Casal de Joves”, el qual havia estat una experiència fruit de la il·lusió dels 
anys de govern comunista a l’Ajuntament, de l’època del Sr. Prieto. I aleshores 
van entrar moltes crisis, però bé, el Regidor de Joventut deia: “la nostra il·lusió 
és reobrir el Casal de Joves”, i en canvi, després remenant per casa he trobat 
una fotografia de l’any 1985, on hi havia l’Ajuntament tancat i barrat i es veu 
al Sr. Dagà -que feia de xofer de l’Alcalde, home pacífic que només aspirava a 
anar a caçar els diumenges- estirant d’un jove, bé era una època “chunga”, 
violenta.  
 
 Aleshores, fixeu-vos, a l’any 1985 estàvem així, amb l’Ajuntament 
tancat i barrat, Guàrdia Urbana, més o menys violents amb els joves, i els 
joves també violents amb la Guàrdia Urbana. En total, perquè era la 
campanya en demanda de locals que va desembocar a l’ocupació de l’antiga 
fàbrica de rentadores del carrer Barcelona. Repassant, recordo que va ser l’any 
de les grans mobilitzacions juvenils dels estudiants, que ens van sorprendre a 
tots, i era aquell any que van començar les empreses municipals, i el Sr. 
Salabert sap allò de les subvencions a les empreses, els contractes per a gent 
jove per tal d’integrar als joves, és a dir, que joves existien i fruit de tot això va 
ser l’ocupació del carrer Barcelona. 
 
 Ja han passat disset anys i a Europa aquests tipus d’espais han 
acabat sent uns clàssics, de la mateixa forma que un jove a Europa acostuma 
a fer Erasmus, té una etapa de la seva vida en què desenvolupa creativitat, un 
sector de joves, potser els que no van al gimnàs ni als centres comercials o no 
hi van gaire, però hi ha un sector que passen per aquesta fase de 
desenvolupament de les seves creativitats, les seves energies, en espais 
d’aquests tipus, i recordo l’experiència tan interessant dels pre tallers de Can 
Fairell que va ser una iniciativa molt interessant i que el Sr. Alcalde se’n 
recordarà.           
 
 Ara estem al 2004, i tenim una altra vegada ajuntaments “xafats”, i 
el Grup d’ICV-EA-EPM i nosaltres vam presentar una Moció i veu dir que no, 
ara ho hem presentat i Iniciativa han dit que no, que això no, doncs bé, 
perquè aquesta Moció la vam presentar a Iniciativa també i els hi vam dir que 
la presentéssim junts perquè només demanem que l’Ajuntament estudiï la 
manera de trobar una solució, una sortida, i ara ja s’han acoquinat, no volen, 
no us ofengueu. No voleu, d’acord, molt bé, i aleshores la presentem. 
Reivindiquem que l’Ajuntament es plantegi la possibilitat de trobar una sortida 
a aquest problema. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que entenen que el 
Govern municipal té l’obligació d’escoltar a tothom, però convertir disset anys 
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d’ocupació en un mèrit per tenir unes consideracions especials no ens 
semblen un bon argument. 
 
 No hem d’oblidar que el col·lectiu de l’Ateneu van començar 
transgredint les normes de respecte a la propietat dels altres, i a partir d’aquí, 
potser han fet una tasca per uns col·lectius molt determinats, i no ens consten 
que les seves implicacions a la vida associativa a Cornellà hagi passat per 
endegar accions que hagin afavorit la participació dels veïns i una correcta 
immersió amb la xarxa col·lectiva del barri i la ciutat. 
 
 També cal dir que a Cornellà hi ha altres entitats que no disposen 
d’un espai públic i que han resolt les seves necessitats llogant locals o pactant 
les cessions d’espais amb altres col·lectius. En aquestes condicions es troba la 
Comissió Jordiada que disposa d’una cessió d’espai  dels Amics de la Sardana, 
que alhora paguen un lloguer  per tenir el seu local. L’Avenç és un altre 
exemple d’entitat que pot treballar perquè la Penya Barcelonista li permet 
compartir el mateix espai en el Patronat, o la Comissió Ciutadana  per a la 
Normalització Lingüística a Cornellà, que és acollida per la Unió Excursionista 
de Catalunya, que al mateix temps també es paga el seu lloguer. També la 
Coordinadora d’Entitats Andaluses i Flamenques de Cornellà fa temps que va 
darrera del Govern municipal per disposar d’un espai, i l’Associació de Dones 
Joana d’Arc de Fontsanta, tampoc disposa de seu pròpia, i com deia d’altres es 
paguen el lloguer de la seu social, com és la Unió Excursionista, l’Associació 
Cultural Andalusa Hijos de Almachar, o la Associació Cultural Gallega Rosalia 
de Castro, i així podríem fer una llista interminable. 
 
 Totes aquestes associacions i entitats que hem anomenat i moltes 
més accepten i respecten les normes socials que ordenen la convivència i, a 
més, treballen amb una voluntat de fomentar la participació i oberts als 
diferents col·lectius ciutadans, sense utilitzar arguments coercitius de les 
llibertats de les persones, ni tallar carrers, ni tombar contenidors. 
 
 Els senyors del Govern municipal tenen la responsabilitat de no 
deixar-se coaccionar perquè uns facin tambors, xiulets i crits i altres 
simplement respectin les normes de convivència. 
 
 Finalment, el Grup Municipal de CiU no creiem que s’hagi de fer 
servir el recurs d’una Moció per fer aquest tipus de demanda, ja que en cas 
contrari, haurem de començar a presentar mocions a favor de les diferents 
entitats que hem citat anteriorment, per tot el que hem exposat, ens 
manifestem en contra d’aquesta Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que mantenim la 
posició que hem iniciat l’altre dia quan representants d’aquest col·lectiu 
estaven aquí, i és un tema que no hem tractat, i vull recordar que a aquest 
Ple, en el seu dia, el Partit Popular va portar una Moció que va ser rebutjada 
per tots els grups, -s’ha de dir també, perquè sembla que se’ns oblidi- en la 
que es demanava diàleg amb aquest col·lectiu, i jo crec que potser siguem les 
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persones més afectades per aquest col·lectiu i no obstant hem demanat -em 
sembla que dues vegades- diàleg. 
 
 Al Govern municipal li diria que, en principi, dialogar no fa mal a 
ningú, però el que sí està clar és que s’ha de dialogar dintre del marc de la 
legalitat i no acceptar xantatges.  
 
 Hi ha una cosa que em preocupa de l’exposició que ha fet el 
representat d’ERC-AM -i dic que em preocupa tremendament- i és la 
involucració dels joves dels nostres instituts en aquest tema, és quelcom que 
m’esgarrifa, i ho dic de tot cor, perquè crec que la joventut és una massa molt 
mal·leable i quan algú els hi llegeix els discursos s’hi queden amb ells, i és una 
cosa que hem de tenir molt en contra amb aqueixes “pedagogies” que tant 
escolto en aquests plens i que tanta por em donen. S’ha de tenir molta cura 
amb el jovent perquè quan jo he entrat en aquest Ple i he vist nois molt joves, 
nens de tretze o catorze anys segurament faríem un favor avisant als seus 
pares que estaven aquí involucrats en això. 
 
 Haig de dir que m’he callat per prudència durant molts anys, però 
vinc rebent moltes queixes de pares d’aquest grup de nois de tretze i catorze 
anys, referent a “como se les come el tarro”, -i perdonin l’expressió- sobre 
aquest tema. 
 
 Crec que s’ha de distingir allò que és un col·lectiu okupa i el que ha 
fet, s’ha de recordar el que ha fet durant aquest temps en la nostra ciutat,  i 
segurament s’hauria d’esbrinar si aquesta innocent casa continua fent el 
mateix. Jo tinc documentació amb fotos que quan algú les necessiti les podem 
fer passar documentació de tot al que s’ha dedicat durant aqueixos llargs anys 
aquest col·lectiu en la ciutat, i la veritat és que no a temes molt legals, gens ni 
mica legals, per tant, compte amb confondre al personal. Crec que sí que s’ha 
de parlar amb ells, i és un problema que tenim aquí i ho hem de solucionar i 
invito al Govern municipal a que dialogui però en presència dels grups de 
l’oposició com ha fet en el seu dia, i que sapiguem què és el que reivindiquen i 
que estiguem al costat del Grup que governa si s’ha de plantar cara. Jo crec 
també recordar que ho hem fet al seu dia quan Cornellà cremava pels quatre 
costats, i mai més ben dit. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que li agradaria 
dir –i també ho vam fer a l’últim Ple- que aquest diàleg em consta que hi ha 
grups que ho han fet i nosaltres ho hem fet, i això va conduir a posar-nos 
d’acord amb el Grup d’ERC-AM per fer la Moció que vam fer a l’últim Ple, on 
demanàvem que l’Ajuntament demanés a la jutgessa corresponent que aturés 
el desallotjament de l’Ateneu. 
 
 De la mateixa forma que aquell dia ens vam posar d’acord perquè 
crèiem que era necessari, que era bo, dintre de la legitimació democràtica que 
tenim –no la por de ningú, en tot cas si haguéssim de tenir por no és 
precisament a la gent que està aquí dintre, ni als de dintre ni als de fora- el 
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que nosaltres hem considerat és que aquesta Moció no té cabuda en aquest 
moment perquè, de la mateixa forma que molts d’aquests joves sí que estan 
fent una tasca interessant –si més no nosaltres així ho entenem- també hi ha 
molts joves que estan fent altres tasques i no tenen llocs. 
 
 En tot cas, sí que hi ha departaments que té l’Ajuntament dintre del 
García Nieto i d’altres on els joves poden fer activitats dintre d’un ordre, dintre 
d’uns horaris i dintre d’una sèrie de condicions que hi ha per a tothom, però 
no solament els joves, el company de CiU ja deia abans aquest llistat tant llarg 
d’entitats, on podríem dir també Dones Artemis, associacions de veïns que 
inclús volen fer algunes obres per poder ampliar els seus locals i també locals 
pel mateix ajuntament per poder tenir, per exemple, Serveis Socials, en millors 
condicions. 
 
 És una llista molt llarga però, en tot cas, el que s’ha de fer és que 
aquest col·lectiu, si poden fer algunes activitats en els llocs que les facin, i si 
no hauran d’estar dintre d’aquest llistat d’entitats, grups que estan demanant 
que l’Ajuntament els hi facilita alguna instal·lació. Nosaltres pensem que això 
és el realment important, perquè clar, quan  ens fixem en Europa, doncs és 
clar que hi ha moltes experiències a Europa, jo l’altre dia al company ja li deia 
que aquí, molt a prop, a dos ajuntaments de colors diferents, a Sant Boi i al 
Prat, hi ha experiències on els locals municipals estan gestionats per joves i 
estan força bé, i, en tot cas, nosaltres com a Grup, sí que estarem intentant 
que algun dia tinguem dintre de les possibilitats que pot tenir l’Ajuntament i 
continuarem apretant amb això, que hi hagi un local que estigui auto 
gestionat pels joves, però mentrestant hi hagin altres necessitats pensem que 
aquestes s’han de cobrir igual que les altres i, per això, no podem donar 
suport a aquesta Moció.   
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, per manifestar 
que ells seran clars, ni davant la frivolitat del PP, que és una frivolitat això de 
l’abstenció, ni en l’actitud del Grup d’ERC-AM, que ara comprenem què 
significa que en els pressupostos ells serien més valents i agosarats, és a dir, 
significaria que li trauríem les subvencions a les entitats i les donaríem a 
aquests perquè fessin les activitats que molt bé, molt bé, no sabem què han 
fet, perquè crec que la nostra memòria és fràgil, i ara no parlarem d’això, però 
tenim una memòria bastant fràgil d’on s’inicia i quina és l’evolució d’aqueix 
centre, de les coses que aquest ajuntament ha fet i fa, de projectes que es van 
intentar consensuar com Can Fairell i no va poder funcionar i això que se’ls hi 
va donar un local. 
 
 És a dir, s’han fet tantes experiències que ara no és tema que se’ns 
hagi de donar lliçons de com s’han de fer les coses sinó de camins que hem 
recorregut en moltes ocasions i algunes coses es reprodueixin cada any i es 
realitzen cada any activitats i tenen el suport nostre, i d’altres no les 
compartim, i com que no ho compartim des del principi –això ho vam deixar 
clar l’altre dia en l’anterior Moció- tornem a manifestar el mateix.  
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 Dius que hi haurà una bona contestació, doncs home, si et sembla 
poc la contestació que hi va haver l’altre dia, la veritat em sembla una mica 
“sense comentari”, per a no agrir la nit, però ja la va haver, i si això és al que 
doneu suport, doncs ànim i cap endavant, i si us sembla poca, potser hi haurà 
millors, però nosaltres no la compartim les seves actituds,  i si aqueixes 
pintades que tenim en la ciutat de “l’Ateneu en guerra” és quelcom que 
compartiu, la veritat és que em sembla una mica contradictori amb altres 
coses que defensem. Tothom ens veiem en contradiccions, tots, tan uns com 
altres, però estem parlant del què estem parlem i, evidentment, nosaltres no 
compartirem buscar cap tipus de compromís que no podríem complir i que no 
podríem tirar cap endavant per molts motius. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que, com que ja ens 
esperàvem  aquest cop baix del Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón, aquí hem hagut 
de posar -perquè, a més a més, ens ho creiem, que: ”és per tot això, i davant 
de la situació  que pateix l’Ateneu de Kornellà i el desassossec que viu la 
ciutadania, així com per la problemàtica que es deriva quant a les 
mobilitzacions de protesta, algunes conseqüències  de les quals (com  ara 
destrosses de mobiliari urbà o béns privats) lamentem i condemnem”. Fixeu-
vos que hem d’anar sempre justificant el que forma part de la nostra manera 
d’entendre l’ètica del comportament social, és a dir, realment han acabat 
inculpant-nos de tal manera que, fins i tot, allò que es dóna per fet, perquè jo 
soc un professional de l’ensenyament i quan veig un nen escopir a terra, li dic 
que ho netegi i li faig netejar allò que ha escopit al passadís de l’institut, -cosa 
que molts mestres no fan, i la gent d’esquerres ho fem-, i com que jo això ho 
faig i ho practico cada dia, encara que alguna vegada faig veure que no ho 
veig, però poques vegades, aleshores nosaltres “lamentem i condemnem”, és a 
dir, que si us plau, el Tinent d’Alcalde Balmón que no digui això de nosaltres, 
no és veritat que nosaltres puguem aprovar mai aquestes actituds. 
 
 Intentàvem fer una anàlisi sociològica i, a més a més, de la 
trajectòria del que ha significat tot això, evidentment, si vols d’afeccionat, però 
una anàlisi sociològica i política i entenem que és l’obligació de les esquerres 
donar sortida, intentar-ho si més no, perquè el nostre camp d’actuació és la 
societat i som empírics. De manera que, quan jo parlo de mobilització, parlo 
de mobilització conscient, i que hi ha contradiccions?, certament. I hi ha gent 
que, a més a més, té problemes fins i tot d’equilibri emocional molt acusats 
entre la gent jove desgraciadament, per problemes d’altres tipus i que 
aprofiten qualsevol aldarull per intentar sublimar alguns problemes i això ja 
ho sabem i això ha passat sempre i potser caldria intentar que no passes, però 
escolteu, siguem honrats, això són les branques de l’arbre. 
 
 Lamento dir aquí que “lamentem i condemnem” perquè ja s’hauria 
de donar per suposat. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que creu que no és això el que es posa en tela de 
judici, evidentment que no, som molt conscients de què cap regidor d’aquest 
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ajuntament no pot deixar de condemnar i lamentar quan hi ha destrosses de 
mobiliari urbà i de coses que paguem entre tots. 
 
 Novament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, per manifestar que 
només ha fet una pregunta, si et semblava poca la contestació que va haver-hi 
l’altre dia, res més. I si tu lamentes i condemnes, doncs em sembla molt bé, 
però jo dic que si et sembla poca. 
 
 Pren novament la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que vol dir-li al Sr. 
Balmón  que la pot titllar del que vulgui menys de frívola en aquest tema, 
perquè crec que frívol és vostè en aquest cas si coneixent les meves 
circumstàncies em titlla de frívola en aquest tema. 
 
 El vot d’abstenció ja ho vaig decidir en el Patronat el dia de la 
presentació de candidatura dels caps de llista a les eleccions municipals, 
aqueix dia ja vaig donar el meu vot d’abstenció en aquests temes perquè en 
l’efervescència de les eleccions municipals es diuen moltes coses, i la memòria 
és fràgil, tots la tenim molt fràgil, i jo recordo aquell dia molt bé, l’expectació 
que teníem i qui hi havia al pati de butaques i el que es va dir a dalt, per tant, 
aqueix dia el Partit Popular o Isabel Espinosa va decidir l’abstenció perquè no 
és frivolitat sinó que és una altra cosa, i no estic disposada a jugar amb 
aqueixos temes. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, en qualsevol cas, qui no es pot permetre el luxe de ser 
frívol mai és el Govern perquè si s’aproven les coses s’han de complir i, per 
tant, si s'aprovés aquesta Moció hauríem adquirit el compromís de buscar-los 
un local -així de clar- i, no obstant, si tinguéssim molts locals, igual per què 
no?. Així de clar, perquè el que no sigui una prioritat per al Govern municipal 
no vol dir que objectivament no tinguin una part de raó -i no dic el conjunt 
sinó una part de raó- els joves que participen en aquest tipus d’activitats, que 
“rentats de coco”, al marge, pot haver-hi, hi ha molts que no és “rentat de 
coco”, és que quan s’és jove s’és així, i segurament no és dolent ser d’aquesta 
manera, segurament el que és difícil és ser-ho quan es té l’edat que alguns 
tenim.      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
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Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José 
Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert 
Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
 
  

III 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que durant el mes de desembre hi ha hagut sis dones 
mortes per la violència de gènere, la qual cosa fa que des de començament 
d’any, des del mes de gener fins el dia d’avui, la xifra de dones mortes estigui 
molt a prop del centenar, 94 dones mortes al llarg de tot l’any per la violència 
de gènere, cosa que hem de lamentar i posar de relleu. 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les  vint-i-una hores i quaranta minuts, 
de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, 
juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 


